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روزنامه

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: 73 درصد 
نام گذاری معابر به نام شهدا افتخار مدیریت شهری در قم است.

معابر   ۲۲ نامگذاری  از  رونمایی  مراسم  در  کلانترزاده  مهدی 
شهری به نام شهدا با اشاره به اهمیت فرهنگ سازی و زنده نگه 
داشتم نام و سیره شهدا، اظهار داشت: شهر قم به عنوان پایگاه 

و خاستگاه انقلاب اسلامی در این حوزه رسالتی سنگین تر دارد.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم یکی از اتفاقات 
مهم در مدیریت شهری قم را نام گذاری کوچه ها و معابر به نام 

سال جاری  ابتدای  از  گفت:  قم  گازاستان  شرکت  مدیرعامل   
تاکنون،  ۲ میلیارد و ۳۵۰ میلیون مترمکعب انرژی گاز در این 
استان مصرف شده است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته،  
افزایش ۱۱ درصدی نشان می دهد.  علیرضا نصیری روز سه شنبه 
در جمع خبرنگاران، افزود: بیشترین مصرف گاز در بخش مشترکان 
خانگی صورت گرفته و اضافه شدن تعدادی مشترک جدید به ویژه 
در بخش خانگی یکی از دلایل افزایش مصرف می باشد. وی اضافه 
کرد: از سوی دیگر،  با توجه به این که بر اساس یکی از پروتکل های 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم اعلام کرد

نامگذاری73 درصد معابرقم
 به نام شهدا 

مدیرعامل شرکت گازاستان قم خبرداد

افزایش ۱۱ درصدی مصرف گاز
 در قم
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ولادتباسعادتحضرتفاطمهزهرا)س(،روزمادروزنراتبریکمیگوییم

شهردار قم در پیامی میلاد فرخنده دخت نبی اکرم حضرت فاطمه زهرا )س( و 
بزرگداشت مقام زن و روز مادر را تبریک گفت.

دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در پیامی میلاد فرخنده دخت نبی اکرم حضرت 
فاطمه زهرا )س( و بزرگداشت مقام زن و روز مادر را تبریک گفت.

بیستم جمادی الثانی سالروز میلاد بزرگترین بانوی دو جهان، حضرت زهرا)س( 
است. بانویی که بیان شناخت تمام ابعاد شخصیتش بسی دشوار و دست یافتن به 

جایگاه والای معنوی اش برای عقل های معاش اندیش غیر ممکن است.
وجود نازنین حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها  منظومه و مخزن اسرار الهی 
است.حضرت زهرا)س( تجسم جمال و جلال الهی در کالبد و قالب انسانی بوده که 
جلوه هایی از بن مایه جمال را در زندگی خودشان و درفرازهای بلند دعای عرفه که درس 
آموزی از مکتب مادر است و تجلی جلال را در حمایتشان از ولایت و در شکوه و هیبت 
ثارالله شاهدیم. تاریخ به این وجود ذی جود مباهات می کند وانکار این واقعیت، دلیلی 
بَانِ  کُمَا تُکَذِّ یِّ آلَاءِ رَبِّ

َ
بر عدم شناخت و غفلت در سایه تعصب جهالت است و تکرار فَبِأ

را در پی دارد.
تولد فاطمه زهرا)س(، میلاد نوری بود که شرق و غرب عالم را روشن کرد. او که 
در خانه بزرگترین مربی بشر متولد شده بود، در اثر بندگی خداوند و معرفت حق به 

جایگاهی رسید که الگوی تمام مردان و زنان شد.
نامگذاری سالروز ولادت باسعادت حضرت زهرا سلام الله علیها با نام زیبای مادر و 
همچنین انتساب آن به نام زن نشانه ی عظمت و اهمیت جایگاه و شأن مادران و زنان 

است.
مادر فرشته ای خود فراموش شده است که سختی های روزگار،  لطافت شکوفه ی 

مهرش را صیقل داده، اما مونس دل غمبارش، قلب رئوفش بوده و فراموشی را پیشه ی 
خود ساخته است و الفاظ، توانایی هم آوایی با احساس و ایثارش را ندارد و اشک است 

که به کمک الفاظ می آید تا معنا سازی نماید و فهم ها را التیام بخشد.
زنان به عنوان نیمی از جمعیت جامعه نقش بسیار مهم و حیاتی در سلامت روانی 
جامعه و خانواده دارند. نقش تربیتی زن برای نسل ها موجب شده تا همواره نگاه 
ویژه ای نسبت به اثرگذاری زنان در شکل گیری جامعه ای پویا و سالم وجود داشته باشد.
انقلاب اسلامی زمینه فعالیت اجتماعی زنان را فراهم کرد تا جایی که در این چهار 
دهه شاهد رشد و بالندگی نسلی فرهیخته از زنان بودیم. با اینهمه جایگاه معنوی 
زنان و نقش تربیتی آنان درخانواده اهمیتی فراتر از نگاه های مادی و ظاهری به مقوله 
پیشرفت دارد. تلاش ما این است که در مدیریت شهر قم، مسئله خانواده محوری و 
توجه به کرامت زنان مورد توجه قرار گرفته و قم به عنوان شهری که با حضور یک بانو 

آوازه اش در جهان طنین انداز شده، شهری امن و دلپذیر برای بانوان باشد.
اینجانب از جوار بارگاه ملکوتی حضرت فاطمه معصومه علیهاالسلام که تجلیگاه 
یاد قبر مخفی مادر هستی است ضمن تبریک بیستم جمادی الثانی سالروزمیلاد 
خجسته حضرت زهرا سلام الله علیها و زاد روز امام خمینی رضوان الله تعالی علیه، 
روز زن و هفته  ی بزرگداشت مقام مادر و تقارن آن با ایام فرخنده فجر انقلاب اسلامی؛ 
برای همه مادران تاسی و الگوی گیری از مکتب با افتخارحضرت صدیقه کبری را در 
سایه سار عنایات خاصه امام زمان عجل الله تعالی فرجه الشریف برای حمایت از ولایت 

و تربیت نسلی بصیر از درگاه حق تعالی مسالت دارم.
سید مرتضی سقائیان نژاد
شهردار قم

پیام تبریک شهردار قم به مناسبت
 ولادت حضرت فاطمه )س( و روز زن
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فرمانده انتظامی استان قم از شناسایي و دستگیری اعضای 
باند گسترده فیشینگ توسط کارشناسان پلیس فتا این استان 
خبر داد و گفت: متهمان ۳ هزار و ۵6۵ شماره حساب را هک 
کرده بودند.   سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: با 

اینترنتي در فضاي  افزایشي کلاهبرداري هاي  روند  به  توجه 
مجازي و فراگیر شدن سرقت اطلاعات حساب هاي مالي افراد 
از طریق سایت ها و نرم افزارهاي جعلي با عناوین غیراخلاقي 
و نامتعارف به روش فیشینگ، ریشه یابي و شناسایي عاملان 

در جلسه ستاد بزرگداشت دهه فجر قم تصویب شد؛

مسیرهایراهپیماییموتوریوخودرویی۲۲بهمن

استاندار قم در دیدار دبیرکل جمعیت هلال احمر؛ 

زیرساخت های امدادرسانی قم 
تناسبی با انتظارات ندارد

فرمانده انتظامی استان قم تشریح کرد:

جزییات انهدام باند 
گسترده فیشینگ 

8

8

۱

رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم :

۱۶ فیلم جشنواره فجر در قم اکران می شود

 استاندار قم گفت: قم موقعیت خاصی در کشور دارد و این 
موقعیت ویژه الزاماتی را می طلبد که در سطح مسائل ساختاری 
انتظارات  با  متناسب  قم  در  موجود  های  زیرساخت  و  است 
بهرام  نیست.   شده  تعریف  آن  برای  که  مسئولیت هایی  و 

سرمست در دیدار با دبیرکل جمعیت هلال احمر کشور، افزود: 
از آنجایی که قم معین استان تهران تعیین شده، تناسبی در 
این زمینه غیر از همجواری جغرافیایی ندارد و این مسئولیت 
معاون خدمات شهری شهرداری قم از ضدعفونی روزانه اماکن و وسایل بازی را سنگین تر می کند. سرمست بیان کرد: قم در شرایط عادی 

بوستان ها  در  تجمع  هرگونه  از  شهروندان  گفت:  و  داد  خبر  قم  بوستان های 
خودداری کرده و پروتکل های بهداشتی را به طور کامل رعایت کنند. سید امیر 
سامع از آغاز به کار بوستان های شهری خبر داد و اظهار داشت: با توجه به بند 
یک صورت جلسه هفتاد و دومین جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی 
عملیات پاسخ به بحران که با ریاست استاندار قم برگزار شد، بوستان های سطح 
داد:  ادامه  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون  است.  بازگشایی شده  شهر 

معاون خدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد:
ضدعفونی روزانه اماکن و وسایل بازی بوستان ها

 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم در نامه ای آمادگی مجدد 
شهرداری را برای درختکاری، ساماندهی و احیا درختان باغ سالاریه اعلام کرد.
پیام جوادیان در نامه ای خطاب به رئیس دانشگاه امام صادق)ع( پیشنهاد 
مجدد این سازمان برای احیا و ساماندهی و درختکاری باغ سالاریه را اعلام کرد.
به  خطاب  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل  نامه  در 
مالک باغ سالاریه آمده است: با عنایت به اینکه باغ سالاریه به لحاظ پیشینیه 
تاریخی و فرهنگی خود از سنوات گذشته، موردتوجه اذهان عموم شهروندان 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

اعلام آمادگی شهرداری قم برای احیاء باغ سالاریه
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الگویزندگیوکلام
فاطمهزهرا)س(

زندگی و کلام فاطمه زهرا )س( برگرفته از تربیت الهی و 
قرآنی و نبوی است و به همین جهت آنچه از ایشان روایت 

شده است، پایه و اساسی است برای این اصل که حضرتش اسوه و الگویی است که می 
باید بیشتر او را شناخت و از ایشان پیروی کرد.

معصومین اسوه هایی برای زندگی مادی و معنوی ما هستند، اسوه هایی که در حوزه 
اخلاق و فقه میراثی را برای ما به یادگار گذاشته اند و ما با پیروی از آنان، به رنگ آنان در 
می آییم. بنابرین تلاش برای از دسترس خارج کردن معصومین، در سایه عبارات غلوآمیز، 
کمترین نتیجه اش دور کردن آنان از درون زندگی ما انسانهاست که نیازمند یک الگوی 
منطقی و معقول و طبیعی در زندگی هستیم. اگر جز این باشد، بحث پیروی و الگوی 
گیری و تأکیدی که قرآن در باره رسول خداوند دارد که »ولکم فی رسول الله اسوة حسنة« 

معنای جدی نخواهد داشت.
بنابرین باید در زندگی فاطمه زهرا )س( درنگریست و به دنبال یک الگو بود. آن حضرت 
با همه قداست و قدسیتی که دارد و از چهار زن برتر عالم یعنی مریم، آسیه، خدیجه و 
فاطمه است، و از ایشان به عنوان »سیدة نساءالعالمین« یاد شده است، اما مثل همه زنان 
زندگی می کند و در چارچوب اخلاقیات دینی و آموزه های قرآن و آنچه از میراث پدر گرفته 

گذران عمر می کند.
در اینجا به چند نمونه از مواردی که از سیره آن حضرت در منابع معتبر نقل شده است، 

به مناسبت ولادت آن بانوی عزیز تقدیم می کنیم:
کلینی از منابع خود نقل کرده است که امام صادق علیه السلام فرمود: علی علیه 
السلام شبیه ترین مردم در روش و سیره به رسول الله بود. خودش نان و روغن می خورد، 
اما به مردم نان و گوشت می خوراند. آن حضرت فرمود: علی علیه السلام آب می آورد، 
هیزم تهیه می کرد و فاطمه سلام الله علیها گندم یا جو را آرد کرده، خمیر می نمود و نان 
می پخت. امام صادق افزود: فاطمه زهرا )س( از زیباترین زنان بود، چنان که گویی دو گونه 
اش، بمانند دو گل است. درود خداوند بر او و بر پدرش و شوهر و فرزندان طاهرش باد. 

)کافی: ۸ / ۱۶۵(.
یکی از بهترین شب های سال، شب ۲۳ رمضان است. آنچنان که سول خدا فرش و 
رختخواب خویش را در دهه آخر رمضان جمع می کرد و اهل خانه را در شب ۲۳ بیدار می 
کرد، به صورت های خواب آلود آب می زد، چنان که فاطمه زهرا )س(  نیز همه اهل خانه 
را از خواب بیدار کرده، آنها را با کم کردن غذا بیدار نگاه می داشت و از میانه روز تمهید کار 
می کرد و می فرمود: کسی که از خیر این شب بی نصب بماند، محروم است. )مستدرک: 
۴۷۰/۷(. شیخ صدوق با سند خود از زید بن علی بن الحسین از پدرانش از فاطمه زهرا 
)س( روایت کرده است که شندیم که رسول خدا فرمود: در روز جمعه ساعتی است که هر 
مرد مسلمانی که در آن ساعت خیری از خداوند بخواهد، خداوند نصیب او خواهد کرد. 
عرض کردم: آن چه ساعتی است؟ فرمود: زمانی است که نیمی از خورشیده غروب کرده 
است. پس از آن حضرت فاطمه به غلام خود می فرمود تا روی بام برود و هرگاه نصف 

خورشید غروب کرد او را آگاه کند تا در آن لحظه دعا کند. )بحار: ۸۶ ص ۲۶۹(.
یکی از عادات حضرت زهرا )س( رفتن به مزار شهدا بود. این سنت را تا آخر عمر رعایت 
می کرد چنان صدوق در کتاب شریف من لایحضره الفقیه نقل کرده است: فاطمه زهرا در 
صبح شنبه ای به زیارت قبر شهداء آمده، سر قبر حمزه می آمد و در آنجا بر آنان رحمت 
فرستاده و طلب مغفرت می کرد. راوندی از سلمان فارسی نقل کرده است: فاطمه زهرا 
نشسته بود و آسیاب دستی برابرش بود، جو را آرد می کرد و دسته آن خونی شده بود، 
حسین هم در گوشه ای از خانه گریه می کرد. عرض کردم: فضه این کارها را انجام می 
دهد. فاطمه گفت: رسول خدا به من توصیه کرده است که یک روز فضه و روز دیگر من 
کارها را انجام دهم. دیروز روز او بوده است. )خرائج: ۵۳۰/۱(. ابن مسعود گوید: مردی نزد 
فاطمه سلام الله علیها آمد و گفت: ای دختر پیامبر! آیا رسول خدا چیزی برای شما باقی 
گذاشت که من از آن بهره برم؟ فاطمه جاریه خود را صدا کرده فرمود: آن جریده را بیاور. 
جستجو کرد اما نیافت، حضرت فرمود: حتما باید پیدا شود، این جریده برای من معادل 
حسن و حسین است. پس یافت شد. در آن چنین نوشته شده بود: مؤمن نیست کسی که 
همسایه از دستش ایمن نباشد. کسی که به خدا و قیامت باور دارد، همسایه اش را آزار نمی 
دهد. کسی که به خدا و قیامت معقتد است سخن نیک گوید یا ساکت می ماند. خداوند 
انسان صبور عفیف را دوست دارد، چنان که از ناسزا گوی درخواستگر لجوج بغض دارد. 
حیاء از مؤلفه های ایمان است و ایمان در بهشت است و فحاشی از بد زبانی است و بدزبان 
در جهنم است. )التذکرة الحمدونیة، ج ۲، ص: ۲۳۰( سخن اخیر نشانگر آن است که آن 
حضرت میراث مکتوبی هم از پدر داشته که در آن کلمات حکمیانه بوده و بسا همین باشد 

که به مصحف یا به تعبیر بهتر صحیفه فاطمه شهرت داشته است.

رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم :

۱۶فیلمجشنوارهفجردرقم
اکرانمیشود

رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم گفت:تمام ۱۶ فیلم بخش 
سودای سیمرغ سی و نهمین جشنواره فجر از ۱۵ تا ۲۲ بهمن ماه ه صورت همزمان  

در قم اکران می شود. 
محمدکاظم رضوانی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با بیان اینکه این فیلم ها 
در هشت روز و در هر روز سه سانس اکران می شود افزود: به دلیل شرایط خاص کرونایی 
و لزوم رعایت فاصله گذاری و دستورالعمل های بهداشتی، امسال تنها سینمای ونوس 

قم میزبان اکران این فیلم ها خواهد بود.
وی با تاکید بر اینکه تمام هماهنگی های لازم برای برگزاری منظم و همچنین با رعایت 
کامل دستورالعمل های بهداشتی در استان انجام شده است، ادامه داد: با توجه به الزام 
فروش بلیت متناسب با ۳۰ درصد  ظرفیت سالن های سینمای ونوس، روزانه حدود ۸۰ 

تا ۹۰ نفر می توانند اقدام به خرید بلیت و تماشای فیلم ها کنند.
رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم ادامه داد: در حال رایزنی 
برای اصلاح سانس های اکران فیلم ها هستیم که در صورت کسب موافقت، تعداد 

سانس های روزانه درقم از سه به ۶ سانس افزایش می یابد.
رضوانی اظهار داشت: قیمت بلیت های این جشنواره درقم هنوز نهایی نشده است 
ولی با توجه به اینکه سینمای ونوس تنها سینمای ممتاز و باکیفیت بالای استان است، 

قیمت هر بلیت بین ۲۵ تا ۳۰ هزار تومان خواهد بود.
وی گفت: شرایط ویژه کرونایی موجب شده تا متاسفانه برخلاف سال های گذشته 
که امکان میزبانی از هنرمندان، فعالان و علاقه مندان سینما در اکران های فیلم های 

جشنواره در قم وجود داشت، امسال این موضوع میسر نیست.
رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم با بیان اینکه هیچ گونه 
سهمیه و یا بلیت فروشی حضوری در سینما وجود ندارد افزود: علاقه مندان برای خرید 
بلیت باید حتما از طریق سامانه فروش الکترونیکی بلیت که اطلاع رسانی شده، اقدام 
کنند. رضوانی ادامه داد: در ورودی سینمای محل اکران فیلم های فجر در قم، تست 
سریع کرونا، تب سنجی، استفاده از ماسک و سنجش اکسیژن انجام می شود ضمن 

اینکه ضدعفونی کردن مستمر سالن نیز در دستور کار قرار دارد.
وی ادامه داد: هر فرد با هر کد ملی می تواند چهار بلیت از طریق سامانه فروش 

الکترونیکی جشنواره خریداری کند.

در ایام الله دهه مبارک فجر صورت می گیرد

بهرهبرداری57طرحدربخش
کشاورزیقم

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: در ایام الله دهه مبارک فجر، ۵۷ طرح 
در بخش کشاورزی استان با اعتبار بیش از ۹۷۲ میلیارد ریال و ایجاد اشتغال مستقیم 

برای ۶۵۴ تن به بهره برداری می رسد. 
با  طرح   ۲۹ خاک  و  آب  زیربخش  رابطه  درهمین  کرد:  بیان  پورمیدانی  عباس 
سرمایه گذاری ۲۴۲هزار و ۱۶۱میلیون ریال و ایجاد اشتغال برای ۳۴۵ تن، در بخش 
بهبود تولیدات گیاهی یک طرح با ۱۲۰ هزار میلیون ریال سرمایه گذاری و ایجاد اشتغال 
برای ۲۰ تن و بخش بهبود تولیدات دامی ۱۲ طرح با سرمایه گذاری ۲۷۱ هزار میلیون 
ریال و ایجاد اشتغال مستقیم برای ۳۹ تن به بهره برداری می رسد. وی افزود: همچنین 
در بخش صنایع تبدیلی و غذایی ۳ طرح با ۲۶۹ هزار میلیون ریال سرمایه گذاری و 
ایجاد اشتغال برای ۱۵۸ تن، بخش شیلات و امورآبزیان ۲ طرح با سرمایه گذاری چهار 
هزار میلیون ریال و ایجاد اشتغال برای چهار تن و در حوزه منابع طبیعی و آبخیزداری 
نیز ۲ طرح با سرمایه گذاری چهار هزار و ۸۹۹ میلیون ریال و ایجاد اشتغال برای ۴۵ تن 
افتتاح خواهد شد. وی ادامه داد: در ادامه برنامه های سازمان جهاد کشاورزی قم به 
مناسبت دهه فجر، در حوزه دامپزشکی ۶ طرح با سرمایه گذاری ۲۷ هزار میلیون ریال 
و ایجاد اشتغال برای ۱۵ تن، در بخش تعاون روستایی یک طرح با سرمایه گذاری ۳۲ 
هزار و ۷۰۰ میلیون ریال و اشتغالزایی برای سه تن و همچنین در حوزه امور عشایری 
یک طرح با ۲ هزار و ۲۰۰ میلیون ریال سرمایه گذاری و ایجاد اشتغال مستقیم برای ۲۵ 
طرح به بهره برداری می رسد. پورمیدانی گفت: در کنار توسعه سطح تولیدات با نهادینه 
شدن رویکرد ارتقا سلامت محصولات در بخش کشاورزی استان، شاهد اصلاح هرچه 

بیشتر فرآیندهای تولید این محصولات در قم هستیم.

رسول جعفریان*
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آیت الله حسینی بوشهری: 

مطالبهگرینبایدتبدیلبهناامیدیشود
 رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: یک سطحی از مطالبه گری باید 
وجود داشته باشد اما نباید سطح انتظارات و توقعات را در حدی بالا ببریم که 

مطالبه گری تبدیل به ناامیدی شود. 
آیت الله حسینی بوشهری در دیدار اعضای شورای مرکزی جمعیت گفتمان 
انقلاب اسلامی در جامعه مدرسین در قم برگزار شد، افزود: جوانان ما، نیرو ، 
پتانسیل، انگیزه و ظرفیت را جهت مطالبه گری دارند اما باید ضمانت اجرایی هم 

داشته باشد.
وی بیان کرد: نسل جوان کشور نسلی پر انرژی و توانمند است، این نسل 
پرانرژی در پیشرفت های کشور در شرکت های دانش بنیان، نانو و موارد مختلف 

آنهم در اوج تحریم، نقش داشته و دنیا را دچار بهت و حیرت کرده است.
رییس شورای عالی جامعه مدرسین، عموم مردم، به ویژه نسل جوان را مخاطب 
بیانیه گام دوم برشمرد و افزود: نسل جوان کشور نسلی پر انرژی و توانمند است.

وی اضافه کرد: این نسل پرانرژی، با میانگین سنی ،۲۰،۲۵ و۳۰ سال، نسلی 
است که در پیشرفت های کشور در شرکت های دانش بنیان، نانو و موارد مختلف 
آنهم در اوج تحریم، نقش داشته و دنیا را دچار بهت و حیرت کرده است. امیدواریم 

این جوانان، اهداف انقلاب را همچنان دنبال کنند.
به گفته دبیر شورای عالی حوزه های علمیه، اهداف دشمن در تحمیل تحریم 
از نظام و وادار کردن دست اندرکاران نظام  های فلج کننده جدا کردن مردم 

اسلامی به تسلیم در مقابل اراده استکبار بوده است.
وی تصریح کرد: هرچند دشمن در برخی کشورهای منطقه توانسته نقشه های 
شومش را پیاده کند اما به فضل الهی طرح های دشمن در کشور ما نقش برآب 

شده و اراده الهی به مدد مردم ما شتافته است.
امام جمعه موقت قم افزود: ماهمه جا چه در روزهای قبل انقلاب و چه در 
روزهای بعد از پیروزی انقلاب، شاهد امدادهای الهی بوده ایم و همچنان در آینده 

هم شاهد این امدادها خواهیم بود.
آیت الله حسینی بوشهری در ادامه با اشاره به پیگیری و تاسیس دبیرخانه گام 
دوم در جامعه مدرسین اظهار داشت: یکی از نهادهایی که بیانیه گام دوم را با 
جدیت پیگیری می کند، جامعه مدرسین است در این زمینه، مجموعه ای شکل 

گرفته است.
وی یادآور شد: دبیرخانه گام دوم جامعه مدرسین از تمام مجموعه های حوزوی 
یک نماینده دعوت کرده و نمایندگان نهاد های حوزوی دراین مجموعه حضور 

دارند و دیدگاه هایشان را مطرح می کنند.
امام جمعه قم افزود: هم اکنون دبیرخانه گام دوم در سراسر کشور، کلاس هایی 
را برگزار می کند و افرادی را که نسبت به گام دوم و تبیین آن آگاهی های لازم را 

دارند به مناطق مختلف می فرستد.
عضو هیات رییسه مجلس خبرگان، به تبیین بستر های تحقق اهداف بیانیه گام 
دوم اشاره کرد و تصریح کرد: بین تبیین و اجرا فاصله هست. اجرا زمانی تحقق 
پیدا می کند که ابتدا در بعد قانونگذاری در قوه مقننه، بیانات مقام معظم رهبری 
تبدیل به قانون بشود و سپس از دستگاه های اجرایی بخواهیم که ابلاغیه را اجرا 

کنند. 

آذرمنصوری: 

کماهمیتشمردنرأیملتمقدمه
انواعتهدیدهااست

 قائم مقام دبیر کل حزب اتحاد ملت با بیان اینکه کم اهمیت شمردن رأی ملت 
مقدمه انواع تهدیدها برای نظام و  کشور است، گفت: وقتی تا این حد امام )ره( 
بر نظر اکثریت ملت تأکید داشت روشن است که رمز بقا تمکین و اتکاء به همین 

رأی اکثریت است. 
امام  آرمان های  ایلنا در خصوص میزان تحقق  با  آذر منصوری در گفت و گو 
خمینی،  اظهار کرد: جمهوری اسلامی به عنوان نظام برآمده از انقلاب ۵۷ بر سه 
محور اصلی استقلال، آزادی و جمهوری اسلامی استقرار یافت. هر سه این محور 

بر پایه نظر و خواست اکثریت ملت معنا پیدا می کند.
قائم مقام دبیر کل حزب اتحاد ملت افزود: زمانی که می گوییم استقلال، یعنی 
اینکه قاطبه مردم ایران باید سرنوشتشان را تعیین کنند؛ بدون اینکه هیچ دولت 

خارجی بخواهد در این تصمیم گیری هر نوع مداخله ای داشته باشد.
وی بیان کرد: منظور از آزادی یعنی همه مردم ایران باید از حق آزادی های 
اساسی برخوردار باشند. این آزادی را باید به عنوان یک حق در چهارچوب قانون 
برای همه شهروندان به رسمیت شناخت؛ از حق انتخاب آزاد وکلای خود گرفته تا 
مجموعه ای از آزادی های سیاسی فرهنگی و اجتماعی. همچنین وقتی می گوییم 
جمهوری اسلامی یعنی جمهور مردم در تعیین سرنوشت خود دخالت داشته 

باشند و به تعبیر امام خمینی باید میزان، رأی ملت باشد. 
منصوری تأکید کرد: قرار نبوده و نیست که رأی اقلیت رأی جمهور مردم ایران 
باشد و این موضوع از تأکیدات بنیانگذار انقلاب اسلامی است. طبعاً به همین 
دلیل وقتی مشارکت مردم به زیر ۵۰ درصد می رسد یعنی جمهوریت در معرض 

تهدید جدی قرار گرفته است.
این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: در واقع کم اهمیت شمردن رأی ملت 
مقدمه انواع تهدیدها برای نظام و  کشور بوده و خواهد بود. وقتی تا این حد امام 
بر نظر اکثریت ملت تأکید داشت روشن است که رمز بقا تمکین و اتکاء به همین 
رأی اکثریت است. رفراندوم هم به همین دلیل در قانون اساسی دیده شده است. 
ما نمی توانیم بخشی از قانون اساسی را که به این امر مهم ارتباط پیدا می کند را 

نادیده بگیریم و کنار بگذاریم و به آن آلرژی داشته باشیم.
وی اضافه کرد: به همین دلیل رفراندوم در قانون اساسی گنجانده شده و هنر 
حاکمیت هم این است که از این ظرفیت برای تمکین به خواست اکثریت استفاده 
کند. از رفراندم نباید ترسید و به نظر من اگر این ظرفیت قانون اساسی به کار گرفته 
شود می تواند مقدمه ای برای پر کردن شکاف های دولت _ملت در شرایط کنونی 
ایران باشد.  قائم مقام دبیر کل حزب اتحاد ملت بیان کرد: تداوم آنچه در انتخابات 
مجلس یازدهم در ارتباط با محدود کردن دایره انتخاب مردم رخ داد و موجب 
کاهش مشارکت مردم به پایین ترین حد خود در طول ۴۲ سال گذشته شد که در 

تعارض جدی با اهداف انقلاب ۵۷ است.
منصوری با بیان اینکه نظام جمهوریت به معنای خواست اکثریت است نه 
اقلیت، گفت: اسباب و لوازم این کار هم انتخابات آزاد عادلانه و رقابتی است و هم 

در مواقع لزوم رجوع به رفراندوم است.

رییس پژوهشگاه هوافضا:

ایراندرسال۱۴۱۰انسان
بهفضااعزاممیکند

رییس پژوهشگاه هوافضا از اعزام انسان به فضا توسط ایران در سال ۱۴۱۰ خبر 
داد. 

»فتح الله امی« عصر سه شنبه در مراسم روز فناوری فضایی، افزود: پژوهشکده 
زیست فضا مدت هاست مشغول مهیا کردن زیرساخت های لازم برای اعزام 

موجود زنده به فضا است.
زنده  اعزام موجود  در گذشته شاهد  اضافه کرد:  پژوهشگاه هوافضا  رییس 
-میمون- به فضا بودیم. طبق سند تدوین شده فضا قرار بود تا سال ۱۴۰۴ اعزام 
انسان زنده به فضا انجام شود اما به دلیل مشکلاتی که در وجود داشت اعزام 
انسان به سال ۱۴۱۰ موکول شد. وی تاکید کرد: کپسول زیستی به مدار ۱۳۰ 
کیلومتری زمین فرستاده خواهد شد. این کپسول ۵۰۰ کیلوگرم وزن دارد که ۷۵ 
درصد کپسول اصلی است که در آینده انسان در آن قرار می گیرد و به فضا اعزام 
خواهد شد. رییس پژوهشگاه هوافضا با بیان این که تاکنون ۳۰ نفر روی این پروژه 
کار کرده اند، اشاره کرد: طبق استانداردهای جهانی کپسول زیستی باید حداقل 
۵ پرتاب موفق داشته باشد تا بتوانیم کپسول یک به یک را بسازیم. »مرتضی 
براری« رییس سازمان فضایی نیز در  این مراسم گفت: پیرو تاکید وزیر ارتباطات 
نقشه استراتژیک نقشه فضایی کشور با در نظر گرفتن چهار راهبرد تدوین کردیم.

به مناسبت سالروز ولادت حضرت فاطمه زهرا )س(؛

حضرتزهرا)س(اسوهیقینوپرهیزگاری

بیستم جمادی الثانی سالروز میلاد کوثر هستی حضرت فاطمه زهرا سلام 
الله علیها است، بانویی که گرچه برای بروز و تجلی، فرصت چندانی نیافت، اما 
در همان هجده سالی که از این زندگی دنیایی بهره گرفت لقب سرور زنان اهل 
بهشت را یافت و این نشان از ژرفای معنا و عمق معنویتی دارد که در وجود این 

برترین بانوی تاریخ نهفته است.
در عصری که برای پدران دختر دار تنگ ها و ننگ ها بود زهرایی باید که 
شگرف ترین و دلپذیرترین لفظ هستی ام ابی ها را در خزانه کلمه و کلام انسان 
می بخشید.حضرت زهرا )س( مطهره مصطفی )ص(، اسوه یقین، پرهیزکاری 
و تقوا، پشتوانه نجات و رستگاری و سزاواری همسری علی )ع( بود و اینگونه 
است که سالروز ولادت این بانوی بزرگوار به نام روز زن نام نهاده شده است واین 

برای پیروان او کمال افتخار و مسئولیت است.
در اسلام زن و مرد یار و یاور و مکمل یکدیگرند و تکامل هنگامی حاصل 

می شود که این دو در تعامل صحیح و مجاز یکدیگر را کامل کنند.
یکی از فضایلِ ویژه حضرت فاطمه زهرا )س( این است که به هنگام ولادتِ 
ایشان، چهار بانوی بزرگوار بهشتی بر بالین مادر بزرگوار ایشان، امّ المؤمنین 
حضرت خدیجه  کبری )س(، حاضر شدند تا همسرِ رسول اکرم )ص( را در به 

دنیا آوردنِ دختر نازنینِ آن حضرت یاری دهند.
شیخ صدوق )ره( در مجلس هفتاد و هشتم از کتابِ »امالی« به نقل از امام 
جعفر صادق )ع( در شرح کیفیت میلاد حضرت زهرای مرضیه )س( آورده 
است که آن گاه که حضرت خدیجه )س( را زمان وضع حمل فرارسید به دنبالِ 
زنان قریش فرستاد تا بر بالین او حاضر شوند و یاری اش دهند؛ اما آنان »جوابش 
دادند که در تزویج با محمد، یتیمِ فقیرِ ابی طالب مخالفتِ ما کردی؛ و ما نیاییم 
و از تو پذیرایی نکنیم. خدیجه از این جواب اندوهناک شد و در این میان چهار 
زنِ گندم گونِ بلندبالا مانند زنان بنی هاشم بر او وارد شدند و ]خدیجه[ از آنها در 
هراس شد. یکی از آنها گفت ای خدیجه غم مخور که ما فرستاده پروردگاریم نزد 
تو و خواهرانِ توییم. من ساره ام ؛ و این، آسیه دختر مزاحم  که رفیق تو است در 
بهشت؛ و این مریم، دختر عمران؛ و این کلثوم، خواهر موسی بن عمران است. 

خدا ما را فرستاده که از تو پذیرایی کنیم.
یکی سمت راستش نشست و یکی طرف چپش و سومی برابرش و چهارمی 
پشت سرش. فاطمه پاک و پاکیزه متولد شد و چون به زمین آمد، نوری از او 
بدرخشید تا به همه خانه های مکه پرتو افکند و جایی از شرق و غرب زمین 
نماند مگر آنکه در آن تابید و دَه تن حورالعین که هر یک طشت و اِبریقِ بهشتی 
داشتند، وارد شدند و آب از کوثر آوردند و به زنی که برابرش بود، دادند و او را با آب 
کوثر شست و دو پارچه سفیدتر از شیر و خوشبوتر از مشک و عنبر برآورد و او را 
در یکی از آنها پیچید و با دیگری سر و رویش را بست و زبان به دهانش گذاشت؛ 
و فاطمه گفت: گواهم که جزا خدا معبود حقی نیست و پدرم، رسولِ خدا و 
سیّد انبیا است و شوهرم، سیّد اوصیا و فرزندانم، ساداتِ اَسباط. سپس به آنها 
سلام کرد و نام آنها را گفت و آنها ]یعنی زنان بهشتی[ باور کردند و خندیدند و 
حوریان خرسند شدند و به هم بشارت دادند و اهل آسمان به هم بشارت دادند 

به ولادت فاطمه. 
چرا حضرت فاطمه )س( را »محدثه« خوانده اند؟

شفیعه روز جزا )س( به جز »فاطمه« و »زهرا«، نام ها و القاب دیگری هم دارند 
از جمله  این نام ها و لقب ها یکی هم »محدّثه« است. جناب ابن بابویه قمی )ره( 
در کتاب »علل الشرایع« از امام صادق )ع( روایت کرده است که درباره چرایی 
این نام گذاری فرموده اند: »فاطمه، سلام الله علیها، را به خاطر این محدّثه 
نامیدند که فرشتگان از آسمان فرود می آمدند و آن حضرت را می خواندند، 
همان طوری که مریم دختر عمران را صدا می زدند. باری فرشتگان می گفتند: 
ای فاطمه، خدا تو را برگزید و پاکیزه ات نمود و بر تمام زنان عالم اختیارت کرد. 
ای فاطمه پروردگارت را بخوان و سجده اش نما و با رکوع کنندگان رکوع کن و 
بدین ترتیب حضرتش با آنها سخن می گفت و آنها نیز با جنابش حدیث و سخن 
می گفتند. شبی فاطمه سلام الله علیها، به فرشتگان فرمود: مگر مریم بنت 
عمران بر تمام زنان عالم برتری ندارد؟ فرشتگان عرضه داشتند: مریم بانو و 
سرور زنان عالَمِ ]زمانِ[ خودش بود و خداوند عزّوجلّ تو را بانو و سرور زنان عالمِ 
خودت و عالم مریم قرار داده و بدین ترتیب تو سرور تمام زنان عالم هستی از 

اولین تا آخرین«. ]۸[
با خواندنِ این روایت از شیخ صدوق )ره(، شاید این پرسش در ذهن پدید آید 
که آیا سخن گفتنِ با فرشتگان امری است ویژه پیامبرانِ الهی، یا اینکه به جز 

انبیا، دیگران نیز از این امکان برخوردار بوده اند؟
مرحوم شیخ صدوق پس از این روایت، اشاره کرده است که سخن گفتنِ 
با فرشتگان تنها مختصِ پیامبران نبوده. وی نمونه هایی از »محدّثانِ« پیش 
از حضرت فاطمه زهرا )س( را نام برده است؛ بزرگوارانی چون حضرت مریم 
)س(، بانو ساره )س( و مادر بزرگوار حضرت موسی )ع(. خداوند متعال در 
آیه های ۷۱ تا ۷۳ سوره مبارک هود گفت وگوی ساره )س(، همسر ابراهیم )ع(، 
با فرشتگانی که مهمانِ ابراهیم )ع( شده بودند را بازگو کرده است: »و همسر 
او ]ابراهیم[ ایستاده بود و از ]از بشارت الهی[ خندید، آن گاه او را ]به بارگرفتن 
و زادن[ اسحاق و پس از اسحاق، به یعقوب بشارت دادیم )۷۱(. گفت: وای 
بر من، درحالی که خودم پیرزنم و این شوهرم پیرمرد ]فرتوت[ است، فرزند 
می زایم؟ این چیزی شگفت آور است )۷۲(. ]فرشتگان[ گفتند: آیا از امر الهی 
تعجب می کنی؟ ای خاندان ]رسالت[، رحمت الهی و برکات او بر شما باد؛ او 

ستوده و بزرگوار است.
مادر حضرت موسی )ع( نیز آن گاه که در هنگامه پسرکشیِ فرعونیان از جانِ 
پسرِ نوزاد خویش بیمناک بود، مورد خطابِ آرام بخشِ الهی قرار گرفت. خداوند 
در آیه ی هفتم از سوره مبارک قصص، به آشکارا لفظ »اوحینا« را در معنای 
»الهام کردیم« برای خطاب قرار دادن مادر موسی )ع( به کار برده است: »و 
به مادر موسی الهام کردیم که او را شیر بده و چون بر او بیمناک شدی، او را 
در ]جعبه یی[ به دریا بیفکن؛ و مترس و غم مخور، ]چراکه[ ما برگرداننده او به 

سوی تو و گرداننده او از پیامبران هستیم«.
خداوند متعال گفت وگوی فرشته الهی با حضرت مریم )س( را نیز در آیه های 
۱۷ تا ۲۱ سوره مبارک مریم بیان فرموده است. زمانی که حضرت مریم )س( 
از خاندان خویش کناره گرفت، خداوند می فرماید: »و از آنان پنهان شد. آن گاه 

روح خویش ]جبرئیل[ را به سوی او فرس
تادیم که به صورت انسانی معتدل به دیده او درآمد )۱۷(. ]مریم[ گفت: من 
از تو اگر پرهیزگار باشی به خدای رحمان پناه می برم )۱۸(. گفت: من فقط 
فرستاده پروردگارت هستم تا به تو پسری پاکیزه ببخشم )۱۹(. ]مریم[ گفت: 
چگونه باشد و حال آنکه هیچ بشری به من دست نزده است و من پلیدکار 

نبوده ام«.
سالروز ولادت حضرت زهرا سلام الله علیها به نام روز زن نام نهاده شده و این 

برای پیروان او کمال افتخار و مسئولیت است.

اخبار

 

رئیس جمهور گفت: بنای ما این بود که حضور 
خانم ها در مدیریت های میانی و عالی دولت ۳۰ 

درصد باشد که تاکنون ۲۵ درصد است.
عصر  روحانی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
روزگذشته  در مراسم بزرگداشت روز زن به حضور 
اسلامی  انقلاب  از  پس  عرصه ها  همه  در  زنان 
اشاره کرد و به مزاح افزود: البته حق، گرفتنی 

است و خانم ها حقشان را بازستانده اند.
رئیس جمهور گفت: امروز خانم ها در آموزش 
و پرورش، بهداشت و درمان و دانشگاه ها حضور 
فعالی دارند و حالا که شاهد توسعه فضای مجازی 
و دولت الکترونیک و اقتصاد دیجیتال هستیم 
فضا  این  از  می توانند  گذشته  از  راحت تر  زنان 

استفاده کنند.
روحانی افزود: هم اکنون خانم ها صنایع دستی 
تولیدی خود را در بسیاری از روستا ها و شهر ها 
از طریق فضای مجازی به خارج می فروشند و 
فضای خوبی برای فعالیت خانواده ها ایجاد شده 
است که ما همین فعالیت خانم ها را در عرصه 

اقتصاد دیجیتال هم می بینیم.
رئیس جمهور گفت: در دولت یازدهم و دوازدهم 
یکی از قول های ما این بود که تلاش کنیم خانم ها 
به حقوق شرعی و قانونی خود دست پیدا کنند و 
می دهد  نشان  آمار ها  تاکنون  پیش  سال   ۷ از 
از  قبل  چراکه  است  شده  خوب  بسیار  شرایط 
این دولت، حضور خانم ها در بخش اداره کشور 
در استان ها و بخش ها بسیار کم بود و هم اکنون 
در این دولت خانم ها در بسیاری از استان ها در 

استانداری، فرمانداری و وزارتخانه فعال هستند.
روحانی افزود: از اول دولت تاکیدم به وزرا این 
خانم ها  از  معاون  و  مشاور  یک  حداقل  که  بود 
تعیین کنند و هر وزارتخانه حداقل دو خانم را در 
سطح مدیریت عالی بیاورد و هم اکنون ۹۶ خانم 

در سطح معاون وزیر فعالیت می کنند.
رئیس جمهور گفت: از ابتدا برنامه ما این بود که 
۳۰ درصد مدیریت میانی و عالی دولت در اختیار 
خانم ها قرار بگیرد و همانطور که خانم ابتکار اعلام 
کرد سهم خانم ها در آغاز دولت در مدیریت های 
میانی و عالی ۵ درصد بود که امروز ۲۵ درصد 
شده است و امیدواریم در مدت باقیمانده از این 
دولت آن ۳۰ درصدی که قول داده بودیم تحقق 

پیدا کند.
وی به نقش خانم ها در خانه اشاره کرد و افزود: 
این نقشی ویژه و غیر از مدیریت و مشاغل خانم 
هاست و مخصوصا خانم هایی که مادر می شوند 
نقش  منزل  اداره  و  فرزند  پرورش  بحث  در 
پراهمیتی دارند و بخش قابل توجهی از مهر و 
محبت، صمیمیت و استحکام خانواده بر دوش 

خانم هاست.
داخل  در  نیز  مادر ها  گفت:  جمهور  رئیس 
خانه به لحاظ تربیت فرزندان نقش و مسئولیت 

سنگینی دارند.
زنان در انقلاب اسلامی دوشادوش مردان 

بودند 
 روحانی با اشاره به اینکه امسال سالروز میلاد 
همزمان  فجر  دهه  ایام  و  )س(  فاطمه  حضرت 

یک  از  اسلامی  انقلاب  در  گفت:  است  شده 
طرف زنان نقش مهمی داشتند و از سوی دیگر 
انقلاب نقش مهمی در فعالیت زنان داشته است؛ 
اینکه زنان توانستند مسیر تعالی را بهتر از گذشته 

بپیمایند. 
رئیس جمهور ادامه داد: در دوران انقلاب نقش 
تظاهرات  در  بود.  مهم  بسیار  پیروزی  در  زنان 
پرشکوه تهران و شهر های مختلف مخصوصا در 
سال ۵۷ شاهد بودیم و دوشادوش مردان، زنان را 
می دیدیم که حضور و فعالیت دارند؛ همان نقشی 
که مردان در پیروزی انقلاب بر عهده داشتند زنان 
هم برعهده داشتند؛ شهید دادند، زندان رفتند، 
شکنجه دیدند؛ بنابراین انقلاب ما انقلابی بود که 

همه اقشار در آن فعال بودند.
وی تاکید کرد: از ۱۵ خرداد با حضور زنان در 
اجتماع بزرگ مردم در تهران و قم تا ۲۲ بهمن و 
روز پیروزی انقلاب همه جا حضور داشتند؛ پس 
از انقلاب هم زنان حضور فعال داشتند این حضور 
هم در جبهه های جنگ بود و تا امروز هم ادامه 

داشته است.
روحانی درباره نقش خانم ها در آموزش و تربیت 
کودکان در دوران کرونا گفت: خانم ها در خانه ها 
هم نقش مهمی در دوره کرونا ایفا کردند زیرا پیش 
از شیوع این بیماری، بچه ها تا ظهر یا بعد از ظهر 
مدرسه می رفتند و بعد از آن هم سرگرم تکالیف 
مدرسه بودند اما امروز درست است که از طریق 
شبکه شاد یا تلویزیون، آموزش را تعطیل نکردیم، 

اما شرایط خیلی متفاوت است.
خانه  در  بچه ها  اینکه  به  توجه  با  گفت:  وی 
ابتدایی  دوران  مخصوصاً  آموزش  بار  هستند، 
کرونایی،  دوران  این  در  و  مادرهاست  دوش  بر 
دوش  بر  سنگینی  بسیار  مسئولیت  یکی  واقعاً 

خانواده ها و به ویژه بر دوش خانم ها قرار گرفت.
و  نشاط  اهمیت  بر  تاکید  با  جمهوری  رییس 
زندگی و آموزش بچه ها خاطرنشان کرد: فرزندانی 
که باید مدرسه می رفتند الان در خانه ای هستند 
که فضای محدودی دارد و در این فضای محدود، 
باید هم زندگی کنند هم نشاط داشته باشند؛ هم 
خانه را اداره کنند؛ بار سنگینی را در دوران کرونا 
هم خانم ها به عهده گرفتند و از این نظر به خانم 
ها تبریک می گوییم به خاطر اینکه کار بسیار 
بزرگی را در این یک سال گذشته برعهده داشتند.

 فرمانده کل سپاه با بیان اینکه ما از سختی ها و فرازهای خطرناک که در همه آن 
لحظه ها طراحی و اراده دشمن بر اسقاط و فروپاشی و براندازی نظام بوده، عبور 

کرده ایم، گفت: دشمن در همه جبهه ها از ایران شکست خورده است. 
انقلاب  پاسداران  سپاه  کل  فرمانده  سلامی«  »حسین  پاسدار  سرلشکر  سردار 
اسلامی در جمع تعدادی از مسئولان نمایندگی ولی فقیه در سپاه، فلسفه پدیدآیی 

انقلاب و وضعیت امروز انقلاب اسلامی را در عرصه جهانی تبیین کرد.
سردار سلامی با بیان اینکه در ایام فجر انقلاب، در چهل ودومین سال حیات یکی 
از شگفت انگیزترین پدیده های عالم هستی هستیم، اظهار داشت: امروز در موقعیت 
بسیار قوی و مرتفع، هم نسبت به سال های قبل و هم نسبت به دشمن از هر زمان 

دیگری قرار گرفتیم و این دقیقاً نشان دهنده نزول نصرت های الهی است.
شیطان بزرگ« کوچک شده است

وی اظهار داشت: اتفاقات بزرگی که در کشور ما در این ۴۲ سال صورت گرفته است، 
همانند عبور چندین باره ما از نیل است. مشکلات و مخاطرات پیش  رو و دشمن پشت 
سر، جدی و سخت و مصمم با تمام قدرت بی نظیری که در تاریخ امپراتوری های بشر، 
روی زمین هرگز نبوده است؛ یعنی به امروز آمریکا نگاه نکنیم که کوچک و افسرده 
شده و کم تأثیر است و نقش جهانی خود را از دست داده و از مدل، ریخت و قیافه یک 
قدرت افتاده و ناتوان کم توان است، به ظاهر هنوز صاحب قدرت است، اما حکمت و 

ارده ای برای عمل وجود ندارد.
فرمانده کل سپاه اضافه کرد: هزینه نظامی آمریکا هنوز هم به اندازه هزینه نظامی 
تمام دنیاست؛ یعنی ۵۰ درصد هزینه های نظامی دنیا متعلق به آمریکاست؛ اما آمریکا 
را رهبران کوچک و ضعیف، که او را به اندازه خود کوچک کرده اند و همچنین نبودِ 

حکمت، به زمین زده است؛ این نه سخن من، بلکه اعتراف خود آمریکایی هاست.
مقاومت پیوسته است و انقطاع ندارد

سرلشکر سلامی ادامه داد: اما این سوی صحنه را ببینید، چگونه ما از این سختی ها 
و فرازهای خطرناک، که در همه آن لحظه ها طراحی و اراده دشمن بر اسقاط و فروپاشی 
و براندازی نظام بوده، عبور کرده ایم؛ یعنی هر روز ما با دشمن درگیر بودیم. بعضی از 
روزها شاخص هستند و به دلیل اوج داشتن آن ها در حفظ این انقلاب شاخص ترند، 
اما خصلت ایام الهی همه روزها به قوت خود باقی است و ما هر روز به دنبال حفظ این 
امانت بزرگ الهی هستیم؛ یعنی نه اینکه در مقاطعی این انقلاب حفظ شده و بعد 
دشمن آرام گرفته و ما در مسیری هموار حرکت کرده ایم و تهدید خاموش شده؛ نه 
این گونه نبوده، بلکه همیشه شعله های خطرناک آتشفشان تهدید فوران کرده است 

و دشمن همانند آتشفشان، آتش ریخته است و هر روز این انقلاب حفظ شده است. 
این مقاومت پیوسته است و انقطاع ندارد؛ چون عمل دشمن و تمرکز او بر قلب انقلاب 
ما همیشه بوده است. وی افزود: در این مدت نمی توان زمانی را یافت که جمهوری 
اسلامی ایران، قلب کره زمین در جغرافیای ۴۲ سال گذشته نباشد. نقش جغرافیای 
سیاسی انقلاب اسلامی نقش قلب در همه تحولات ۴۲ سال گذشته بوده است و هنر 
امام )ره( و پس از امام که پیچیدگی ها هم متنوع تر، سخت تر، همه جانبه تر، نزدیک تر 
و خطرناک تر شده است، این بوده که توانسته اند تمرکز دشمن را بر این سرزمین 

متلاشی کنند که این کار مشکلی است.
دشمن در همه جبهه ها شکست خورده است

فرمانده کل سپاه گفت: حذف تمرکز دشمن از قلب انقلاب و وسعت دادن به جبین 
انقلاب و گسترش پیشانی جبهه خیلی عظمت دارد. برای دشمن شکست ها تکرار 
شده است؛ از همه زوایا آمده اند و تمام راه ها را تجربه کرده اند؛ از همه مسیرها برای 
تسلیم انقلاب وارد شده اند؛ اقتصاد، فرهنگ، امور اجتماعی، اطلاعاتی، رسانه ای، 
نظامی و سیاسی. هرچه ما به زمان حال نزدیک شده ایم، این تهاجمات همراه و 
همزمان باهم شده اند و ما درست امروز در نقطه ای قرار گرفته ایم که همه تهاجمات 
دشمن همزمان علیه انقلاب ما وجود دارد و در عین حال ما هم در همه جبهه ها در 
حال نبردیم؛ اما در یک قضاوت دقیق، تا این لحظه دشمن در همه این جهات نبرد 

شکست خورده است و این ها واقعیت است.
آسیب ناپذیری ما ناشی از هنر رهبری است

سردار سلامی عنوان کرد: اینکه دشمن نتوانسته است و ما آسیب ناپذیر مانده ایم، 
اعجاز است؛ معجزه ای به نام نصرت، اعجازی به نام حکمت، این حاکمیت اراده 
الهی است و این از تنویر و نورانیت از شاهکار ولایت ناشی می شود و لاغیر. همه چیز 
سبقه، ولی به خود می گیرد. هر کشور و ملتی به اندازه روح، تدبیر و حکمت رهبرش 
کوچک یا بزرگ می شود، استثنا هم ندارد، این قاعده است؛ چون رهبر تکثیر می شود، 
شخصیت، منطق و روح می سازد، قدرت تولید می کند و او می تواند قلت مستضعفان 
را بعد از ۴۲ سال به یک قدرت معتبر به رسمیت شناخته شده و دارای خط اثر جهانی 

تبدیل کند.
وی افزود: اینکه ما در این ۴۲ سال آسیب ندیدیم، ناشی از هنر رهبری است و اینکه 
دشمن آسیب دیده، هنر رهبری است، اینکه او با همه جنگیده است، هنر رهبری 
است، اینکه اجازه نداده است کسی با او بجنگد، هنر رهبری است، این عبارات ادبیات 

نیست، حقیقت است. همه خلع سلاح شده اند. سال های سال این را دیده ایم.

سردار سلامی: 

ارادهدشمنبرایبراندازینظاماسلامیدرهمشکست

رئیس جمهور :

25درصد مدیریت های دولت دست بانوان است 

 رییس قوه قضاییه گفت: امام)ره( در خداخواهی 
مردم، توجه به معنویت، ایجاد و احیای روحیه عدالت 
و  ایثار  روحیه  مردم،  بین  در  و حق خواهی  خواهی 
شهادت، خطر پذیری، مسئولیت پذیری در بین مردم، 
ظلم ستیزی و استکبار ستیزی در مردم و پیوند بین 

سیاست و معنویت تحول ایجاد کردند. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز سه شنبه در مراسم 
امام  آرمان های  با  قضایی  مسئولان  میثاق  تجدید 
راحل)ره(، با درود و سلام بر روح مطهر و پرفتوح امام 
خمینی)ره(، و با بیان اینکه امام دین و امور دنیا و آخرت 
مردم را احیا کردند، گفت: رهبر معظم انقلاب در تبیین 
شخصیت امام )ره( فرمودند که امام شخصیتی تحول 

گرا و تحول خواهد بود.
وی ادامه داد: امام)ره( در خداخواهی مردم، توجه 
به معنویت، ایجاد و احیای روحیه عدالت خواهی و 
حق خواهی در بین مردم، روحیه ایثار و شهادت، خطر 
پذیری، مسئولیت پذیری در بین مردم، ظلم ستیزی و 
استکبار ستیزی در مردم و پیوند بین سیاست و معنویت 

تحول ایجاد کرد.
رئیس قوه قضاییه خاطرنشان کرد: در زمان امام، 
کنار  را  معنویت  که  هستند  بسیاری  سیاستمداران 
گذاشتند و محصول سیاست بی معنویت، بسیاری از 

ظلم ها است که در این کره خاکی بر مردم می رود. 

رئیسی بیان داشت: محصول سیاست بدون معنویت 
مردم  بر  ظلم  سال  هفتاد  هسته ای،  کلاهک های 
فلسطین و بسیاری از تجاوزها و ظلم هاست که در عالم 
شده است. وی خاطرنشان کرد: امام )ره( به ما سیاست 
همراه با معنویت، روحیه توجه به دیگران، فقرزدایی 
و توجه به محرومیت نه فقط محرومان ایران اسلامی 
بلکه محرومان تمام عالم و مظلومانی که در عالم مورد 
ستم قرار گرفته بودند را آموختند و احیاء کردند. رئیس 
قوه قضاییه با بیان اینکه میثاق با امام)ره(، میثاق با 
همه خوبی ها و ارزش هاست و مسئولان و دولتمردان 
در این میثاق باید بازنگاهی به آنچه شده و آنچه باید 
افراد  امامی ترین  خطِ  گفت:  باشند،  داشته  شود، 
کسانی هستند که شاخص های خط امام)ره( را خوب 
بشناسند و خوب به این شاخص ها عمل کنند و وفادار 
باشند. رئیسی با بیان اینکه بهترین تبیین کننده خط 
مقام  یعنی  ایشان  حق  به  جانشین  امروز  امام)ره9 
معظم رهبری هستند که بنای معظم له هم در گفتار و 
هم رفتار و سلوک احیا و زنده نگهداشتن خط امام)ره( 
را  امام)ره(  خط  باید  ایشان  سلوک  از  گفت:  است، 

بیاموزیم، حفظ کنیم و زنده نگهداریم.
وی با تاکید بر اینکه قبل از نگرانی برای مشارکت 
مردم، باید نگران کارآمدی نظام اداری در کشور بود، 
گفت: اگر نظام اداری کارآمدی خود را نشان دهد، 

امید، نشاط و مشارکت را در بین مردم تضمین کرده 
است.

افزایش  و  مردم  مشارکت  کرد:  خاطرنشان  رئیسی 
امام)ره(  که  است  کاری  مردم  در  اجتماعی  سرمایه 
انجام دادند و هنر امام)ره(، حفظ کردن مردم در صحنه 
بود و در همه امور نه به صورت تشریفاتی بلکه به صورت 

واقعی، مردم را حساب کردند.
رئیس قوه قضاییه عنوان کرد: امروز در رفتار سیاسی 
و اجتماعی مقام معظم رهبری، توجه دادن به مردم را 
می بینیم و به قوه قضاییه، قوه اجراییه و قوه تقنینیه بر 
مردمی بودن و توجه به مردم و رفع دغدغه های آن ها و 

به حساب آوردن مردم تاکید فرموده اند.
کشور  در  اداری  نظام  کارآمدی  کرد:  تصریح  وی 
سرمایه اجتماعی را همچنان که در رفتار امام)ره( بود 
افزایش داده و  و در رفتار مقام معظم رهبری است، 
امروز ادارات، سازمان ها و دستگاه های اداری کشور 
می توانند این سرمایه اجتماعی را روز به روز افزایش 
دهند و اگر سرمایه اجتماعی افزون شود، بدون تردید 
به  را  و مشارکت مردم در همه عرصه ها  امید، نشاط 

دنبال خواهد داشت.
رئیسی اظهار کرد: دستگاه های اداری باید بتوانند 
این مشارکت و سرمایه اجتماعی را روز به روز افزون 

کنند.

رییس قوه قضاییه: 

امام)ره(دراحیایروحیهعدالتخواهیتحولایجادکردند
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سلامت

کم خونی فقر آهن عارضه ای است که در آن، کمبود آهن در بدن منجر به کاهش 
تعداد گلبول های قرمز خون می شود. آهن در تولید گلبول های قرمز خون به کار 
می رود و گلبول های قرمز به ذخیره و انتقال اکسیژن در خون کمک می کنند. اگر 
گلبول های قرمز خون شما کمتر از حد نرمال باشند، اندام ها و بافت های بدنتان، 

اکسیژن کافی و مورد نیاز خود را دریافت نخواهند کرد.
در مورد علائم و عوارض ناشی از کم خونی فقر آهن توضیحاتی ارائه کردیم. در 
این قسمت می خواهیم علل ایجاد کمخونی فقر آهن را معرفی کنیم. با ما همراه 

باشید...
کمبود آهن می تواند ناشی از علت های گوناگونی باشد. برخی از شایع ترین 

علت های فقر آهن شامل موارد زیر می شوند:
عادت ماهانه

در مورد خانم هایی که در سنین باروری هستند، پریودها شایع ترین علت فقر آهن 
به شمار می روند. معمولًا فقط خانم هایی که پریودهای سنگین دارند دچار فقر 
آهن می شوند. اگر شما در چند سیکل قاعدگی پشت سر هم دچار خونریزی های 

سنگین باشید به آن منوراژی می گویند.
بارداری

در مورد خانم های باردار نیز بسیار شایع است که طی بارداری دچار فقر آهن 
شوند. زیرا بدن شما در زمان بارداری نیاز به آهن بیشتری دارد تا خون مورد نیاز 

جنین به خوبی تأمین شود و بتواند اکسیژن و مواد مغذی لازم را دریافت نماید.
برخی از خانم های باردار نیاز به مصرف مکمل آهن دارند و عده ای دیگر ممکن 

است فقط لازم باشد مقدار مصرف آهن غذایی خود را بیشتر کنند.
خونریزی گوارشی

سیستم گوارش، بخشی از بدن است که مسئولیت هضم غذا را به عهده دارد. این 
سیستم شامل معده و روده ها می شود. خونریزی در سیستم گوارش، شایع ترین 

علت فقر آهن در مردان و زنانی است که یائسگی را پشت سر گذاشته اند. بیشتر 
افرادی که دچار خونریزی گوارشی می شوند، تغییری قابل توجهی در مدفوع 
خود نمی بینند و عادات دفع آن ها نیز تغییر خاصی نمی کند. در ادامه به برخی از 

علت های خونریزی گوارشی اشاره می کنیم:
خونریزی در سیستم گوارش، شایع ترین علت فقر آهن در مردان و زنانی است 
که یائسگی را پشت سر گذاشته اند. بیشتر افرادی که دچار خونریزی گوارشی 
می شوند، تغییری قابل توجهی در مدفوع خود نمی بینند و عادات دفع آن ها نیز 

تغییر خاصی نمی کند
داروهای ضدالتهاب غیراستروئیدی

معده شوند.  غیراستروئیدی می توانند سبب خونریزی  داروهای ضدالتهاب 
پُرمصرف  غیراستروئیدی  ضدالتهاب  داروهای  از  تا  دو  آسپیرین،  و  ایبوپروفن 

هستند.
اگر پزشک شما تشخیص بدهد دارویی که مصرف می کنید دلیل خونریزی 
معده تان است، می تواند داروی کم ضررتری برایتان تجویز کند. اما مصرف هیچ 

داروی تجویزی را قطع نکنید مگر اینکه پزشکتان توصیه کند.
زخم معده

اسید معده که به هضم غذا کمک می کند، گاهی می تواند به دیواره ی معده 
باز  اتفاقی می افتد، اسید موجب تشکیل یک زخم  آسیب بزند. وقتی چنین 

می شود که به آن زخم معده می گویند.
زخم معده می تواند موجب خونریزی مخاط معده شود و در نتیجه آنمی ایجاد 
کند. در برخی موارد، خونریزی می تواند سبب شود خون استفراغ کنید یا در 
مدفوع تان خون ببینید. اما اگر خونریزی معده سرعت نداشته باشد، ممکن است 

هیچ علامتی نداشته باشید.
سرطان گوارش

در بعضی موارد، خونریزی گوارش می تواند ناشی از سرطان باشد که معمولًا 
شامل سرطان معده یا سرطان روده می شود. زمانی که سعی دارید علت فقر 
آهن را بیابید، پزشکتان علائم احتمالی سرطان را بررسی خواهد کرد. اگر پزشک 
مشکوک به سرطان باشد، شما را به متخصص بیماری های گوارشی ارجاع می دهد 
تا بررسی های دقیق تری انجام شود. یعنی اگر علت اصلی، سرطان باشد هر چه 

سریع تر درمان شروع خواهد شد.
اگر سن تان شصت سال به بالاست و فقر آهن دارید، پزشکتان باید شما را برای 

چکاپ از جهت سرطان روده به یک متخصص ارجاع بدهد.
آنژیودیسپلازی

خونریزی سیستم گوارش می تواند ناشی از عارضه ای به نام آنژیودیسپلازی نیز 
باشد که نتیجه ی بسیار نازک و حساس شدن رگ های خونی در سیستم گوارش 

است که می تواند منجر به خونریزی شود.
بیماری مزمن کلیوی

افرادی که دچار بیماری مزمن کلیوی هستند اغلب دچار فقر آهن می شوند. 
بیشتر آن هایی که بیماری مزمن کلیوی دارند و دچار فقر آهن نیز می شوند، با 

مکمل آهن به صورت تزریقی تحت مداوا قرار می گیرند.
سایر علت ها

دیگر عوارض یا اتفاقاتی که سبب خونریزی می شوند نیز ممکن است منجر به 
فقر آهن بشوند. از جمله:

. بیماری التهابی روده: عارضه ای که سبب قرمزی و التهاب در سیستم گوارش 
می شود، مانند بیماری کرون و کولیت زخمی روده

. ازوفاژیت: التهاب لوله ی مری در اثر نشت اسید معده
. شیستوزومیازیس: عفونتی که در اثر انگل ایجاد می شود و معمولًا در ناحیه ی 

پایین صحرای آفریقا وجود دارد
. اهدای خون: اهدای مقدار زیادی از خون می تواند سبب فقر آهن شود

. تروما: یک حادثه ی جدی مانند تصادف اتومبیل می تواند باعث از دست رفتن 
مقدار زیادی از خون شود

. خون دماغ شدن: مرتباً خون دماغ شدن می تواند سبب فقر آهن شود که البته 
نادر است

و  به ندرت سبب فقر آهن می شود  ادرار(: هماچوری  . هماچوری )خون در 
می تواند علامتی از یک عارضه ی دیگر باشد

سوء جذب مواد مغذی
سوء جذب زمانی است که بدن شما نتواند آهن مواد غذایی را دریافت کند و 
این نیز علت دیگری از فقر آهن است. این اتفاق می تواند ناشی از ابتلا به بیماری 
سلیاک باشد که یک عارضه ی گوارشی معمول است و در آن فرد نسبت به گلوتن، 
واکنش منفی نشان می دهد یا ناشی از عمل جراحی که طی آن بخشی از معده یا 

تمام آن برداشته شده است.
کمبود آهن در رژیم غذایی

به ندرت پیش می آید فقر آهن صرفاً به دلیل کمبود آهن در رژیم غذایی باشد، 
مگر اینکه باردار باشید. اما کمبود آهن غذایی می تواند ریسک ابتلا به آنمی را در 

صورتی که هر یک از بیماری های گفته شده را داشته باشید، بالا ببرد.
برخی مطالعات نشان می دهند افراد گیاهخوار بیشتر در معرض فقر آهن هستند 

زیرا در رژیم غذایی آن ها گوشت قرمز وجود ندارد.
اگر گیاهخوار هستید می توانید با خوردن انواع دیگری از غذاها، آهن مورد نیاز 
خود را دریافت کنید، مثلًا حبوبات، مغزها، میوه های خشک شده، غلات کامل، 

غلات غنی شده، آرد سویا، و بیشتر سبزیجات برگ تیره.
اگر باردار هستید، ممکن است نیاز داشته باشید طی بارداری، مقدار آهن غذایی 

مصرفی خود را افزایش دهید تا از فقر آهن جلوگیری کنید.

همه ی آنچه باید درباره ی کم خونی فقر آهن بدانید

فوق تخصص خون و سرطان:کم خونی فقر آهن؛ علائم و عوارض

»چاقها«زودتربهسرطانمبتلامیشوند
فوق تخصص خون و سرطان گفت:یکی از دلایل شایع سرطان ها چاقی است؛ به ویژه 
چاقی در ایجاد سرطان روده که از شایعترین سرطانها و یکی از علت های مهم مرگ و میر 

در جهان است نقش تاثیرگذاری دارد.
حسین کامران زاده، فوق تخصص خون و سرطان در پاسخ به این پرسش که »چه 
ارتباطی بین چاقی و ابتلا به سرطان وجود دارد؟«، گفت: عوامل زیادی در بروز سرطان 
موثرند اما چاقی یکی از دلایل شایع سرطانهاست که در منابع علمی به آن بسیار اشاره 

شده است.
وی ادامه داد:یکی از دلایل شایع سرطان ها که در منابع علمی به آن بسیار اشاره شده، 
چاقی است؛ به ویژه چاقی در ایجاد سرطان روده که از شایعترین سرطانها در تمامی 

جهان و یکی از علت های مهم مرگ و میر در جهان است نقش تاثیرگذاری دارد.
فوق تخصص خون و سرطان افزود: ثابت شده اگر فردی مبتلا به سرطان روده بوده و 
بهبود پیدا کرده باشد با کاهش وزن می تواند از برگشت این بیماری جلوگیری کند. چاقی 

یکی از علل عمده بروز سرطان سینه در خانم ها و سرطان پروستات در آقایان است.
کامران زاده با اشاره علل دیگری که باعث ایجاد سرطان می شوند،گفت:سیگار در بروز 
سرطان های دهان، حلق و ریه نقش اساسی دارد؛ ضمن اینکه مصرف الکل هم به ویژه 

همراه با سیگار می تواند باعث ایجاد سرطان دهان، مری، معده شود.
وی افزود: ورزش با بهبود وزن فرد به پیشگیری از سرطان کمک می کند و تغذیه مناسب 
با مصرف بیشتر میوه جات، سبزیجات و کاهش مصرف فست فودها و غذاهای چرب و 

سرخ کردنی در جلوگیری از ابتلاء انسان به سرطان کمک می کند.
فوق تخصص خون و سرطان با اشاره به اینکه آمار سرطان در ایران شبیه نقاط دیگر 
جهان است گفت: شایع ترین سرطان در جهان سرطان پوست است؛ به این دلیل اینکه 
سریع تشخیص داده می شوند و سریع هم به درمان جواب می دهند؛ اهمیت کلینیکی 
کمتری دارند اما سرطان سینه در خانم ها و سرطان پروستات از شایعترین سرطان ها در 

بین ایرانیان است.
کامران زاده با تاکید بر اینکه سرطان معده و روده در ایران بسیار شایع است، گفت: 
مصرف چای داغ در بروز سرطان مری در ایران بسیار موثر است و غذاهای دودی و 
غذاهایی که سرخ می شوند و در معرض مستقیم آتش قرار دارند، بالقوه موثرند؛ اگرچه 
برخی سرطان ها هم ارتباط مستقیم با ژنتیک دارند که نیاز به مطالعه بیشتری در این 

حوزه حس می شود.
فوق تخصص خون و سرطان خود مراقبتی را از عوامل مهم جلوگیری از بروز سرطان 
دانست و خاطرنشان کرد: ما باید مراقب باشیم که بیمار نشویم،اما توجه به علامت های 
اولیه سرطانها مثل تغییر اجابت مزاج ، خونریزی های غیر طبیعی در بدن، وجود توده ها 

و بافت های غیرطبیعی و تغییر در رنگ پوست بسیار مهم است.
وی متذکر شد:اگر چنین علائمی وجود داشت باید به پزشک مراجعه کرد. از طرف 
عود  درمان  از  پس  حتی  و  بوده  پذیر  علاج  سرطان ها  از  بسیاری  بدانیم  باید  دیگر 
نمی کنند؛ بنابراین بیماران نباید نگران باشند و همدلی بین پزشک، بیمار و خانواده بیمار 

می تواند در بهبود بیماری بسیار موثر باشد.
کامران زاده تاکید کرد:وقتی شخص روحیه خوبی داشته باشد، حتما درمان هم تاثیر 
بهتری خواهد داشت و همکاری بیمارانی که روحیه قوی دارند با پزشک بهتر خواهد بود.

یافته جدید محققان انگلیسی؛

تاثیرمصرفاسیدهایچرباُمگا۳در
پیشگیریازبیماریآسم

تحقیقات جدید نشان می دهد که مصرف بیشتر اسیدهای چرب اُمگا ۳ در دوران 
کودکی ممکن است خطر ابتلا به بیماری آسم را کاهش دهد، اما فقط در کودکانی که 

یک نوع ژن خاص دارند.
»سیف شاهین«، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه کوئین مری انگلستان، در این باره 
می گوید: »آسم شایع ترین بیماری مزمن در دوران کودکی است و ما در حال حاضر 
نمی دانیم که چگونه از آن پیشگیری کنیم. ممکن است یک رژیم غذایی ضعیف خطر 

ابتلاء به بیماری را افزایش دهد.«
وی در ادامه می افزاید: »درحالیکه نمی توانیم به طور قطعی بگوییم خوردن ماهی 
بیشتر، از بروز آسم در کودکان جلوگیری می کند، اما بر اساس یافته های ما، از آنجائیکه 
مصرف ماهی در کودکان کمتر از میزان توصیه شده است، مصرف بیشتر ماهی می تواند 

در پیشگیری از این بیماری منطقی باشد.«
ماهی منبع غنی از اسیدهای چرب اُمگا ۳ با زنجیره بلند، اسید ایکوزاپنتانوییک 

)EPA( و اسید دوکوزاهگزانوئیک )DHA( است که دارای خواص ضدالتهابی هستند.
در این مطالعه، داده های کودکان دهه ۹۰ انگلستان بررسی شد. آنها ارتباط بین 
مصرف EPA و DHA حاصل از ماهی ها در ۷ سالگی با استفاده از پرسشنامه های 
مصرف غذا را با بروز موارد جدید آسم در ۱۴-۱۱ سالگی مورد تجزیه و تحلیل قرار دادند.
محققان مشاهده کردند مصرف اُمگا ۳ موجود در ماهی در کل گروه، با آسم ارتباط 
ندارد. اما بیش از نیمی از کودکان حامل یک نوع رایج در ژن اسید چرب دساتوراز 
)FADS( بودند که با میزان کمتری از اسیدهای چرب امگا ۳ با زنجیره بلند در خون 

مرتبط است.
در این کودکان، مصرف بیشتر اسیدهای چرب اُمگا ۳ با کاهش ۵۰ درصدی خطر 
ابتلاء به بیماری آسم مرتبط بود. محققان بر انجام تحقیقات بیشتر در این زمینه تاکید 

دارند.

محققان دریافتند؛

تاثیردانه»چیا«دربهبود
سلامتوکاهشعلائمپیری

محققان در یک روش جدید موفق به عصاره گیری از دانه »چیا« شدند که برای تولید 
غذاهای مغذی، کپسول های دارویی و محصولات ضدپیری گزینه جدیدی خواهد بود.

تیم تحقیق دانشگاه پردو آمریکا موفق به ایجاد روشی برای تفکیک موسیلاژ )عصاره( 
از دانه چیا شدند.

موسیلاژ ماده ای غلیظ و چسبناک است که دانه های چیا را احاطه کرده و می تواند 
فرآوری دانه ها را برای استفاده های غذایی یا دارویی، بسیار دشوار یا تقریباً غیرممکن 
کند. »اوریل اوربیزو« عضو تیم تحقیق، در این باره می گوید: ما از روش استخراج خود 
هیجان زده ایم زیرا این امر امکانات جدیدی را برای استفاده از دانه های چیا ایجاد 
می کند. فرآیند ما با استفاده از دما، فراصوت و فیلتراسیون به کمک خلاء برای ارائه 
کارایی بهتر موجب صرفه جویی در وقت و هزینه شرکت های فرآوری کننده دانه چیا برای 

کاربردهای تغذیه ای، دارویی، ضد پیری یا سایر موارد می شود.
وی در ادامه می افزاید: از دانه چیا قرن ها به عنوان منبع پروتئین استفاده می شده 
است، اما روش های متداول جداسازی از قبیل فرایند خشک کردن در یخ می تواند 
پرهزینه و زمان بر باشد، به اجزای مفید دانه ها آسیب برساند و تأثیر کلی آن را کاهش 
دهد. محققان معتقدند این روش، گزینه خوبی برای تولید محصولاتی است که از 
پپتیدهای حاصل از دانه های چیا برای مهار آنزیم هایی که در پیری پوست نقش دارند، 

استفاده می کند.

معاون پژوهشی دانشکده علوم تغذیه

کنترلعوارضبیماریباتغییررژیم
غذاییبیماران

معاون پژوهشی دانشکده علوم تغذیه و رژیم شناسی دانشگاه علوم پزشکی تهران 
گفت: با تغییر در رژیم غذایی بیماران می توانیم به کاهش و کنترل عوارض بیماری 

بپردازیم.
خانم دکتر لیلا آزادبخت، اظهار داشت: برخی از تحقیقاتی که در حوزه علم تغذیه انجام 
می شود، علاوه بر اینکه در پیشگیری از بیماری ها کمک می کند، در افزایش توان افراد 

نیز مؤثر است.
وی ادامه داد: مطالعات علم تغذیه می تواند در سلامت، بهبود و کیفیت زندگی بیماران 

نقش مؤثری داشته باشد.
دکتر آزادبخت گفت: میزان درمان و سرعت بهبود بیماری در بیمارانی که علاوه بر 

مراقبت های معمول از مراقبت های تغذیه ای هم بهره مند هستند، بیشتر است.
وی افزود: تحقیقات علم تغذیه نشان داده است که با تغییر در رژیم غذایی بیماران 

می توانیم به کاهش و کنترل عوارض بیماری بپردازیم.
معاون پژوهشی دانشکده علوم تغذیه و رژیم شناسی دانشگاه علوم پزشکی تهران 
گفت: یکی از ویژگی های تحقیقات علم تغذیه، حل مشکلات سلامت جامعه است. 

انجام و نتایج تحقیقات کاربردی در سلامت جامعه بسیار کمک کننده است.

لاکتوباسیلوس  مانند  کفیر  در  موجود  ترکیبات  برخی 
کفیری، نوعی باکتری که فقط در کفیر وجود دارد، می 
تواند به محافظت از بدن در برابر آثار مضر باکتری هایی 
مانند سالمونلا، هلیکوباکتر پیلوری و ئی. کولای کمک 

کنند. 
روزافزون  افزایش  شاهد  اخیر  های  سال  طی  کفیر 
محبوبیت خود، به ویژه بین افرادی بوده است که در پی 
استفاده از مکمل های غذایی برای کمک به بهبود سلامت 
خود هستند. این محصول لبنی شبیه ماست است و به 
واسطه محتوای پروبیوتیک زیاد خود ممکن است به تعادل 

جمعیت باکتریایی روده انسان کمک کند.
به نقل از "استپ تو هلث"، کفیر می تواند گزینه خوبی 
برای افرادی باشد که به عدم تحمل لاکتوز مبتلا هستند، 
زیرا طی روند تخمیر، لاکتوز به اسید لاکتیک تبدیل می 

شود که گوارش آن برای بدن بسیار ساده تر است.
کفیر چیست؟ 

کفیر از تخمیر شیر گاو یا بز تهیه می شود. طعم اسیدی 
این محصول از تبدیل قندها طی روند تخمیر حاصل می 
شود. در نتیجه، کفیر نسبت به شیر معمولی حاوی لاکتوز 

کمتری است که گوارش آن را آسان تر می سازد.
 Critical Reviews in Food بنابر پژوهشی که در نشریه
Science and Nutritionمنتشر شد، کفیر حاوی بیش از 
۵۰ نوع مختلف از مخمرها و باکتری های پروبیوتیک است 
که خواص و فواید جالب توجهی که به سود سلامت انسان 
هستند را به این ماده غذایی می بخشند. از آن جمله می 

توان به موارد زیر اشاره کرد:
- کاهش خطر چاقی

- فعالیت آنتی اکسیدانی
- ضد آلرژی

- آثار ضد التهابی
- کاهش کلسترول

- کاهش یبوست
- فعالیت ضد میکروبی

با توجه به این موارد، جای شگفتی نیست که کفیر می 
باشد. مصرف  انسان داشته  بر سلامت  اثر مثبتی  تواند 
متعادل کفیر به عنوان بخشی از یک رژیم غذایی سالم و 
متنوع می تواند به تقویت سلامت و بهزیستی انسان کمک 

کند.
کفیر حاوی پروبیوتیک است 

تعادل  به حفظ  زمانی که بحث درباره مواد غذایی که 
جمعیت باکتریایی روده کمک می کنند، مطرح می شود، 
یک کاسه ماست احتمالا نخستین چیزی است که در ذهن 
ما نقش می بندد. اما کفیر نسبت به ماست حاوی تراکن 
بالاتری از پروبیوتیک هاست. به گفته مرکز ملی سلامت 
مکمل و یکپارچه آمریکا پروبیوتیک ها میکروارگانیزم های 
زنده ای هستند که به حفظ یا افزایش تعداد باکتری های 

خوب در بدن انسان کمک می کنند.
در شرایطی که به طور معمول واژه "باکتری" را با میکروب 
هایی مضر که به بدن ما حمله می کنند، پیوند می دهیم، 
اما تعداد زیادی از باکتری ها نیز برای عملکرد درست بدن 
انسان ضروری هستند، به ما در گوارش انواع مختلف مواد 
غذایی کمک می کنند، و حتی سلول هایی که موجب 

بیماری می شوند را از بین می برند.
کفیر خواص ضد باکتری و ضد قارچ دارد 

لاکتوباسیلوس  مانند  کفیر  در  موجود  ترکیبات  برخی 
کفیری )Lactobacillus Kefiri(، نوعی باکتری که فقط 
در کفیر وجود دارد، می تواند به محافظت از بدن در برابر 
آثار مضر باکتری هایی مانند سالمونلا، هلیکوباکتر پیلوری 
 the و ئی. کولای کمک کنند. بنابر مطالعه ای که در نشریه
Brazilian Journal of Microbiologyمنتشر شد، فعالیت 
جمله  از  خاص،  ترکیباتی  نتیجه  در  کفیر  باکتری  ضد 
اسیدهای ارگانیک، دی اکسید کربن، و اتانول شکل می 

گیرد. این ترکیب نه تنها به پیشگری از برخی بیماری های 
منتقله از راه غذا کمک کرده، بلکه به عنوان یک مکمل می 
تواند به درمان بیماری های گوارشی و عفونت های مخمری 

کمک کند.
کفیر به گوارش لاکتوز کمک می کند 

امروزه، افراد بسیاری، به ویژه بزرگسالان، به عدم تحمل 
لاکتوز مبتلا هستند. این شرایط به دلیل ناتوانی در گوارش 
قند موجود در شیر شکل می گیرد. از علائم شایع عدم 

تحمل لاکتوز می توان به موارد زیر اشاره کرد:
- اسهال

- حالت تهوع و استفراغ
- کرامپ های معده

- نفخ
- گاز

بنار گزارشی که در Sciences Dailyمنتشر شد، میکروب 
های موجود در کفیر حاوی آنزیمی هستند که برای گوارش 
لاکتوز ضروری است. در نتیجه، کفیر گزینه خوبی برای هر 

فردی باشد که از عدم تحمل لاکتوز رنج می برد.
کفیر سلامت استخوان ها را تقویت می کند 

پوکی استخوان یک بیماری مزمن است که موجب ضعیف 
شدن استخوان ها و افرایش خطر شکستگی آنها می شود. 
در کنار مصرف یک رژیم غذایی سالم و ورزش منظم، یکی 
از رایج ترین روش ها برای تقویت بافت استخوانی افزایش 
مصرف کلسیم است. مطالعات نشان داده اند که کفیر 
همانند ماست، منبع خوبی برای کلسیم، پتاسیم و پروتئین 
است. از این رو، کفیر گزینه خوبی برای افرادی است که به 
دلیل ابتلا به عدم تحمل لاکتوز مجبور به پرهیز از مصرف 

محصولات لبنی هستند.
چگونه باید کفیر را مصرف کرد؟ 

افزودن کفیر به رژیم غذایی روزانه کار آسانی است و می 
توان از انواع مختلف این ماده غذایی به روش های مختلف 

استفاده کرد. کفیر به صورت گرانول در دسترس است که 
گزینه ای خوب برای صبحانه است. در صورت تمایل می 
توانید آن را با مقداری عسل شیرین کنید. شما می توانید 

کفیر را با میوه ها، غلات صبحانه یا جو دوسر ترکیب کنید.
اگر نوشیدن کفیر را ترجیح می دهید، یک فنجان کوچک 
)۱۰۰ میلی لیتر( از آن را می توانید پس از ناهار مصرف 

کنید.
سخن پایانی 

در صورت مصرف منظم و در کنار عادات سبک زندگی 
سالم مانند دنبال کردن یک رژیم غذایی متعادل و ورزش 

منطم، کفیر می تواند برای سلامت انسان مفید باشد.
در شرایطی که محتوای لاکتوز کفیر بسیار کم است، 
اما باید به خاطر داشته باشید که همچنان یک محصول 
لبنی محسوب می شود. در نتیجه، مناسب بودن آن به 
سطح عدم تحمل لاکتوز هر فرد بستگی خواهد داشت. 
در صورت داشتن هر پرسش، می توانید با یک متخصص 

تغذیه یا پزشک خود مشورت کنید.

کفیر؛گزینهایطبیعیبرایتقویتسلامتبدن

)آگهی مزایده اموال غیر منقول( نوبت اول
در پرونده کلاسه فوق ملک توقیف شده با مشخصات ذیل الذکر متعلق به آقایان 
خلیل وابراهیم و علی همگی شرقی که توسط کارشناس دادگستری ارزیابی شده است 
در روز پنجشنبه مورخ ۱۳۹۹/۱۱/۳۰ ساعت ۱۰ الی ۱۱ در دادگاه عمومی بخش کهک 
به آدرس استان قم بخش کهک دادگاه عمومی بخش کهک دفتر اجرای احکام از طریق 

مزایده حضوری به فروش می رسد.
۱-موقعیت ملک: ملک موردنظر داخل محدوده خدماتی روستا و با کاربری مسکونی 
است و حدودات ان عبارتند از: شمالا ۴۶ متر دیوار ملک به زمین مجاور-شرقا عقب 
نشینی شده بطول ۱۹ متر به جاده آسفالته بیدهند به کرمجگان – غربا حدود ۴۷ متر 
مرزی به ملک مجاور-غربا در دو قسمت جمعا حدود ۲۴ متر میباشد-عرصه ملک در بستر 
شیب دار در جهت شرقی و غربی است و در بالادست ملک سمت جاده اسفالته دارای سه 
طبقه ساختمان از نوع مصالح بنایی ساده با سقف ضربی و دیوارهای باربرو قدمت ساخت 
حدود ۲۰ سال و مستحدثاتی از قبیل استخر آب و منبع سرپوشیده ذخیره آب و در سه 
قسمت بصورت پله ای باغچه های مشجر دارد. پوشش نمای بیرونی بنا بصورت گری با 
پی و کرسی از سنگ لاشه و پوشش دیوارهای داخلی سیمانی استر و رویه سفید و کف 
محوطه موزاییکی و درب و پنجره های فلزی اهنی حفاظ دار و طبقه زیرزمین حدود ۲۰۴ 
مترمربع بصورت یک واحد کامل مسکونی و طبقه همکف که دارای ایوان است حدود ۱۶۵ 
مترمربع بصورت یک واحد کامل مسکونی و طبقه فوقانی هم که حدود ۵۰ متر مربع نیمه 
ساز و در مرحله سفت کاری )فقط دیوارهای پیرامونی و سقف اجرا شده( فاقد درب و پنجره 

و پوشش بام ایزوگام است.

چون منطقه در جهت شرقی و غربی شیب دار است )شیب حدود ۳۰ درجه( قسمت 
اعظم ملک بصورت پله ای باغچه سازی و کرت بندی شده است.

و طبق شواهد دارای درختان میوه با قدمت حدود ۲۰ ساله هستند این ملک سه راه 
دسترسی )درب دارد( از سمت جاده دو راه دسترسی یکی درب پارکینگی و دوم درب 
ورودی به ساختمان و درضلع غربی در پایین دست ملک نیز یک درب فلزی کوچک دارد. 
کل محوطه ملک محصور شده به دیوارهای به ارتفاع حدود ۳ متر )یک متر کرسی از سنگ 
لاشه و ۲ متر از اجر فشاری با ملات ماسه سیمان و ضخامت ۳۵ سانتی است( در قسمت 
ورودی درب گاراژی منبع آب و بعد از آن استخر ذخیره آب وجود دارد و در مجاورت بنای 
مسکونی دارای محوطه سازی با پوشش موزاییکی و نیز در طبقه همکف در دو سمت دارای 
ایوان و در طبقه فوقانی نیمه کاره دارای بهارخواب است. این ملک دارای انشعابات آب – 
برق- گاز هر کدام یک عدد میباشد. ذکر این نکته ضروری است که ارزیابی با فرض عدم 
هیچگونه منع قانونی از قبیل بدهی و دیون به بانکها و سایر ادارات و اشخاص حقیقی و 

حقوقی و غیره تعیین گردیده است.
لذا با توجه به موقعیت و کمیت و ابعاد و کیفیت عرصه و اعیان و تجهیزات منصوبه، قدمت 

بنا، امکانات زیربنایی محل، نوع مالکیت مشاعی خواهان و...
قرار  از  مربع  حدود ۱۰۰۰متر  ملک  ملک: ۱-عرصه  اعیان  و  عرصه  ۲-مشخصات 
به مبلغ  ابیاری جمعا  تاسیسات  و  با لحاظ اشجار  تومان  هر متر مربع ۲/۷۰۰/۰۰۰ 

۲/۷۰۰/۰۰۰/۰۰۰ تومان می باشد.
۲-بنای زیرزمین ۲۰۴ مترمربع از قرار هر مترمربع ۱/۷۰۰/۰۰۰ تومان جمعا به مبلغ 

۳۶۴/۸۰۰/۰۰۰ تومان میباشد.

۳-بنای همکف ۱۶۵متر مربع از قرار هر متر مربع ۱/۹۰۰/۰۰۰ تومان که جمعا به 
مبلغ ۳۱۳/۵۰۰/۰۰۰ تومان می باشد.

۴-بنای اول حدود ۵۵ مترمربع از قرار هر متر مربع ۹۰۰/۰۰۰ تومان که جمعا به مبلغ 
۴۵/۵۰۰/۰۰۰ تومان می باشد.

مبلغ  به  جمعا  ساختمان  جلو  سازی  ومحوطه  آب  ذخیره  انبار  آب  و  ۵-استخر 
۱۳۶/۵۰۰/۰۰۰ تومان میباشد.

۶-دیوار پیرامونی ملک سه طرف جمعا به مبلغ ۱۰۶/۳۰۰/۰۰۰ تومان می باشد.
۷-انشعابات آب – برق – گاز هر کدام یک عدد جمعا به مبلغ ۱۰/۴۰۰/۰۰۰ میباشد

قیمت کل ملک: قیمت ششدانگ عرصه و اعیان ملک مورد نظر ۳/۶۵۹/۰۰۰/۰۰۰ 
تومان )سه میلیارد و ششصد و پنجاه و نه میلیون تومان( ارزیابی و تقویم می گردد. و برابر 
قرار صادره قیمت دو دانگ مشاع سهم آقای علی شرقی مبلغ ۱/۲۱۹/۶۶۶/۶۶۷ تومان 
اعلام می گردد. در ضمن دو دانگ از ششدانگ از بابت سهم آقای علی شرقی به مزایده 

و فروش گذاشته میشود.
لذا افرادیکه قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند میتوانند پنج روز مانده به مزایده 
با هماهنگی این اجرا از ملک موردنظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت 
نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهد 
واگذار می گردد. ضمناً ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقداً اخذ و مابقی نیز ظرف یک ماه 
دریافت می گردد. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. )م 

الف ۱۳۶۱۵(
قاضی شعبه اجرای احکام مدنی بخش کهک – مهدی برزگر
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اطلاعیه

 
احتراما عطف به لایحه شماره 51883 مورخ 1399/09/2٤و 
پیرو مصوبه شماره 5921 مورخ 1399/10/29 موضوع اخذ 
مجوز تعرفه عوارض و بهای خدمات سال 1٤00 )افزایش –
تغییر-الحاق( شهرداری قم, با عنایت به نامه شماره 15568 
مورخ 1399/11/08 فرمانداری قم، بدینوسیله اصلاحیه 
شورای اسلامی شهر قم ارسال می گردد تا با رعایت ماده 90 
قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور 
و پس از لازم الاجرا شدن مصوبه، نسبت به اجرای مفاد آن 

اقدام لازم معمول گردد:
متن مصوبه شورا:

لایحه موصوف جهت تصویب نهایی در یکصد و هفتاد 

مورخ  شنبه  روز  علنی  غیر  و  رسمی  جلسه  نهمین  و 
به  که  قم  مقدس  شهر  اسلامی  شورای   1399/11/11
صورت فوق العاده در محل سالن جلسات شورا تشکیل 
از بحث وتبادل نظر، موضوع به رأی  گردید مطرح و پس 
گذاشته شد. در نتیجه پیشنهاد مذکور به پیوست شش 
برگ ممهور به مهر شورا به اتفاق آراء به تصویب رسید و مقرر 
شد شهرداری قم با رعایت کلیه موازین قانونی و آیین نامه 
مالی شهرداریها و قانون اصلاح و تسری آیین نامه معاملات 
شهرداری تهران به کلانشهرها و مراکز استانها نسبت به 

اجرای مصوبه اقدام مقتضی معمول دارد.
عبداله جلالی – رئیس شورای اسلامی شهر قم

اطلاعیه تعرفه عوارض و بهای خدمات سال ۱400 شهرداری قم
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وزیر صنعت، معدن و تجارت :

هیچکمبودیبرایکالاهایشبعید
وجودندارد

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: برای تامین کالاهای مصرفی شب عید، 
کارخانجات با همه ظرفیت فعالند و واردات به میزان کافی انجام شده است.

»علیرضا رزم حسینی« روز سه شنبه در نشست هماهنگی طرح ویژه بازرسی و 
نظارت ایام پایانی ۹۹ و نوروز ۱۴۰۰ که با حضور معاونان در وزارت صنعت، معدن 
و تجارت برگزار شد، اظهار داشت: گرانی در کشور وجود دارد اما نباید اجازه دهیم 

گران فروشی موجب بی ثباتی شود و به دنبال آن رنج مردم افزایش یابد.
وی با بیان اینکه بازرسی مستمر بر بازار تاثیر می گذارد، تصریح کرد: حضور 
بازرسان نشان می دهد بازار رها نشده و مورد نظارت است، به همین دلیل از 

افزایش تخلفات جلوگیری خواهد شد.
رزم حسینی با بیان اینکه با تثبیت نرخ ارز و دیگر مولفه های تاثیرگذار در بازار 
قیمت ها کاهش می یابد، تاکید کرد: روند موجود در بازار کالاها کاهنده است و 

اقلامی که به نرخ ارز وابسته نیستند متعادل شده یا کاهش قیمت داشته اند.
وی افزود: انتظار می رود دو وزارتخانه صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشاورزی 
با تامین کالا و رفع مشکل توزیع، بازار را مدیریت کنند و برای تعادل در قیمت ها 
اقلام در مسیر کارخانه تا بازار مورد رصد قرار بگیرد و از طریق مراکز پخش به دست 
مردم برسد. وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: در آستانه نوروز ۱۴۰۰ با تامین 
به موقع کالاها، در بازار بازرسی بیشتری باید انجام شود تا با کاهش تخلفات مردم 
مشکلی در تهیه اقلام مورد نیاز خود نداشته باشند. وی با تاکید بر اینکه هیچ 
کمبود کالایی در کشور وجود ندارد، خاطرنشان کرد: ارز مورد نیاز برای ثبت 
سفارش کالاها از سوی بانک مرکزی تامین شد و به همین دلیل واردات مورد نیاز 
انجام شده است. رزم حسینی گفت: مردم از خرید بیش از نیاز خانوار خودداری 

کنند و نگرانی برای کمبود نداشته باشند. 
وی با بیان اینکه باید از فعالیت سودجویان جلوگیری شود، تاکیدکرد: نظارت 
مستمر بر روند بازار می تواند مانع بروز مشکلات شود. وزیر صنعت درباره تامین 
روغن مصرفی خانوار نیز اظهار داشت: روغن به میزان کافی در کشور وجود دارد و 

موجودی انبار و بنادر تکمیل شده است.

سخنگوی ستاد لایحه بودجه ۱4۰۰ سازمان برنامه و بودجه:

مجلسهیچپیشنهادیبرایاصلاح
ساختارنداد

سخنگوی ستاد لایحه بودجه ۱۴۰۰ سازمان برنامه و بودجه اظهار داشت: 
برخی از نمایندگان درباره بودجه ادعاهایی داشت مبنی بر اینکه مجلس بودجه 
را شفاف تر کرد و میزان محرومیت زدایی را بالاتر برده اما هیچ یک از این ادعاها 

آدرسی ندارد و فقط چند عدد مطرح شد.
مژگان خانلود در گفت وگو با ایلنا درباره رد کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۰ اظهار 
داشت: طبق روال، دولت دو هفته مهلت اصلاح لایحه را دارد اگر در این مدت 
زمانی اصلاح نشد، بودجه سه دوازدهم بسته می شود و دیگر مورد بررسی قرار 

نمی گیرد.
وی در پاسخ به این سوال که مهم ترین ایراداتی که مجلس به لایحه بودجه دارد، 
چیست، گفت: اصلی ترین ایراد مجلس این بود که سقف بودجه عمومی زیاد 
است و انتظار بر این بود که پیشنهاد کاهش آن را بدهند اما نه تنها آن را کاهش 
ندادند بلکه چیزی هم به آن افزودند. اگر درآمدهای دولت در بودجه را واهی 

می دانستند به هر حال هر چه به آن اضافه شود، واهی تر خواهد بود.     

رییس سازمان برنامه و بودجه اظهار داشت: شما که مجلس انقلابی هستید 
چرا اجازه دادید برای دریافت ۱۷ هزار میلیارد تومان درآمد، خودروهای لوکس 
وارد کشور شود؟ مگر واردات آنها ممنوع نبود؟! شما که به بخش فرودست 
این  آنها خواهید داشت. چه کسانی پشت  به  پاسخی  متعهد هستید چه 

ماشین ها هستند؟ آیا برای نرخ ارز فشار وارد نمی شود؟
محمدباقر نوبخت  دیروزدر جلسه علنی مجلس در پاسخ به انتقادات در مورد 
بودجه سال آینده اظهار داشت: اولین انتقادی که در این مورد مطرح می شد 
رشد منابع و مصارف در لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ بود که با تعابیر مختلف 
این کار صورت می گرفت. امروز ملت ایران مانند شما نمایندگان عزیز منتظر 
هستند تا نتیجه اقدامات دو ماه که لایحه در اختیار شما بود را مشاهده کنند و 
سوال این است که در این زمان در راستای رفع اشکالات گام برداشته شد و یا 

در راستای تقویت آنچه بود که مطرح می شد؟
وی ادامه داد: منابع عمومی بودجه از ۸۴۱ هزار میلیارد تومان بود که عنوان 
می شد رشد ۴۷ درصدی دارد و شما در کمیسیون با اصلاحاتی که کرده اید 
امروز به ۱۱۲۰ هزار میلیارد تومان افزایش داده اید. اگر شما انتقاد داشتید که 
زیاد است، چرا نمایندگان عزیز دو ماه فضای سیاسی کشور را تحت تاثیر این 
موضوع قرار دادند؟ چرا اصلاحات ساختاری که شما آن را مطرح می کردید 
در لایحه بودجه لحاظ نکردید؟ ریاست محترم مجلس بارها از اصلاح ساختار 
بودجه صحبت کردند در حالی که بنده موارد اصلاح را در اختیار ایشان قرار 
داده بودم. آنچه تحت عنوان رشد بودجه بیان می شد در واقع کمیسیون تلفیق 

با افزایش حجم آن خط بطلانی بر آن کشید.
انتقاد دوم گفت: موضوع دوم  رئیس سازمان برنامه و بودجه در پاسخ به 
وابستگی بالای نفت به بودجه بود. این رقم ۱۹۹ هزار میلیارد تومان در نظر 
گرفته شده بود، گفته می شد که سهم نفت در بودجه زیاد است و حالا ۱۶ 
هزار میلیارد تومان مستقیما به آن اضافه شده یعنی مجوز داده اید که این رقم 
دولت بیشتر کسب درآمد کند یعنی ۹۰ هزار بشکه بیشتر در روز و این حق 

شما نمایندگان عزیز و مردم است که انتقادات وارد بر دولت را بدانند.
وی ادامه داد: کاش شرایط کشور به گونه ای بود که نفت را از بودجه خارج 
می کردیم. شما می دانید که ما در چهار ساله دوم تحریم اقتصادی هستیم. 
خیلی ها منتظر بودند که طرح ها عمرانی عملیاتی نشود اما هر هفته شاهد 
افتتاح این طرح ها هستیم، این چشم بندی نیست و جواب آنهایی است که 

فکر می کردند دولت نمی تواند طرح های عمرانی را اجرا کند.
نوبخت خطاب به رئیس مجلس اظهار داشت: شما گزارش های خزانه را 

هر هفته دریافت می کنید. ما بیش از ۶۶ هزار میلیارد تومان برای طرح های 
انتظار  که  شرایطی  چنین  در  نیست؟  اینگونه  آیا  کردیم  پرداخت  عمرانی 
داشتند تابستان داغی را ببینند مردم ما مقاومت کردند هرچند شرایط سخت 
است. کسانی که منتظر تابستانی داغ بودند امروز در چه شرایطی هستند؟ 
کاش ما می توانستیم نفت را کاملا از بودجه حذف کنیم اما شرایط اینگونه 
نیست. رئیس محترم مجلس می داند که درآمد ۱۰۹ میلیارد دلاری کشور به 
چند میلیارد دلار رسیده است که الان نمی توانم رقم آن را بگویم، دولت با این 

وضعیت کشور را اداره می کند.
کمیسیون تلفیق بر انتقادات بودجه خط بطلان کشید 

وی خاطرنشان کرد: حتی متاسفانه هدفمند یارانه ها را بیشتر به نفت وابسته 
کردند البته بنده به کمیسیون تلفیق انتقاد ندارم آنها دو ماه وقت داشتند تا 
در این موضوعات کار کنند در واقع مهر تاییدی زدند بر تصمیمات ما بر مقابل 

انتقادات. باید توجه داشت که اعضای این کمیسیون افراد مطلعی هستند.
رئیس سازمان برنامه و بودجه در مورد احتمال حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی اظهار 
داشت: یکی از انتقادات مبنی بر رانتی بودن این ارز بود که گفتند وجود تورم 
باید توجه  تاثیرات آن را خنثی کرد.  یارانه نقدی  با پرداخت  بالا را می توان 
داشت که ما قبلا برای کالاهای اساسی ۲۵ میلیارد دلار ارز ترجیحی تخصیص 
می دادیم که به تدریج به ۱۴ سپس به ۸ و حالا به ۵.۵ میلیارد دلار تقلیل 
ارز ۴۲۰۰ تومانی برداشته شود چه می شود.  ببینید اگر  یافته است. حالا 
این عناوین مجرمانه هستند که طرفداران آن با عناوینی دیگر خطاب شوند. 
خوشبختانه کسانی که ارز ۴۲۰۰ تومانی را دریافت می کنند اسامی آنها در 
سایت ها قابل مشاهده است هرچند که تخلفاتی در این زمینه صورت گرفت 

و با آنها باید برخورد شود.
و  می کردند  استفاده  تومانی   ۴۲۰۰ ارز  از  ضعیف  مردم  داد:  ادامه  وی 
مقدمات،  تمهیدات  بدون  دولت  می پذیرد؟  را  آن  حذف  عواقب  کسی  آیا 
مسئولیت حذف ارز ترجیحی را نمی پذیرد، آیا گرانی چند برابر نمی شود؟ اگر 
در ازای آن ۴۵ هزار تومان اضافه کنیم جبران می شود؟ مگر ما یارانه ها را اضافه 

نکردیم، آیا افاقه کرد؟
نوبخت با انتقاد از واردات خودروهای لوکس گفت: من یک سوال از شما 
دارم؛ شما که مجلس انقلابی هستید چرا اجازه دادید برای دریافت ۱۷ هزار 
آنها  واردات  وارد کشور شود؟ مگر  لوکس  تومان درآمد، خودروهای  میلیارد 
ممنوع نبود؟! شما که به بخش فرودست متعهد هستید چه پاسخی به آنها 
خواهید داشت. چه کسانی پشت این ماشین ها هستند؟ آیا برای نرخ ارز فشار 

وارد نمی شود؟
گفت:  ندادیم،  کاهش  را  پول  ارزش  رسمی  طور  به  ما  اینکه  بیان  با  وی 
روزگاری نرخ ارز در کشور پایین تر از ۴۰۰۰ تومان بود، چرا این جهش ها را 
داریم؟ چرا شما نرخ ۱۷۵۰۰ تومانی را به زبان جاری می کنید؟ چرا مجلس 
انقلابی به دنبال این است؟ شما باید نرخ ارز را به نرخ واقعی برسانید. اگر ما 
بتوانیم جلوی گرانی و تورم را بگیریم مردم با منابع رایج خود می توانند زندگی 

کنند.
وی در پایان تصریح کرد: کمیسیون تلفیق با این تصمیمات نه تنها ارقام ما 
را تایید کرد بلکه آن را اضافه کرد. باید به تفاهم برسیم. اگر لایحه بودجه رد 
شود چه می شود؟ امروز غیر از من و شما، ملت فهیم و دانشگاهیان نظاره گر 
این موضوع هستند و تا اهداف مقابله با رانت خواران و تامین  معیشت مردم 

تایید شود.

رییس سازمان برنامه و بودجه در مجلس؛

دولت مسئولیت حذف ارز 4200 تومانی را نمی پذیرد

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۷۹۴۷مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۰۴۶ شماره  ۱-رأی 
به معصومه کاظمی اسفه فرزند رحمن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۰مترمربع پلاک شماره ۲/۳۹فرعی از ۱۵۶۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از حسین شاهواروقی صفحه ۲۵۴ دفتر ۳۱۶)م الف۸۹۶۵(
مربوط  کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۳۲  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۲۲۷  رأی   -۲
به عبدالرضا رمضانی کریم ابادی فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۳۵مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۵۶۶/۱۰۶۸ و ۲۵۶۷ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 
۲۵۶۷/۱۰۶۸/۶۴۰۱ اصلی تغییر یافته است واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی صفحه ۳۱۴ دفتر ۵۲۲)م الف۸۹۶۶(
۳- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۸۳۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۰۱ مربوط به 
پرویز ملکی فرزند قربانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۸مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از اکبر پیروزی صفحه ۲۲۹ دفتر ۵۰۹)م الف۸۹۶۷(
۴-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۸۳۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۳۰ مربوط به 
صادق شکری فرزند صالح درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۷۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

صفحه ۷۱ دفتر ۳۶۳)م الف۸۹۶۸(
مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۳۴ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۱۸۲ شماره  ۵-رأی 
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی  محمد  فرزند  بولوری  ابوالفضل  به 
۱۷۸/۴۲مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۶۹۰/۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه ۴۶۵ دفتر ۳۲۹)م الف۸۹۶۹(
۶-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۹۲۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۴۷ مربوط به 
معصومه احمدخانی فرزند رسول درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۳مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۹۴۲/۱۰۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی صفحه ۲۶۷ دفتر ۳۴۴)م الف۸۹۷۰(
۷-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۹۳۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۹۷ مربوط به 
صدیقه نستوه فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۳مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۲۸۲/۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از جواد احسانی طی سند قطعی شماره ۲۱۴۰۲ مورخ ۳۶/۱۰/۸ دفترخانه ۲۰ قم)م الف۸۹۷۱(
مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۱۱ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۸۳۰ شماره  ۸-رأی 
به حسین محمدزاده فرزند مرشدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۱۴مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۷۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از مهدی شاکری)م الف۸۹۷۳(
۹-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۷۶۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۴۰ مربوط به ولی 
محمدی فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۲مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۸۱۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

سیدعلی اکبر تسلیمی طی سند قطعی شماره ۶۱۲۶۳ مورخ ۴۵/۲/۲۹ دفترخانه ۸ قم)م الف۸۹۷۴(
پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۰۹ مربوط  به  ۱۰-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۰۵۰ مربوط 
به رسول خسروبگی فرزند قدرت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۱۸مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۶۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
و خریداری مع الواسطه از محمد احمدی کبیر طی سند قطعی شماره ۱۱۸۶۲۰ مورخ ۹۴/۲/۲ دفترخانه ۵ قم)م 

الف۸۹۷۲(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:99/۱۱/۱۵ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/۱۲/۰۲

عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیمادهسهقانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۵۷۷ شماره  رای   -۱
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۶۹ مربوط به زهرا صف آراء نجف آبادی فرزند 
علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۵/۶۱ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۰۰۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از عشق علی عسگری)م الف 

)۸۷۸۶
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۳۰۷ شماره  رای   -۲
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۳۵ مربوط به محمدرضا شریفی اردانی فرزند 
محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۱/۸۶مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۴۵۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۷۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۵۱۷ 

)م الف ۸۷۸۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۵۹۵ شماره  ۳-رای 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۷۳ مربوط به ابوالفضل ملک نژاد کلکو فرزند 
غیاث در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک ساختمان به مساحت ششدانگ 
۱۲۴ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۸۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد علی 

هدایتی صادره در دفتر ۴۲ صفحه ۲۹۵)م الف۸۷۹۶(
پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۵۹۶ شماره  ۴-رای 
فرزند  راد  علویان  لعیا  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۷۴ کلاسه 
محمدحسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۱۲۴ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۸۱ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

محمد علی هدایتی صادره در دفتر ۴۲ صفحه ۲۹۵)م الف۸۷۹۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۰۸۹ شماره  ۵-رای 
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۳۱ مربوط به سیدمرتضی میرهاشمی فرزند 
سیدرضا در ششدانگ یک ساختمان به مساحت ۴۱/۱۷ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۴۳۷/۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از رضا، علی و محمد همگی جهان 

بخش احدی از وراث مرصع جهان بخش)م الف۸۷۹۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۳۴۳ شماره  ۶-رای 
ابوالقاسم  فرزند  زارعی  علی  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۰۱
به مساحت ۹۴/۸۵ مترمربع پلاک شماره  در ششدانگ یک ساختمان 
۱۱۵۵۶اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از خانم جهان صدر امامی و سید محمد 
حسن و سید محمد جواد و سید محمدرضا همگی فاطمی و زهرا فاطمی 

)م الف۸۸۰۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
تا چنانچه  به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این 
اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/۱۰/۲9
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/۱۱/۱۵
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به 

شرح ذیل تأیید نموده اند
۱-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۳۱۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۲۱مربوط 
به نیمتاج شنبه فرزند حسین رضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۱/۵۰مترمربع پلاک شماره ۲۴۱فرعی از ۱۹۴۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم 

مالکیت متقاضی ثبت دفاتر الکترونیکی ۱۱۲۵۳)م الف۸۷۷۸(
 ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۹۲۵۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۱۰۱ شماره  رأی   -۲
مربوط به صاحبعلی حمزه ئی فرزند محمدحسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۱۹/۴۰مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲۱۸۴-اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم سند رسمی دارای مالکیت می باشد. )م الف۸۷۷۹(
 ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۸۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۰۲۴ شماره  رأی   -۳
مربوط به علی فهیمی فرزند عباسعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۹۵مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۳/ب۲۳۵۶/۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از روح اله محمدی ثبت دفاتر الکترونیکی ۶۵۸۲)م الف۸۷۸۰(
 ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۹۹ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۹۳۰۵ شماره  رأی   -۴
مربوط به فاطمه بیک محمدی فرزند موسی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۰۲مترمربع پلاک شماره ۲۱۸۵ و ۲۱۸۶اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند رسمی شماره ۷۴۵۲۱ مورخ ۶۸/۹/۲۸ دفترخانه ۳ قم)م الف۸۷۸۱(
 ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۸۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۰۷۸ شماره  رأی   -۵
مربوط به طاهره حسن زاده فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵۷/۳۰مترمربع پلاک شماره ۲۲۱۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از فاطمه شجاع ثبت دفتر ۵۲۷ صفحه ۲۶۶)م الف ۸۷۸۲(
 ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۸۰ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸۶۸۲ شماره  رأی   -۶
مربوط به حسن حمزهء فرزند غلامرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۷۹/۷۶مترمربع پلاک شماره ۲۲۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از محمد هورتمی)م الف۸۷۸۳(
۷-رأی شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۷۳۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۶۶ مربوط 
به سعید انصاری فرزند محمدرضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۰ مترمربع پلاک شماره ۲۳۰۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از محمدمطلب ثبت دفتر ۳۰۶ صفحه ۵۴۷)م الف۸۷۸۴(
۸-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۱۷۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۴۹ مربوط 
به اسداله خورسند فرزند خداوردی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 

۱۳۵مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۴۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۴۱۳۱ مورخ ۸۶/۱۲/۲۵دفترخانه ۲۵ قم و همچنین خریداری عادی 

بمیزان ۳/۲۰ مترمربع از عبداله خورسند)م الف۸۷۸۵(
 ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۳۳ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۵۷۴ شماره  ۹-رأی 
مربوط به اصغر مشهور فرزند علی  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۶/۳مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۴/۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی ۱۵۴۱)م الف ۸۷۸۹(
کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۲۷  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۴۸۰۵  ۱۰-رأی 
مربوط به رضا جباری فرزند حکمعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۹مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۴۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از مجتبی نجفی صفحه ۲۳ دفتر ۵۶۳)م الف۸۷۹۹(
کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۵۳  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۱۳۵  ۱۱-رأی 
مربوط به سخاوت مرتضائی آرباطان فرزند ابوالفضل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۱۹مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۸۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید حسن و زهرا و اشرف شهرت همگی اسحق حسینی)م 

الف۸۸۰۰(
کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۲۴  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۱۵۴  ۱۲-رأی 
مربوط به غلام مقدسی فرد فرزند رضا درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۹۷مترمربع پلاک شماره ۲۱ فرعی از ۲۶۰۳اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مالکیت متقاضیان طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی ۲۹۸۱ و ۲۹۸۰)م الف۸۸۰۲(
کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۴۷  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۱۵۳  ۱۳-رأی 
مربوط به فاطمه زائری امیرانی فرزند علی اکبر درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۹۷مترمربع پلاک شماره ۲۱ فرعی از ۲۶۰۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مالکیت متقاضیان طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی ۲۹۸۱ و ۲۹۸۰)م الف۸۸۰۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 

توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:99/۱۰/۲9 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/۱۱/۱۵
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده۳قانونتعیینتکلیفاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

آگهیمادهسهقانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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هافبک تیم فوتبال استقلال گفت: متاسفانه این روزها از داخل و بیرون به تیم ما 
انرژی منفی می دهند و این موضوع قطعا به سود تیم های دیگر خواهد بود چون 

آنها از ضعیف شدن استقلال استفاده می کنند
فرشید اسماعیلی در گفت و گویی در خصوص شرایط تیم فوتبال استقلال بعد 
از ۱۳ هفته از مسابقات و همچنین دیدار آینده با نساجی و دیگر مسائل این تیم 

صحبت کرد.
*سوژه روزهای اخیر کسب یک امتیاز از دو بازی اخیر است. چطور شد 

استقلال مقابل سایپا و نفت مسجد سلیمان به بن بست خورد؟
در فوتبال از این اتفاقات می افتد. مگر تیم های دیگر نمی بازند. در یک لیگ 
۳۰ هفته ای طبیعی است که یک تیم دچار نوسان شود ضمن اینکه شما ببینید 
ما چگونه در این ۲ بازی امتیاز از دست دادیم. سایپا تیمی است که در لیگ 
امسال ۷ تساوی داشته و ۳ بازی را واگذار کرده است.از قبل از بازی می دانستیم 
با تیمی بازی داریم که خیلی تدافعی بازی می کند و درست در بازی همین اتفاق 
افتاد.هر کاری می کردیم توپ درون دروازه نمی رفت. آنها هم یک توپ روی 
دروازه استقلال آوردند که از بدشانسی ما تبدیل به گل شد.نفت مسجد سلیمان 
هم مثل سایپا بازی می کرد و البته با همین شرایط به هیچ تیمی در خانه اش باج 
نداده است. تازه ما کلی روی دروازه این تیم ایجاد خطر کردیم و ۳ بار هم توپ به 

تیر دروازه آنها خورد اما واقعا بدشانس بودیم.
*قبول داری استقلال در این هفته ها زیبا بازی نمی کند؟

اگر این تیم را با تیم زمان استراماچونی قیاس می کنید باید بگویم حرف شما 
تا حدودی درست است اما در آن تیم بازیکنانی حضور داشتند که با سیستم مد 
نظر استراماچونی زود هماهنگ شدند.اگر یادتان باشد ما تا ۵-۶ هفته اول خوب 
نتیجه نمی گرفتیم و حتی صحبت از رفتن این مربی از ایران هم مطرح شد. 
سوالی که من از شما دارم این است اگر یک تیم قهرمان شود کسی یادش می 

ماند در کدام بازی زیبا بازی کرده است؟
*شاید هواداران یک بازی را در ذهن نگه دارند...

بله شاید یک یا دو بازی را به یاد بیاورند، نه ۳۰ بازی. پرسپولیس فصل گذشته 
در خیلی از بازی هایش با یک گل برنده می شد و حتی بعضی مواقع بر خلاف 
جریان بازی به برتری می رسید. مثل دربی رفت سال گذشته که تمام بازی در 
اختیار ما بود و آنها یک گل زدند و بازی را بردند. آیا کسی می گوید پرسپولیس 
بدون بازی زیبا قهرمان شد؟ استقلال خوب یا بد با تغییرات کادر فنی و جدایی 
برخی بازیکنان امسال تا هفته سیزدهم مدعی اصلی است و واقعا برای خود من 
که چند سال است می بینم هواداران قهرمانی می خواهند جای تعجب دارد که 

چر از هفته های اول به این تیم این همه ایراد گرفته می شود؟
*نظر بقیه بازیکنان چیست؟

همه متعجب هستیم. ما از هفته دوم که در اهواز آن اتفاقات رقم خورد مدام 
تحت فشار روحی هستیم.سال گذشته در تبریز ۴ گل به تراکتور زدیم و امسال 
هم ۳ گل به این تیم زدیم ولی واقعا رفتارها متفاوت است. ما آلومینیوم را ۲ بر 
صفر شکست دادیم در حالی که این تیم پرسپولیس را شکست داده است. به نظر 
فضای منفی که ایجاد شده بیشتر جنبه تخریب کادر فنی و بازیکنان استقلال 

را دارد.
می  انتقاد  صدرنشینی  وجود  با  هم  آنها  چیست،  فنی  کادر  *دیدگاه 

شوند...
بله همینطور است. کادر فنی ما یک کادر تمام استقلالی است. آنها زحمت می 
کشند و ساعت ها قبل از تمرینات در ورزشگاه تهرانسر حضور دارند و بعد از پایان 

تمرین هم با هم در مورد مسائل مختلف جلسه برگزار می کنند. من نمی دانم چرا 
از ما و کادر فنی انتقاد می شود ولی حسی دارم که این روند جز اینکه به ما ضربه 
بزند چیز دیگری ندارد.استقلال امسال بهترین فرصت را برای قهرمانی دارد ولی 

به نظر می رسد دست هایی در کار است که باز هم تیم ما موفق نشود.
*منظورت را واضح تر بیان می کنی؟

نمی دانم چه بگویم ولی انرژی مثبتی به تیم ما منتقل نمی شود. چه از داخل 
مجموعه و چه از بیرون. تمام دلخوشی بازیکنان این است که مردم پشت آنها 
باشند و از استقلال حمایت کنند. ما امسال واقعا همقسم شدیم که دل مردم را 

شاد کنیم و امیدوارم آنها از مجموعه استقلال حمایت کنند.
*ظاهرا در این مدت مدیریت استقلال هم چندان در تمرینات و اردوها پر 
رنگ عمل نکرده و به نوعی باعث ناراحتی بازیکنان و کادر فنی شده اند. 
مثلا شب گذشته هم سرمربی تیم به این موضوع اشاره کرد. درست است؟
من اگر حرفی بزنم شاید باعث ایجاد حاشیه شود. بهتر است در این زمینه 
ها صحبتی نکنم فقط این را می گویم واقعا تنها هستیم.اگر هم سرمربی تیم 
یک حرفی می زند حتما از همه چیز خبر دارد. او چیزهایی می داند که مردم و 
هواداران نمی دانند. او در تمرینات ما حضور دارد و با بازیکنان و عواملش تیم 

زندگی می کند. بدون دلیل حرفی نمی زند.
باشگاه مطالبات فصل  *در مورد مسائل مالی چطور. گفته می شود 

گذشته بازیکنان را جزو دریافتی آنها در این فصل محاسبه کرده است...

این مساله همیشه در استقلال وجود داشته و چیز عجیبی نیست. طبیعی 
است وقتی بازیکنان مطالباتی داشته باشند پیگیری کنند.خیلی از بازیکنان 
مدعی هستند ۱۰ درصد یا حتی کمتر دریافت کرده اند.تیم های دیگر در فاصله 
تا نیم فصل تقریبا نیمی از مطالباتشان را دریافت کرده اند. البته واقعا امسال 
بازیکنان صبوری کرده اند و قول و قرار گذاشته ایم تا اولویتمان قهرمانی و شاد 

کردن دل مردم باشد ولی همانطور که گفتم تنهایی را حس می کنیم.
*شب گذشته محمود فکری صحبت های تندی را در برنامه فوتبال برتر 

بیان کرد. این برنامه را تماشا کردی؟
بله، آقای فکری حرفی را زد که واقعیت است. وقتی او می گوید از سرمربیگری 
تیم لذت نبردم یعنی فشار زیادی را تحمل کرده است. این نشان می دهد او اذیت 
شده و به جای حمایت تخریب شده است. خود او هم اعتقاد داشت استقلال 
زمان کمی برای آماده سازی داشته ولی وقتی تیم صدرنشین بازی ها است نباید 
اینگونه به مجموعه ما حمله شود. مثلا حرفی که آقای فکری در مورد گل های 
دربی زد کاملا درست بود. برنامه ما در تمامی بازی های فشار از دو جناح است، 
در دقیقه آخر بازی با پرسپولیس غفوری سانتر کرد، من با ضربه سر توپ را به 
قائدی رساندم و او گل زد اما همه گفتند خلاقیت فردی گل استقلال را رقم زد. 
این هم شد حرف؟ پس اگر اینگونه باشد تمام تیم های دنیا روی خلاقیت فردی 
گل می زنند چون بالاخره یک نفر ضربه آخر را گل می کند و باید گل به اسم او ثبت 
شود. این حرف ها بی انصافی است و کاری کردند که صدای همه در بیاید. به نظر 
من این نوع رفتارها با فکری و اعضای استقلال بهترین فرصت را در اختیار رقبا 

قرار می دهد تا از ضعیف شدن ما استفاده کنند.
*با اینکه برای زدن استقلال اتاق فکری تشکیل شده موافقی؟

من به عنوان یک بازیکن زیاد درگیر این مسائل نیستم و واقعا نمی دانم چه خبر 
است اما حتما محمود فکری چیزهایی می داند که این حرف ها را می زند.

فارس:بگذریم... امسال دوباره در گروه مرگ لیگ قهرمانان آسیا هستید. 
با این شرایط فکر می کنید موفق شوید؟

حضور در گروه مرگ لیگ قهرمانان برای استقلال عادت شده است. ما کار 
سختی داریم ولی باید حمایت شویم. حمایت باید از طرف باشگاه و هواداران 
و هیات مدیره باشگاه باشد. مطمئنا اگر از استقلال حمایت شود تیم ما تیمی 

خواهد شد که رقبا مثل همیشه از اسم ما بترسند.
*شرایط خودت چگونه است؟

خوشبختانه از نظر بدنی در شرایط خوبی هستم. روحیه خوبی دارم و مطمئن 
باشید طی هفته های آینده من را در بهترین شرایط می بینید. به این موضوع 
خیلی خوشبین هستم.نمی خواهم قول بدهم ولی مطمئنا در هفته های آینده 

بهترین عملکرد را خواهم داشت. 
*بازی سختی هم با تیم انتهای جدولی نساجی دارید...

همه بازی ها سخت است. این بازی هم قطعا برای ادامه صدرنشینی ما مهم 
است و اصلا دوست نداریم جایگاهمان را از دست بدهیم. نساجی چیزی برای 
از دست دادن ندارد ولی ما هم می خواهیم از بازی خانگی ۳ امتیاز لازم را کسب 

کنیم.
و صحبت پایانی:

از ته دل برای علی انصاریان که روی تخت بیمارستان است آرزوی سلامتی 
می کنم. امیدوارم مردم دعا کنند که وی سلامتی اش را به دست بیاورد. به عنوان 
عضوی کوچک از خانواده استقلال برای انصاریان آرزوی تندرستی دارم و لحظه 

شماری می کنیم خبری خوب در مورد وی بشنویم.

فرشیداسماعیلی:

دست هایی در کار است که باز هم استقلال قهرمان نشود محمد ابراهیم زاده رسما از دنیای قضاوت خداحافظی کرد

اعطاینشانیادبودفدراسیونجهانیبه
داوربینالمللیوالیبالقم

داور بین المللی والیبال استان قم در مراسمی ویژه با دریافت نشان یادبود فدراسیون 
جهانی والیبال رسما از دنیای قضاوت در این رشته ورزشی المپیکی خداحافظی کرد.
برپایه این گزارش ، محمد ابراهیم زاده داور بین المللی والیبال قم که متولد سال 
۱۳۴۲ و هم اکنون ۵۷ ساله است پس از ۳۳ سال قضاوت در میادین مختلف داخلی 
و برون مرزی رشته المپیکی والیبال،  در مراسمی ویژه با حضور رئیس فدراسیون این 

رشته رسما با قضاوت خداحافظی کرد.
ابراهیم زاده که سه دهه قبل با دریافت مدرک داوری درجه سه کار خود را به عنوان 
داور والیبال آغاز کرد و در سال ۱۳۸۲ نیز مدرک داوری بین المللی این رشته را کسب 
کرد، اولین قضاوت خود در در سال ۱۳۶۹ و در چارچوب رقابت های جام برتر والیبال 
ایران در شهر کرمانشاه بین تیم های بانک ملی تهران و بانک تجارت کرمانشاه انجام 
داد و به واسطه قضاوت مطلوب خود در این مسابقه، عنوان داور برتر هفته را به خود 

اختصاص داد. 
آغاز قضاوت های بین المللی از سال ۱۳8۳

ابراهیم زاده در ادامه مدارج ترقی خود در قضاوت رقابت های رسمی والیبال، در 
سال ۱۳۸۳ که کشورمان میزبان رقابت های والیبال قهرمانی جام باشگاه های آسیا 
بود نخستین قضاوت بین المللی خود را تجربه کرد، مسابقاتی که در نهایت با قهرمانی 
پیکان تهران به پایان رسید و ابراهیم زاده سه مرتبه به عنوان داور اول و دو بار به عنوان 

داور دوم قضاوت کرد.
وی در سال ۱۳۸۴ یکی از داوران قضاوت کننده در مسابقات آسیای مرکزی به 
میزبانی اسلام آباد پاکستان بود و در سال ۱۳۹۴ در مسابقات قهرمانی مردان قاره 
کهن به میزبانی تهران قضاوت کرد، همچنین در سال ۱۳۹۵ بار دیگر در رقابت های 

قهرمانی باشگاه های آسیا این بار در کشور فیلیپین به قضاوت پرداخت.
اعطای نشان یادبود فدراسیون جهانی والیبال به ابراهیم زاده

این داور بین المللی والیبال قم در سال ۱۳۹۶ نیز به کشور میانمار اعزام شد و 
رقابت های قهرمانی باشگاه های آسیا را قضاوت کرد، وی پس از قضاوت دیدار فینال 
و  اصفهان  تیم های سپاهان  بین  ایران  مردان  والیبال  اول  لیگ دسته  رقابت های 
راه یاب ملل مریوان در در سال ۱۳۹۷، اسفند ماه همان سال آخرین قضاوت خود در 

رقابت های لیگ برتر والیبال ایران را نیز انجام داد.
ابراهیم زاده به واسطه سال ها تجربه در عرصه قضاوت میادین کشوری ، بین المللی و 
آسیایی از سوی فدراسیون والیبال به عنوان ناظر مسابقات رسمی انتخاب شده است و 
در حال حاضر یکی از ناظران لیگ برتر والیبال ایران محسوب می شود و در هفته جاری 
ناظر دو بازی حساس لیگ در مسابقه شهرداری گنبد و فولاد سیرجان و همچنین 

رقابت سایپا تهران و شهرداری قزوین بود.
 ابراهیم زاده ناظر رقابت های لیگ برتر والیبال ایران

با توجه به اینکه فدراسیون جهانی والیبال )FIVB( برای قدردانی از زحمات داورانی 
که بازنشسته می شوند، با اهدای نشان یادبود از آنان تقدیر می کند، به پاس سال ها 
قضاوت موفق محمد ابراهیم زاده در میادین مختلف رشته المپیکی والیبال، مراسمی 
به همین منظور با حضور محمدرضا داورزنی رئیس فدراسیون والیبال برگزار و نشان 
یادبود اهدایی فدراسیون جهانی والیبال به وی اعطاء شد تا این داور مطرح والیبال قم 

رسما با دنیای داوری خداحافظی کند.

ابراهیم قاسمپور: 

مدیرانفعلیفدراسیونفوتبالفقط
بدهیومشکلبهجاگذاشتهاند

پیشکسوت فوتبال کشورمان گفت: مدیران فعلی فدراسیون کار خاصی برای فوتبال 
انجام ندادند اما دوباره کاندیدای ریاست فدراسیون شدند. آنان فقط کلی بدهی و 

مشکل به جا گذاشتند.
»ابراهیم قاسمپور« درباره انتخابات روز ۱۰ اسفند فدراسیون فوتبال و حضور تیم 
فعلی مدیریت فدراسیون به عنوان یکی از کاندیداها اظهار داشت: نمی دانم این آقایان 
که هیچ کاری نکردند و تاثیری روی فوتبال کشور، نگذاشتند چرا کاندیدای ریاست 
فدراسیون شدند، آقایان چطور خودشان را محقق می دانند که رئیس فدراسیون 
دوباره  اما  نداده  انجام  فوتبال  برای  خاصی  کار  فدراسیون  فعلی  مدیران  شوند؟ 

کاندیدای ریاست فدراسیون شده اند.
وی در پاسخ به این سوال که اگر خودش عضو هیات رئیسه فدراسیون بود به تیم 
فعلی مدیریت رای می داد؟ گفت: به طور قطع رای نمی دادم چون چیزی از آقایان 
ندیدم. چرا که نه تنها مشکلات فوتبال را حل نکردند بلکه به مشکلات هم اضافه 
کردند. هرچند مطمئنم در این مدت بیکار ننشستند و لابی های خود را برای انتخابات 

انجام دادند.
پیشکسوت فوتبال کشورمان ادامه داد: از آنهایی که برای پست ریاست فدراسیون 
نامزد شدند فقط علی کریمی و آجرلو در فوتبال بودند، بقیه را فقط در حد اسم 
می شناسم. شاید برای ریاست فدراسیون  شخصی مثل کریمی خوب باشد هرچند 
کار مدیریتی نکرده اما می تواند با آدم هایی که کنار خودش می گذارد به فوتبال کمک 
کند. ضمن اینکه باید این نکته را یادآور شویم که مدیران قبلی فدراسیون برای فوتبال 

چه کار کردند به جز اینکه کلی بدهی و مشکل به جا گذاشتند.
قاسم پور در خصوص اینکه رئیس فدراسیون فوتبال باید فرد فوتبالی باشد یا یک 
مدیر غیر فوتبالی و سیاسی؛ تصریح کرد: رئیس فدراسیون می تواند تلفیقی از این 
دو گروه باشد. در گذشته مدیرانی داشتیم که فوتبالی نبودند اما به خوبی فدراسیون 
را اداره کردند و مدیری هم مثل محمد دادکان داشتیم که فوتبالی بود و از پس کار 
برآمد. فقط مهم این است که آدم هایی که اطراف رئیس فدراسیون کار می کنند سالم 

باشند.
وی در مورد اینکه آیا لزومی دارد رئیس فدراسیون فوتبال با مسوولان رده بالای 
کشور ارتباط داشته باشد؟ تاکید کرد: به هر حال فوتبال ما دولتی است و مطمئناً 
رئیس فدراسیون باید بتواند با روسای قوای سه گانه ارتباط داشته باشد تا مشکلات 
را راحت تر حل کند. ضمن اینکه بحث درآمدزایی هم مطرح است که وقتی با این 
افراد و این مدیران ارتباط داشته باشیم می شود در بحث درآمدزایی هم کارهای بزرگی 

انجام داد.
پیشکسوت فوتبال کشورمان در پایان در خصوص اینکه ممکن است برخی از 
کاندیداها به صورت نهایی تایید صلاحیت نشود و در این صورت باید چه عکس العملی 
داشته باشند؟ گفت: هر اتفاقی که رخ می دهد نباید دعوا شود یا پای فیفا وسط بیاید. 
دعواهای این مدلی چیزی به فوتبال ما اضافه نمی کند. اگر همه به قانون احترام 
بگذاریم نه فضا به هم می ریزد نه چیزی. کسی هم نباید فضای فوتبال کشورمان را به 

هم بریزد یا فوتبال کشورمان را تهدید کند.

مهدی طارمی:

درپورتوهمهچیزمتفاوتاست
مهاجم ایرانی تیم پورتو، گفت: اوقات بسیار خوبی در ریوآوه داشتم اما اکنون در پورتو 

هستم و همه چیز در اینجا فرق می کند.
دوشنبه شب از هفته شانزدهم لیگ برتر فوتبال باشگاه های پرتغال، پورتو مدافع 
عنوان قهرمانی در ورزشگاه »دراگائو« از ریوآوه پذیرایی کرد و به پیروزی ۲ بر صفر 
رسید.  گل دوم پورتو با پاس زیبای »مهدی طارمی« به دست آمد. ستاره ایرانی تیم 

پورتو در این دیدار به عنوان بهترین بازیکن میدان انتخاب شد.
مهاجم ایرانی تیم فوتبال پروتو پس از پایان این دیدار اظهار داشت: بازی بسیار 
خوبی پشت سر گذاشتیم و کار بزرگی انجام دادیم. برای ما پیروزی مهم بود که به آن 
رسیدیم.  موقعیت های بیشتری برای گلزنی داشتیم اما نتوانستیم بیش از دو گل به 
ثمر برسانیم. طارمی که سال گذشته در تیم ریوآوه حضور داشت و از این تیم به پورتو 
پیوست در خصوص رویارویی با تیم سابقش، عنوان کرد: این یک اتفاق ویژه بود. من 
دوستان زیادی در آنجا دارم و زمانی که در ریوآوه بازی می کردم، اوقات بسیار خوبی 

داشتم اما اکنون در پورتو هستم و همه چیز اینجا فرق می کند.
وی در مورد کمک کردنش به کار دفاعی تیم پورتو، گفت: ذهنیت تیم این است که 
در کار دفاعی و هجومی، کنار هم باشیم. من برای تیمم با تمام توان می دوم و تلاش 

می کنم.
لژیونر فوتبال کشورمان در خصوص نتیجه دیدار اسپورتینگ لیسبون و بنفیکا اظهار 
داشت: نتیجه این دیدار برای ما مهم نیست. ما فقط به دنبال پیروزی در بازی هایمان 

هستیم و دیگر دیدارها به ما مربوط نیست. تا پایان لیگ گام به گام پیش می رویم.  
تیم فوتبال پورتو با ۳۸ امتیاز در رده دوم جدول رده بندی لیگ پرتغال قرار دارد و تیم 
اسپورتینگ لیسبون با ۴۲ امتیاز صدرنشین است. طارمی نیز تا اینجای فصل عملکرد 

خیره کننده ای داشته و توانسته تا کنون هشت گل به ثمر برساند.

اطلاعیه

تعرفه وضع و وصول عوارض بهای خدمات روستایی
 دربخش های استان قم

تعرفه عوارض و بهای خدمات سال 1400 بخش مرکزی
تعرفه عوارض و بهای خدمات جدید )سال۱۴۰۰( روستاها و در اراضی خارج از محدوده روستاها و خارج 
از حریم شهرهای در بخش مرکزی به تصویب شورای اسلامی بخش و تایید هیات تطبیق بخش رسید که 
مشروح آن در تابلو اعلانات بخشداری ، شورای اسلامی بخش و دهیاری های بخش مرکزی در معرض دید 

عموم نصب گردید .
تعرفه عوارض و بهای خدمات سال 1400 بخش کهک

تعرفه عوارض و بهای خدمات جدید )سال۱۴۰۰( روستاها و  اراضی خارج از محدوده روستاها و خارج از 
حریم شهر در بخش کهک به تصویب شورای اسلامی بخش و تایید هیات تطبیق بخش رسید که مشروح آن 
در تابلو اعلانات بخشداری ، شورای اسلامی بخش و دهیاری های بخش کهک در معرض دید عموم نصب 

گردید .
تعرفه عوارض و بهای خدمات سال 1400 بخش خلجستان

تعرفه عوارض و بهای خدمات جدید )سال۱۴۰۰( روستاها و اراضی خارج از محدوده روستاها و خارج 
از حریم شهر در بخش خلجستان به تصویب شورای اسلامی بخش و تایید هیات تطبیق بخش رسید که 
مشروح آن در تابلو اعلانات بخشداری ، شورای اسلامی بخش و دهیاری های بخش خلجستان در معرض 

دید عموم نصب گردید .
تعرفه عوارض و بهای خدمات سال 1400 بخش سلفچگان

تعرفه عوارض و بهای خدمات جدید )سال۱۴۰۰( روستاها و اراضی خارج از محدوده روستاها و خارج 
از حریم شهر در بخش سلفچگان به تصویب شورای اسلامی بخش و تایید هیات تطبیق بخش رسید که 
مشروح آن در تابلو اعلانات بخشداری ، شورای اسلامی بخش و دهیاری های بخش سلفچگان در معرض 

دید عموم نصب گردید .
تعرفه عوارض و بهای خدمات سال 1400 بخش جعفرآباد

تعرفه عوارض و بهای خدمات جدید )سال۱۴۰۰( روستاها و اراضی خارج از محدوده روستاها و خارج از 
حریم شهر در بخش جعفرآباد به تصویب شورای اسلامی بخش و تایید هیات تطبیق بخش رسید که مشروح 
آن در تابلو اعلانات بخشداری ، شورای اسلامی بخش و دهیاری های بخش جعفرآباد در معرض دید عموم 

نصب گردید .
تعرفه عوارض و بهای خدمات سال 1400 روستای خاوه بخش کهک

تعرفه عوارض و بهای خدمات جدید )سال۱۴۰۰( روستای خاوه به تصویب شورای اسلامی روستا، شورای 
اسلامی بخش و تایید هیات تطبیق بخش رسید که مشروح آن در تابلو اعلانات شورای اسلامی بخش کهک 

و دهیاری روستای خاوه در معرض دید عموم نصب گردید .

شناسه اگهی :۱۰886۳4

 رییس کمیته مسابقات سازمان لیگ، گفت:  شب های قدر از ۱۱ اردیبهشت آغاز خواهد 
شد که هیچ وقت به احترام این ایام مسابقات را برگزار نکرده ایم؛ از ۵ خرداد هم اردوی تیم 
ملی برای دیدار با بحرین و عراق آغاز خواهد شد. این مسائل کار ما را سخت می کند و به 

برنامه  لیگ سکته می دهد.
سهیل مهدی  در گفت وگو با برنامه رادیویی تهران ورزشی درباره اعلام برنامه هفته شانزدهم 
تا هجدهم رقابت های لیگ برتر اظهار داشت: در نیم فصل دوم مسابقات فشرده ای را پیش 
رو داریم ضمن این که برنامه لیگ قهرمانان آسیا و بازی های تیم ملی با هنگ کنگ و کامبوج 
پیش رویمان است. این برنامه ها پی در پی و پشت سر هم است. از مربیان لیگ برتری تشکر 
می کنم چون با وجود خستگی ای که تیم ها متحمل می شوند، همکاری های لازم را داشته 
و این برنامه را پذیرفتند. سعی کردیم مسابقات را خیلی سنگین برگزار نکنیم تا تیم ها پس 
از این سه هفته ریکاوری خوبی داشته و از آن زمان حداکثر استفاده را کنند. برنامه لیگ تا 
پایان هفته هجدهم اعلام شده اما یک مرحله از جام حذفی را هم حدفاصل هفدهم اسفند 

تا آغاز اردوی تیم ملی برگزار کنیم.
آسیا  ایران در لیگ قهرمانان  نمایندگان  تاکنون شرایط میزبانی  افزود:  ادامه  وی در 
است  قرار  مسابقات  این  میزبانی  وضعیت  شدن  نهایی  از  پس  است.  نشده  مشخص 
فدراسیون فوتبال مکاتبه ای در مورد میزبانی تیم ملی در مسابقات مقدماتی جام جهانی 
با فیفا انجام بدهد.ما مطابق همین مسائل برنامه ریزی می کنیم.برخی رسانه ها به این 
موضوع اشاره کردند که در سال های گذشته برنامه ریزی لیگ خیلی منظم و وقفه ها در نیم 
فصل یا پایان فصل مشخص بود اما اکنون برای این که کمترین فشار به تیم ها بیاید و بی 
برنامگی را به آنها تزریق نکنیم، قدم به قدم بازی ها را پیش می بریم. تاکنون تکلیف میزبانی 
لیگ قهرمانان مشخص نیست و فیفا هم نظر نهایی خود را در باره میزان رقابت های انتخابی 

جام جهانی اعلام نکرده است.
رییس کمیته مسابقات سازمان لیگ همچنین خاطرنشان کرد: این موارد به برنامه ریزی 
ما تحمیل شده است. به همین دلیل باید گام به گام برنامه ریزی کنیم تا با وجود آنکه تیم ها 
فصل فشرده ای را تحمل می کنند اما دست کم بدانند بازی هایشان با کمترین میزان لغو و 
هزینه برگزار خواهد شد. به جز دیدارهای فیفادی در ایام نوروز ۱۴۰۰ مسابقاتی نداریم. ۱۸ 
فروردین تیم فولاد باید پلی آف لیگ قهرمانان آسیا را با نماینده امارات برگزار کند و یازدهم 
این ماه تیم ملی از بازی با کامبوج به ایران بازمی گردد. بین ۱۱ تا ۱۸ فروردین فاصله ای 
داریم که امیدوارم بتوانیم از آن فضا هم استفاده کنیم. البته این موضوع بستگی به زمان 

بازگشت تیم ملی و شرایط میزبانی تیم فولاد دارد.
وی درباره برنامه مسابقات لیگ از هفته نوزدهم به بعد بیان داشت: مرحله گروهی لیگ 
قهرمانان تا آن زمان ادامه دارد. از طرفی شب های قدر هم از ۱۱ اردیبهشت آغاز خواهد 
شد که هیچ وقت به احترام این ایام مسابقات را برگزار نکرده ایم، زیرا در شب های قدر بحث 
عبادت و بحث سوگواری های مردم مطرح است. از ۵ خرداد هم اردوی تیم ملی برای 
دیدار با بحرین و عراق آغاز خواهد شد. این مسائل کار ما را سخت می کند و به برنامه  لیگ 
سکته می دهد. طبیعی است در این وضعیت تا میانه های تابستان لیگ ما ادامه خواهد 
داشت. پس از آن هم امیدوارم بتوانیم لیگ را زودتر از نیمه های پاییز شروع کنیم زیرا هر 
چه مسابقات تأخیر بیفتد در برنامه ریزی سال آینده هم دچار مشکل می شویم. حداکثر 
تلاش ما این است با توجه به بحث کرونا و فشردگی های موجود از هر فضایی برای برگزاری 
مسابقات استفاده کنیم. مهدی در پایان گفت: تاکنون وضعیت میزبانی لیگ قهرمانان 
هم مشخص نیست و تا چند روز قبل نمی دانستیم این مسابقات به شکل متمرکز برگزار 

می شود. ان شاءالله با رد کردن این شرایط به وضعیت طبیعی برسیم.

رییس کمیته مسابقات سازمان لیگ:
برنامهلیگبرتردچارسکتهمیشود
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مجلس کلیات بودجه ۱4۰۰ را رد کرد

۲ماهفرازونشیببیحاصللایحهبودجه

 مجلس شورای اسلامی در حالی کلیات بودجه ۱۴۰۰ را رد کرد که در دو ماه 
گذشته شاکله آن را تغییر داده و چیز زیادی از بودجه دولت باقی نگذاشته بود. حال 
سؤال این است که چرا از همان ابتدا با رد کلیات در کمیسیون تلفیق، بودجه را به 

دولت پس نفرستادند تا اصلاحات لازم در آن اعمال شود. 
در  بودجه ۱۴۰۰  لایحه  بررسی  از  ماه  حدود ۲  گذشت  از  پس  شنبه  سه  روز 
کمیسیون تلفیق کلیات آن در صحن علنی به رأی گذاشته و از سوی نمایندگان رد 
شد.نمایندگان مجلس شورای اسلامی با ۹۹ رای موافق، ۱۴۸ مخالف و ۱۲ ممتنع 
از ۲۶۱ نماینده حاضر در جلسه علنی  با کلیات لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ کل کشور 

مخالفت کردند.
 رد کلیات بودجه به طور قطع ارسال پیامی  به شدت منفی به جامعه و بازار و سایر 
بخش های اقتصادی است.»علی ربیعی« در باره واکنش دولت به رد کلیات بودجه 
گفت: بعد از مدت ها بحث و حرف و حدیث آنچه مطلع شدیم کلیات بودجه رد شد. 
فکر می کنم پیام نگرانی دولت و اقتصاددانان از تغییرات اساسی و غیرکارشناسی در 
بودجه دریافت شد و اینکه به این نکات توجه و پیام ها دریافت شد از کلیت مجلس 

تشکر می کنیم.
تغییر شاکله بودجه برای هیچ!

دولت از زمان ارائه لایحه به مجلس همه تلاش خود را به کار بست تا کمیسیون 
تلفیق بدون تغییر شاکله بودجه کلیات آن را تصویب کند. در نهایت کمیسیون 
مربوطه کلیات را تأیید کرد، اما بعداً در جریان بررسی دو ماهه خود شاکله بودجه را به 
هم زد. در آن زمان استدلال نمایندگان مخالف بودجه برای تأیید کلیات این بود که 
دولت تغییرات مورد نظر آنها را اعمال نمی کند، لذا پس از تصویب کلیات خود برای 

تغییر جزئیات به نفع اقتصاد کشور وارد عمل می شوند.
برای نمونه در این مورد »مالک شریعتی نیاسر«،  نماینده مردم تهران و عضو 
کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی گفته بود: به طور کلی مجلس یا 
می بایست لایحه بودجه ۱۴۰۰ را به دولت بازمی گرداند تا مورد اصلاح قرار گیرد با 
توجه به شناختی که از دولت وجود داشت همه می دانستند دولت اصلاح خاصی 
نخواهد کرد، یا این لایحه غیر قابل قبول را خود مجلس در دست می گرفت و از دروازه 
کلیات آن وارد می شد تا محتوای لایحه را به نفع معیشت و اقتصاد کشور اصلاح کند.
حال سؤال این است که مگر شاکله بودجه را به هم نزده بودند تا به نفع معیشت و 

اقتصاد کشور آن را از نو بنویسند پس چرا آن را در صحن علنی رد کردند.
امروز در جریان بررسی لایحه در مجلس محمدباقر نوبخت، رئیس سازمان برنامه و 
بودجه به درستی از نمایندگان پرسید: امروز مردم منتظر هستند که مشاهده کنند آیا 
مجلس شورای اسلامی پس از دو ماه که لایحه را در اختیار داشت و اختیار لازم برای 
تغییرات داشت آیا از این اختیارات در راستای رفع اشکالات و انتقادات استفاده کرده 

یا در جهت تایید آن بود؟
وی ادامه داد: منابع پیش بینی شده در لایحه بودجه ۱۴۰۰ از سوی دولت ۸۴۱ 
هزار میلیارد تومان بود و عنوان شد که این منابع ۴۷ درصد رشد داشت، پس از 
واگذاری این رقم پیشنهادی به کمیسیون ها به ۱۱۲۰ هزار میلیارد تومان افزایش 

یافته است.
رییس سازمان برنامه و بودجه تصریح کرد: سوال مردم این است که اگر انتقاد بر این 
بود که این رقم رشد زیادی داشته، نمایندگان چرا بر اساس آنچه که انتقاد به دولت بود 
و دو ماه فضای سیاسی تحت تاثیر آن بود، آن را اصلاح نکردند؟ مگر قرار نبود اصلاح 

ساختار بودجه لحاظ شود.
یکی دیگر از انتقادات مجلس نشینان از بودجه وابستگی شدید آن به درآمدهای 
نفتی بود. در این مورد کمیسیون تلفیق در اقدامی عجیب میزان صادرات نفت را 

کاهش اما درآمدهای پیش بینی شده حاصل از آن را افزایش داده بود.
در این باره »حسن روحانی« در جلسه هیأت دولت گفت: آقایان آمدند دو میلیون 
و ۳۰۰ هزار بشکه نفت پیش بینی شده در بودجه را به یک میلیون و ۵۰۰ هزار بشکه 
کاهش دادند. بعد به جای ۱۹۹ هزار میلیارد تومان درآمد پیش بینی شده ۲۳۰ هزار 
میلیارد تومان برای درآمدهای نفتی در نظر گرفته اند. چشم بندی عجیبی شد. نفت 
کم شد پول آن بالا رفت. این چطور چشم بندی بود که انجام گرفت. ما ۱۹۹ هزار 
میلیارد تومان گذاشتیم این ها در کمیسیون تلفیق ۲۳۰ هزار میلیارد تومان کردند و 

میزان وابستگی بودجه به نفت را  ۳۱ هزار میلیارد تومان اضافه کردند.
بودجه نیاز به تعامل دارد نه تقابل

سؤال دیگر این است که اگر واقعاً این اطمینان وجود داشت که دولت تغییراتی در 
بودجه اعمال نخواهد کرد پس چرا با رد کلیات، آن را به دولت بازگرداندند.

با  دیگر  بار  را  بودجه  دارد لایحه  وقت  دو هفته  دولت  داخلی،  نامه  آیین  طبق 
اصلاحات به مجلس بیاورد یا لایحه سه دوازدهم ارائه کند.

جدا از آثار روانی زیانبارِ به تعویق افتادن تصویب بودجه برای کشور، این مهلت دو 
هفته ای می تواند به فرصتی برای همکاری دو قوه جهت حل مشکلات دو طرف و 

تامین منافع اقتصاد و معیشت مردم تبدیل شود.
بلاتکلیف ماندن وضعیت بودجه برای کشور مضر است

عضو پیشین کمیسیون برنامه و بودجه نیز در گفت وگویی با بیان اینکه بلاتکلیف 
ماندن وضعیت بودجه برای کشور مضر است، گفت: باید لایحه جدید از بررسی 
طولانی مدت معاف شود و همان لایحه دولت با ملاحظات مجلس در صحن مورد 

بررسی قرار گیرد. 
»محمدرضا تابش« با اشاره به رد گزارش کمیسیون تلفیق بودجه در جلسه علنی 
امروز مجلس اظهار کرد: بودجه سند یک ساله مالی کشور اداره کشور است که 
معمولا باید با توجه به اسناد بالادستی و قانون برنامه توسعه برای برش یک ساله 

تنظیم شود ومسئولیت خطیر تدوین بودجه متوجه دولت است.
وی گفت: به این دلیل دولت مسئول تدوین بودجه است که منابع و امکانات کشور، 

درآمدها و در عین حال هزینه هایی که باید انجام شود باید توسط دولت انجام شود.
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس دهم درباره نقش مجلس در 
تصویب بودجه سالانه کل کشور گفت: مجلس می تواند اصلاحات مورد نظر خود 
درباره لایحه بودجه تقدیمی از طرف دولت به شرطی که مغایر با اصل ۷۵ قانون 

اساسی نبوده و بار مالی نداشته باشد، اعمال کند.
دیوان  و  از طریق کمیته های تخصصی  تواند  اینکه مجلس می  بیان  با  تابش 
محاسبات بر بودجه نظارت کند، گفت: ایراد ساختاری که وجود دارد این است که 
مسئولیت خطیر اداره کشور بر عهده دولت است اما به دلیل اینکه ما یک مکانیزم به 
اصطلاح قوی و منطقی را در بررسی بودجه پیشنهاد نکردیم، مجلس می تواند شاکله 

لایحه بودجه را تغییر دهد.
تابش، نحوه تنظیم و تدوین بودجه را دارای تبعات سیاسی برای کشور دانست 
و گفت: نحوه تدوین بودجه به داخل و خارج کشور سیگنال می دهد و ما نباید 
خودمان پرچم سفید شکست از دشمن را بالا ببریم و بودجه را روی یک میلیون 
ببندیم و وقتی بودجه را روی صادرات یک میلیون بشکه نفت در روز بستیم یعنی قرار 
است کشور در همین مسیر حرکت کند و همین چالش ها باشد و تعاملات بین المللی 

ثمربخش نباشد.
ارائه بودجه سه دوازدهم منطقی نیست

وی، طی همه این مراحل برای لایحه بودجه جدید دولت را زمانبر خواند و گفت:  
اگر قرار باشد این فرایند برای لایحه دوباره طی شود ۲، سه ماه طول می کشد و این 

موضوع الان محل ابهام است مگر اینکه از ولی فقیه مجوز گرفته شود.
نماینده پیشن اردکان در مجلس خاطرنشان کرد: راهکار دیگر این است که دولت 
بودجه را سه دوازدهم را تقدیم کند که آن سه دوازدهم هم حداکثر سه دوازدهم است 
و با توجه به اینکه دولت پنج ماه اول سال بعد هنوز مسئولیت دارد، سه دوازدهم 

منطقی به نظر نمی رسد و دولت در ۲ ماه بعد از آن چگونه کشور را مدیریت کند.
امید آن می رود که نمایندگان مجلس نیز وارد تعامل و گفتگوی سازنده با دولت شده 

و هرچه سریعتر تکلیف اقتصاد کشور را روشن و مردم را از انتظار دربیارند.

سخنگوی دولت با بیان اینکه تغییرات زیاد در لایحه بودجه، شاکله بودجه را 
بهم ریخته بود و غنایی هم به بودجه نبخشیده بود، گفت: دولت آماده است با 
همه توان کارشناسی خود در کنار مجلس اصلاحات مورد نظر که می تواند به 
نفع اقتصاد و مردم باشد را بدون اینکه شاکله بودجه به هم بخورد، دنبال کند. 
علی ربیعی در پاسخ به ایرنا درباره واکنش دولت به رد کلیات لایحه بودجه 
در مجلس شورای اسلامی، گفت: بعد از مدت ها بحث و حرف و حدیث آنچه 
مطلع شدیم کلیات بودجه رد شد فکر می کنم پیام نگرانی دولت و اقتصاددانان 
از تغییرات اساسی و غیرکارشناسی در بودجه دریافت شد و اینکه به این نکات 

توجه و پیام ها دریافت شد از کلیت مجلس تشکر می کنیم.
وی با بیان اینکه تغییرات زیاد در لایحه بودجه، شاکله بودجه را بهم ریخته 
بود و غنایی هم به بودجه نبخشیده بود، گفت: دولت آماده است با همه توان 
کارشناسی خود در کنار مجلس، اصلاحات مورد نظر که می تواند به نفع 
اقتصاد مردم باشد بدون بهم خوردن شاکله بودجه و پیش بینی درآمدهای 

واهی در کنار هم قرار بگیرد.
ربیعی ادامه داد: به آیین نامه داخلی مجلس تسلط ندارم اما تصور می کنم 
لایحه بودجه به کمیسیون تلفیق بودجه باز خواهد گشت و آمادگی داریم گفت 
و گوی زیادی در این زمینه به صورت فشرده و در زمان مشخص انجام دهیم 
تا بتوانیم با همفکری هم، بودجه مطلوب و بدون اشکال به تصویب مجلس 

برسد.
سخنگوی دولت با برشماری محورهای اصلی لایحه که دولت بر آن اصرار 
باشد،  داشته  زیادی  آثار  می توانست  تصویب  صورت  در  داشت  اعتقاد  و 
اظهارکرد: تقویت ارزش پول ملی، کاهش تورم و تورم زا نبودن بودجه، مدیریت 
منطقه ای مالیات، حمایت از معیشت مردم و تامین کالاهای اساسی و عدم 

ایجاد رانت، اصول اساسی دولت در لایحه بودجه بود.
وی اضافه کرد: در عمل تغییر نرخ ارز تصمیماتی در جای دیگر گرفته شد 
که بدون ۱۷ و ۵۰۰ بودجه دیگر قابلیت اجرایی نداشت و موجب افزایش تورم 
نقدینگی و کاهش ارز پول ملی بود که باید ارزش پول ملی را بالا ببریم و نرخ 
ارز باید به قیمت واقعی خود برگردد. افزایش آن در برخی موارد برای تولید موثر 
است اما سرجمع برای اقتصاد و معیشت کشور، علامت آن به سایر بازار ها 
طوری است که نرخ ارز باید به نرخ واقعی خود  باشد. افزایش سقف بودجه 

بدون منابع حقیقی تورم زا است و باعث چاپ اسکناس می شود .
سخنگوی دولت با بیان اینکه برخی در خصوص وابستگی بودجه به نفت، 
میزان فروش پیش بینی شده در لایحه بودجه را خائنانه دانستند، گفت: این 
درحالی  است که خودشان بیش از ۳۲ هزار میلیارد تومان وابستگی بودجه به 
نفت را بیشتر کردند با این تفاوت که از تولید که قدرت ملی و جایگاه جهانی ما 
را ارتقا می داد و به زیان کشورهای رقیب بود کاستند و به جای آن نرخ ارز را که 

تاثیر مستقیم بر زندگی مردم دارد افزایش دادند. 
وی افزود: دولت بارها درباره افزایش حجم بودجه و تورم زا بودن آن اعلام کرد 
که هزینه های پیش بینی شده اجتناب ناپذیر بوده است و نمایندگان هر قلم 
هزینه را زیاد می دانند، کاهش دهند اما نه تنها این هزینه ها کاهش نیافت بلکه 
۳۵ درصد به آن افزوده شد. آنها که مدعی بودند بودجه دارای کسری است به 

یک باره ۱۳۰ هزار میلیارد تومان به همین بودجه اضافه کردند.
ربیعی ادامه داد:  بارها عنوان شد که دولت درآمدهای واهی و غیرواقعی 
پیشنهاد داده که امکان تحقق ندارد و منجر به استقراض از بانک مرکزی خواهد 
شد و ما گفتیم شما درآمدها را واقعی و مبالغ اضافی را حذف کنید که نتیجه آن 
شد که در سرفصل های درآمدهای نفتی ۳۲ هزار میلیارد، درآمدهای عمومی 
۱۲۲ هزار میلیارد تومان شامل ۴۱ هزار میلیارد تومان که می گفتند دولت در 
شرایط رکودی اساسا نیابد دولت مالیات را اضافه کند،  ۴۱ هزار میلیارد تومان 
درآمدهای کمرگی بواسطه افزایش نرخ تسعیر ارز و ترخیص خودروهای لوکس 
از مناطق آزاد که مفسده ها و مشکلات خود را دارد، و حدود ۴۰ هزار ملیارد 

تومان سایر درآمدها را شاهد هستیم.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری اضافه کرد: می گفتند که در 
بودجه شرکت های دولتی چه خبر است درحالی که دولت گزارش بودجه این 
شرکت ها را از یک ماه زودتر از لایحه بودجه به مجلس شورای اسلامی رسانده 
اما شما حتی یک ریال آن بودجه را تغییر ندادید. خوب چه شد آن شعارهای 

مبارزه با فساد و رانت در بودجه شرکت ها؟
سخنگوی دولت با بیان اینکه طبقه محروم و فرودست جامعه با تصمیمات 
عجولانه، دچار رنج و سختی می شوند، گفت: هر میزان یارانه ای که از محل 
ضرب و تقسیم ۵.۵ میلیارد دلار و ۱۷۵۰۰ تسعیر ارز برای جبران دهک های 
پایین در نظر بگیرید بازهم مشکلات اقتصادی ناشی از حذف یارانه ۴۲۰۰ را 

حل نخواهد کرد.
وی افزود: دولت بارها اعلام کرده که با یک شیب منطقی حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی را در نظر دارد اما حذف ناگهانی آن بیشترین ضربه را به طبقات محروم 
جامعه خواهد زد. چه کسی آثار روانی این اظهارات بر سرمایه اجتماعی را 
محاسبه می کند و تبعاتی که این حرف ها به اعتماد عمومی مردم نه به دولت 

بلکه نظام می زند، را بررسی خواهد کرد.
ابراز  ندارد،  تردیدی  کسی  دوستان  نیت  حسن  در  اینکه  بیان  با  ربیعی 

امیدواری کرد که ان شاالله هرچه خیر و مصلحت کشور هست پیش آید.
سخنگوی دولت در واکنش به موضع دولت به اظهارات دولت آمریکا مبنی 
براینکه ابتدا باید ایران به تعهدات پیشین خود در برجام برگردد، گفت: موضع 
ما درباره این موضوع همیشه روشن بوده است. آمریکا تنها طرفی است که 

به عضویت خود در برجام خاتمه داده و اقدامات متعددی از جمله وضع 
تحریم های یک جانبه نه تنها برجام بلکه قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت را نقض 

کرده است.
وی افزود: جمهوری اسلامی ایران بر خلاف آمریکا هرگز از برجام خارج 
نشده است و تا یک سال پس از خروج آمریکا به تعهدات خود بطور کامل 
دیگر  ناتوانی  و  آمریکا  خروج  به  متناسب  واکنش  در  اما  است  کرده  عمل 
اعضای برجام درعمل به تعهدات شان ناگزیر از متوسل شدن به حق قانونی 
خود مطابق با بند ۳۶ برجام متوسل شویم که این بند به ما اجازه می دهد در 
واکنش به عدم اجرای تعهدات سایر طرف ها، تعهدات خود را بطور جزئی یا 

کلی متوقف کنیم.
دولت جدید آمریکا نمی تواند تاریخ را وارونه بخواند

ربیعی با بیان اینکه دولت جدید آمریکا نمی تواند تاریخ را وارونه بخواند و یا 
قانون علت و معلول را معکوس کند، خاطرنشان کرد: تنها راه منطقی برای 
بازگشت ما به اجرای کامل تعهدات، بازگشت شرایط به قبل از شروع نقض 
فاحش برجام از سوی آمریکاست. اما به محض به آنکه چنین اتفاقی رخ بدهد، 

ما هم بلافاصله به انجام کامل تعهدات خود بازخواهیم گشت.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری همچنین در پاسخ به سوالی 
درباره موضع دولت به انتخاب راب مالی به عنوان مسوول پرونده ایران در 
آمریکا، اظهارکرد: ما نظری درباره انتصاب افراد در دولت آمریکا نمی دهیم اما 

متوجه قاعده کلی دیپلماسی سازنده هستیم.
 وی یادآورشد: دیپلماسی سازنده بدون کسانی که به آن باور دارند، به نتیجه 
نمی رسد اما در عین حال ما در ارزیابی نهایی نه به افراد و جملات آنها، بلکه به 

رفتارها و تصمیم های آنان توجه داریم.
سخنگوی دولت با اشاره به اینکه رایزنی و مشورت با همه اعضای برجام ادامه 
خواهد داشت، اضافه کرد: از نظر ما فرآیند بازگشت آمریکا به برجام تابع فرمول 
پیچیده ای نیست و با بکار افتادن اراده سیاسی این اتفاق با همه الزامات آن به 

سرعت می تواند رخ بدهد.
ربیعی تاکید کرد که به محض بازگشت دولت آمریکا به تعهدات خود، ایران 

بدون فاصله زمانی به طور کامل تعهداتش را عملی خواهد کرد.
ملحق شدن اعضای جدید در گفت و گوهای پیشتر انجام شده 

برجام، منتفی است
سخنگوی دولت در واکنش به اظهارات اخیر رییس جمهور فرانسه مبنی 
بر اضافه شدن عربستان  به مذاکرات هسته ای با ایران و موضع دولت در این 
زمینه، گفت: اظهارات آقای مکرون دوراندیشانه و مسوولانه نبود. همانطور 
که بارها گفته ایم قرار نیست هیچ مذاکره جدیدی درباره برجام انجام بگیرد و 
به تبع آن ملحق شدن اعضای جدید در گفتگوهای پیشتر انجام شده، بطور 

کامل منتفی است.
وی ادامه داد: تنها یک سناریو درباره برجام وجود دارد و آن بازگشت هرچه 
سریع تر آمریکا به برجام و التزام همه اعضای آن از جمله فرانسه به تعهدات شان 

مطابق نص صریح توافق است.
ما همیشه در  اضافه کرد:  رییس جمهوری  اجتماعی  ارتباطات  دستیار 
استقبال از آغاز گفتگوهای منطقه ای میان کشورهای منطقه پیشتاز بوده ایم 
و همچنان دست ما به سوی همه همسایگان برای حل و فصل اختلافات دراز 

است.
 ربیعی گفت: تنها کشورهای منطقه هستند که از صلاحیت تامین امنیت 
منطقه برخوردار هستند و در این مسیر به مداخله ها و ابتکارهای نامعمول 

کشورهای خارج از منطقه نیازی نیست.
وی در پاسخ به سوال دیگری درباره شرط گذاری فرانسوی ها برای بازگشت 
به برجام و وساطت اروپایی ها برای بازگشت همزمان به برجام و موضع دولت در 
این زمینه گفت:  این اظهارات غیر مسئولانه بوده و موضع شفاف ما این است 
که بدون فاصله زمانی به محض بازگشت دولت آمریکا ما هم به طور کامل به 

تعهدات خود باز خواهیم گشت.
وی افزود: این موضع در حال حاضر جمهوری اسلامی است و قطعا اگر این 
موضع تغییری کرده باشد وزیر محترم امور خارجه آن را عنوان خواهد کرد. ما 
بودیم که با مقاومت مردم و بخاطر صلح و امنیت جهانی در منطقه و اعتقاد به 
اینکه با گفتگو باید متضمن صلح باشیم ایستادگی کردیم و برجام تاکنون حفظ 

شد و امروز وظیفه آنهاست که به وظیفه ای که تعهد کرده بودند، بازگردند.
سفر هیات طالبان با هماهنگی دولت افغانستان انجام شد

ربیعی درباره حضور هیات طالبان در ایران و حساسیت ها نسبت به این سفر 
و اینکه آیا این دیدار دستاوردی داشته است یا نه، گفت: سفر هیات طالبان 
با هماهنگی دولت افغانستان و در تداوم این سیاست همیشگی جمهوری 
اسلامی ایران مبنی بر رایزنی با همه گروه های سیاسی در افغانستان و به 

منظور تقویت صلح و ثبات در این کشور انجام شده است.
وی افزود: با توجه به مرزهای طولانی و پیوندهای تاریخی، مسائل افغانستان 
به طور مستقیم بر امنیت ما مانند سایر همسایگان افغانستان موثر است. به 
همین دلیل نمی توانیم نسبت به ناامنی و بی ثباتی در افغانستان بی اعتنا 

باشیم اما این به معنای وجود یک رابطه ویژه بین ما و گروه طالبان نیست.
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی ایران آمادگی دارد که 
در هماهنگی کامل با دولت کابل با همه گروه های سیاسی و قومی که در 
شرایط کنونی افغانستان و آینده سیاسی آن نقش دارند، رایزنی کرده و آنها را 

به مشارکت در گفت و گوهای ملی برای رسیدن به صلح پایدار تشویق کند.

همه  حمایت  به  نسبت  اطمینان  به  دستیابی  را  دیدار  این  از  هدف  وی 
گروه های سیاسی از جمله طالبان از دولت مرکزی و تقویت روند صلح و تحکیم 
ثبات در افغانستان عنوان و تصریح کرد: می خواهیم اطمینان پیدا کنیم که 

طالبان در مسیر صلح و پرهیز از خشونت، مصمم است.
 ربیعی تصریح کرد: دیدار با هیات طالبان بیش از هر چیزی نشانگر این 
اعتقاد همیشگی ما به این واقعیت است که چالش های امنیتی در افغانستان 

راه حل نظامی ندارد.
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: در عین حال سیاست اصولی ما مانند 
گذشته تابع این قاعده بنیادی است که صلح در افغانستان باید بدون دخالت 
قدرت های فرامنطقه ای و در چارچوب خواست و اراده مردم افغانستان از همه 

اقوام و گروه ها انجام شود.
جنیدی در کمیسیون های مجمع برای بررسی FATF حضور می یابد  
از طرف دولت در جلسات  این موضوع که کسی  با رد  سخنگوی دولت 
کمیسیون های مجمع تشخیص در موضوع FATF برای ارائه استدلال های 
جدید حضور پیدا نمی کند، گفت: دولت صریحا در مجمع تشخیص مصلحت 
اعلام کرده که هر وقت مجمع دعوت کند برای ادای توضیحات و پاسخ به 

سوالات آمادگی حضور در مجمع را دارد.
وی افزود: قبلا در جلسات متعدد آثار اقتصادی تصمیم عدم پیوستن به 
FATF توسط وزرای مختلف مطرح شده است. در دور جدید بررسی لوایح 
مذکور هم ، با توجه به اینکه کانون مساله مورد بحث، یک امر حقوقی است، 
لذا در دولت تصمیم گرفته شد لعیا جنیدی به عنوان نماینده دولت در جلسات 

بررسی آن، حضور پیدا کند.
ربیعی یادآورشد: آثار سوء قرار گرفتن در لیست سیاه FATF به طور مشخص 
و شفاف بیان شده است. حالا این تصمیم گیرندگان در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام از افراد متشخص و متعهد هستند که قطعا مسوولانه تصمیم 

لازم را اتخاذ می کنند.
صدای آژیر در تهران ارتباطی به پروازهای شبانه نداشت

سخنگوی دولت درباره رخدادهای عدم فرود هواپیمای ترکیش ایرلاین در 
فرودگاه امام و به صدا در آمدن آژیر خطر در غرب تهران و حواشی ایجاد شده 
پیرامون آن گفت: این موضوع هیچ شباهتی با موضوع تلخ سقوط هواپیما 
ندارد. این مساله توسط وزیر راه و شهرسازی در جلسه هیات دولت مطرح شد.
وی افزود: وزیر راه و شهرسازی در پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی به 
صراحت اعلام کرد که صدای آژیری که در تهران شنیده شد به دلیل اتصال 

سیم ها بوده و هیچ ارتباطی به فرودگاه امام و پروازهای شبانه نداشته است.
در هیچ دوره ای رسانه های خارجی به این گستردگی علیه دولتی نتاخته اند

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری درباره ضرورت گفت و گوی 
دولت با مردم گفت: پیش از کرونا، ارکان دولت سفرها و ارتباطات رو در روی 
خوبی  با مردم داشتند و در ایام کرونا هم با توجه به پروتکل های وضع شده 

توسط ستاد ملی این ارتباطات به اشکال دیگری پابرجا بوده است.
وی اضافه کرد: معتقدم در هیچ دوره ای رسانه های خارجی به این گستردگی 
علیه دولتی نتاخته اند و در هیچ دوره ای هم مخالفان دولت اینچنین بی پروا و 
با حجم بالای منابع مالی دستاوردهای دولت را به چالش نکشیده و تخریب 

نکرده اند.
ربیعی با بیان اینکه در هیچ دوره ای دولت اینچنین مورد بی مهری برخی از 
رسانه ها قرار نگرفت، گفت: این رسانه ها در اختیار مخالفان دولت بوده و عرصه 

حملات سنگین و در برخی موارد اتهامات بزرگ به دولت شده اند.
  سخنگوی دولت با بیان اینکه تخریب دولت و اتهام زنی به او هزینه ای برای 
هیچ کس ندارد و به رغم اینکه دولت می داند در میان قوا تنها این حجم از 
تخریب فقط در مورد او اعمال می شود، گفت: با همه این حرف ها دولت باز هم 

برای گشودگی فضای نقد در جامعه استقبال می کند.
وی ادامه داد: اتهام می زنند که دولت ارز ۴۲۰۰ تومان را به اقوام و نزدیکان 
خود پرداخت کرده، اگر این چنین است معرفی نکردن آنها به قوه قضاییه 

خیانت است.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با بیان اینکه مدیریت موفق 
با همراهی افکار عمومی میسر است، گفت: قضاوت افکار عمومی یکی از 

شاخصه های مهم و تاثیرگذار مدیریت در جامعه است.
با همه توان دنبال خرید و تامین واکسن خارج و داخل بودیم

وی در پاسخ به سوال خرید واکسن کرونا و انجام آن برای همه سنین چه 
زمانی انجام می شود و از چه کشوری خریداری شود و نظر دولت درباره انتقاد 
در خرید واکسن گفت: از ۳۰ بهمن ۹۸ که در قم کرونا شناسایی شد تا به امروز 
در همه بحث های کرونا حضور جدی داشتند بگویم به رغم همه مشکلات 
ارزی و موانع بانکی ناشی از تحریم با همه توان به دنبال خرید و تامین واکسن 

تولید شده در دنیا ودر کنار آن تولید واکسن داخل بودیم.
ربیعی با تاکید بر این که تاخیری در خرید واکسن کرونا نداشتیم گفت: ترامپ 
کشور ما را در وضعیتی قرار داده بود که مانند سایر کشورها نمی توانستیم 
عمل کنیم. اما با این حال با خیلی از کشورها مذاکره کردیم و آقای همتی ارز 
را تامین کرد که ابتدا برای انتقال ارز با موانع زیادی روبرو شدیم. در کواکس با 
موانع زیادی از سوی دولت وقت آمریکا روبرو شدیم ک بعدا گفتند ما مشکلی 
نداریم اما بانکهایی حاضر نبودند در این زمینه عمل کنند و می ترسیدند که به 

هر صورت  با همه مشکلات پول پرداخت شد.
سخنگوی دولت در ادامه گفت: فرایند بررسی و حصول اطمینان از ایمنی 
و اثر بخشی واکسن نباید فدای سرعت شود. در ابتدا ایران حاضر نشد که در 
زمینه واکسن مورد مطالعه قرار بگیرد که تصمیم درست وزارت بهداشت بود که 
گرفت . برخی واکسن های کشورهای همسایه که در مورد آن صحبت می شود 
از همان نوع واکسن هایی است که ما آمادگی نداشتیم و الان هم در مورد آن 

تردید وجود دارد. 
 وی با بیان این که واکسن های در دسترس فعلا محدود هستند گفت: ما 
از چین و هند و کواکس و مشترکا با کوبا اقدامات موثری انجام دادیم. از واریز 
پول تا قرارداد جلو رفتیم. امروز هم در ستاد اقتصادی دولت درباره مذاکراتی 
که با چین و هند و کشورهای دیگری که در زمینه واکسن برای انتقال و سرعت 

دادن به کواکس شد. 
ربیعی یادآور شد: تاکنون مدارک فنی واکسن هایی که وصول شده، برخی 
بررسی و تایید شده و برخی در حال بررسی هستند. سلامت مردم برای وزارت 
بهداشت و درمان و دولت برای ما محور اصلی است بنابراین اجازه دهیم 

معاونت غذا و دارو بدون فشار روانی کار خود را انجام دهد. 
سخنگوی دولت گفت: برخی کشورها برای این که مساله خود را حل کنند 
در شرایط اضطراری مجوز داده اند ولی ما صرفا نمی توانیم به ادعای سازنده 
اکتفا کنیم. بنابراین علاوه بر مجوز کشورهای مبدا، استفاده عمومی از آن 
واکسن در کشورهای مبدا باید صورت بگیرد یا اگر به کشور دیگر داده باشند 
نتیجه آن را بدانیم بنابراین در صورت داشتن چنین شرایطی تصمیم خواهیم 

گرفت چرا که سلامت مردم برای ما مدنظر است. 
وی افزود: بحث واکسن را واقعا بگذاریم در ساحت علم و در حوزه وزارت 
بهداشت و درمان پیگیری شود. بحث سیاسی را از بحث واکسن خارج کنیم 
چرا که موضوعی است که نگرانی مردم و دولت است بنابراین دقت و سرعت 
باید دقیق در این تصمیم در نظر گرفته شود و مطمئن باشید در این زمینه عقب 

نیستیم. و با توجه به شرایط خود اقدامات خوبی انجام دادیم. 
ربیعی بار دیگر تاکید کرد: به محض این که واکسن های اولیه بیاید با همان 
روالی که اعلام شده است آغاز خواهد شد و با هرمیزان خرید و با تولید انبوهی 

که در داخل خواهیم داشت دسترسی به همه مهیا خواهد شد.

سخنگوی دولت: 

کمیسیون تلفیق با تغییرات زیاد شاکله بودجه را بهم ریخته بود 
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الأمالی للصدوق ، ص۴۵۳

در جلسه ستاد بزرگداشت دهه فجر قم که عصر سه شنبه در تالار امام رضا )ع( 
فرمانداری قم برگزار شد، مسیرهای راهپیمایی موتوری و خودرویی راهپیمایی 

۲۲ بهمن این استان به تصویب رسید. 
رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی قم در این جلسه طی سخنانی با 
بیان اینکه برنامه های گرامیداشت دهه فجر تا به امروز با رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی و همچنین حضور و همکاری قشرهای مختلف مردم و مسئولان به اجرا 
گذاشته شده است با با اشاره به راه اندازی پویش مجازی هر خانه یک پرچم به 
منظور تشویق مردم به نصب یک پرچم سه رنگ نظام اسلامی تزیین شده به کلمه 
جلاله الله اکبر بر سر در خانه هایشان گفت: نورافشانی و تکبیر شب ۲۲ بهمن 
نیز از دیگر برنامه ها است که در خصوص نحوه انجام آن اطلاع رسانی می کنیم.

نصرت الله لطفی با بیان اینکه راهپیمایی ۲۲ بهمن امسال به دلیل شرایط 
کرونایی متفاوت از سال های گذشته است از این رو هماهنگی های بیشتری 
را نیز طلب می کند تصریح کرد: همچنان که عزاداری های محرم و صفر سال 
جاری در تاریخ ماندگار شد مردم یک ۲۲ بهمن حماسی، پرشور و ماندگار را نیز 

رقم خواهند زد.
نخواهیم  تجمع  و  راهپیمایی  امسال  بهمن   ۲۲ در  اینکه  یادآوری  با  وی 
داشت گفت: راهپیمایی ۲۲ بهمن به عنوان سر آغاز حکومت خدا بر جهان با 
به صورت موتوری و  سازماندهی، فراخوان و حضور مردم همیشه در صحنه 

خودرویی می باشد.
رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی قم با اشاره به اینکه برای موتور 
سیکلت ها و خودروهای شرکت کننده در این راهپیمایی مسیرهای جداگانه ای 
پیش بینی شده است افزود: سپاه علی بن ابیطالب )ع( و نیروهای بسیج هدایت 
موتورها و همچنین نیروی انتظامی نیز هدایت خودروها را بر عهده خواهند 
داشت. وی افزود: برای حرکت موتورها مسیر میدان شهید مطهری، خیابان آذر، 
۴۵ متری عمار و یاسر، خیابان انقلاب اسلامی و در نهایت یک لاین بلوار پیامبر 
اعظم در نظر گرفته شده است. وی ادامه داد: مسیر خیابان اراک، پل نیروگاه، 
پل حجتیه، بلوار بهار، میدان شهدا و میدان روح الله نیز مختص حرکت خودروها 

است. 

در جلسه ستاد بزرگداشت دهه فجر قم تصویب شد؛

مسیرهایراهپیماییموتوریوخودرویی۲۲بهمن

طرح:مهدی عزیزی

حبابموزوخیاردارهمیترکه!

رستم قاسمی: به کاندیداتوری در ۱400 فکر می کنم
رستم قاسمی، وزیر نفت دولت دهم درپاسخ به سؤالی درباره احتمال کاندیداتوری خود در انتخابات 
ریاست جمهوری سیزدهم، گفت: با توجه به شرایط اقتصادی و معیشت مردم، هنوز زود است که فضای 
کشور را انتخاباتی کنیم و بنده با اینکه سمت دولتی ندارم، امّا این روزها بخشی از وقت خود را برای حل 
مشکلات اقتصادی کشور گذاشته ام. قاسمی همچنین گفت: من می گویم اگر کسی عرضه نشستن 
روی این صندلی را ندارد از ابتدا نباید بپذیرد. اگر کسی عرضه شمشیرکشیدن ندارد نباید وارد شود. چه 
کسی مانع شده تا دولت کار کند؟ آیا دلسوزان نظام مانع هستند؟ آیا اصلًا چنین چیزی وجود دارد؟ اگر 
کسی مانع کار کردن دولت است، یا همان سال نخست شمشیر را بکش یا همان موقع بگو »نمی گذارند 
کار کنم، خداحافظ«، نباید وقت مردم را گرفت و بعد از هفت سال گفت که نمی گذارند کار کنم. مردم 

همه این ها را تجربه کرده اند.

انتقاد محمد هاشمی از سفرهای استانی قالیباف 
عضو پیشین مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: بسیاری از تحلیلگران، سفر های استانی رئیس 
مجلس تحت عنوان نظارت را سفر هایی تبلیغات انتخاباتی می دانند که با بودجه بیت المال هزینه 
می کنند چراکه لازم نیست رئیس مجلس با یک تیم راه بیفتد و برای بالگرد، خودرو و ادارات و تعطیلی و 
... هزینه کند و نام آن را نظارت میدانی بگذارد. محمد هاشمی در پایان تصریح کرد: این اقدامات خلاف 
شیوه های اسلامی است که در حال انجام است در مجموع انتخابات ۱۴۰۰ را با این فضا و اقدامات 
تخریبی که از حالا شروع شده، انتخابات خوب و سالمی نمی بینم در واقع همان بی اخلاقی هایی که 

در سال های ۹۲، ۹۶ و ۸۴ و ۸۸ صورت گرفته به نظر می رسد در این دوره از انتخابات نیز تکرار شود.

آخرین وضعیت از مبتلایان به کرونا دراستان قم 
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه در ۲۴ ساعت گذشته هیچ مورد فوت کرونا مثبت در 
قم ثبت نشده است، گفت: ۹۴ بیمار کرونایی در قم بستری هستند که حال ۶ تن از آنها وخیم است. 
محمدرضا قدر آخرین وضعیت از مبتلایان به کووید۱۹ در قم را مورد توجه قرار داد و افزود: در ۲۴ 
ساعت منتهی به چهاردهم بهمن ماه ۹۹، ۱۷ تن با علائم مشکوک به کرونا در قم پذیرش شدند.وی 
اضافه کرد: از این بین ۱۴ تن بستری شدند و ۲۲ نفر از بیماران کرونایی هم با بهبودی از بیمارستان 
مرخص شدند.»با اعلام ستاد ملی مقابله با کرونا، وضعیت شیوع ویروس کرونا در استان قم از ۱۵ دی 
از وضعیت قرمز به نارنجی، در ۶ دی  از نارنجی به زرد و در ۲۰ دی ماه جاری از زرد به »آبی« تغییر کرده 

است.«

فردوسی پور عذرخواهی کرد
عادل فردوسی پور که برای اکران فیلم »بی همه چیز« به جشنواره فیلم فجر رفته بود، لحظاتی بدون 
ماسک دیده شد و همچنین پرویز پرستویی را بغل کرد. این موضوع واکنش هایی را برانگیخت.عادل در 
این باره می گوید: »فیلم بی همه چیز را دیدم و به نظرم فیلم خوبی بود. در تمام مدت ماسک روی صورتم 
بود به جز زمانی که عکاسان برای عکس گفتند که ماسک را برداریم و من هم برای چند لحظه ماسکم 
را برداشتم. درست این بود که این کار را نمی کردم. مدت ها بود پرویزخان پرستویی را ندیده بودم. یک 

لحظه ناخوداگاه پروتکل ها فراموش شد. از این بابت عذرخواهی می کنم.«

چرا میکروفون نوبخت در مجلس قطع شد؟ 
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: با توجه به اینکه لایحه بودجه در صحن علنی رد شده 
است براساس ماده ۱۸۲ آیین نامه داخلی مجلس، دولت باید لایحه یک یا سه دوازدهم به مجلس ارائه 
کند.امیرآبادی فراهانی درباره قطع سخنان نوبخت تصریح کرد: این موضوع عمدی نبوده و به صورت 
الکترونیکی بعد از اتمام زمان سخنان کسی که در جایگاه قرار می گیرد میکروفن قطع می شود و زمان 
اقای نوبخت برای دفاع از لایحه بودجه ۲۰ دقیقه بود که بعد از آن به صورت خودکار میکروفن قطع شد.

گلایه جدید قالیباف از روحانی
رئیس مجلس گفت: قالیباف رییس مجلس گفت: »۱۰ روز پیش به آقای رئیس جمهور برای حضور 
در مجلس نامه زدم. رئیس جمهور این دعوت را اجابت نکردند«.محمدباقر قالیباف در جلسه علنی 
روزسه شنبه ۱۴ بهمن مجلس شورای اسلامی درخصوص تذکر نمایندگان مبنی بر عدم حضور رئیس 
جمهور به هنگام بررسی لایحه بودجه در صحن گفت: من حدود ۱۰ روز پیش به آقای رئیس جمهور 

نامه زدم و از ایشان به طور رسمی برای حضور در جلسه امروز دعوت کردم.

فرمانده انتظامی استان قم تشریح کرد:

جزییاتانهدامباندگستردهفیشینگ
فرمانده انتظامی استان قم از شناسایي و دستگیری اعضای باند گسترده فیشینگ توسط کارشناسان 

پلیس فتا این استان خبر داد و گفت: متهمان ۳ هزار و ۵۶۵ شماره حساب را هک کرده بودند. 
 سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: با توجه به روند افزایشي کلاهبرداري هاي اینترنتي در 
فضاي مجازي و فراگیر شدن سرقت اطلاعات حساب هاي مالي افراد از طریق سایت ها و نرم افزارهاي 
جعلي با عناوین غیراخلاقي و نامتعارف به روش فیشینگ، ریشه یابي و شناسایي عاملان اصلي جرم در 

دستور کار پلیس فتا استان قم قرار گرفت.
وی گفت: در ابتدا و پس از بررسی های صورت گرفته مشخص شد فردی با یک آیدي تلگرام و پس از 
درج آگهي کاریابي در سایت دیوار، با در اختیار گرفتن اطلاعات هویتي و اطلاعات حساب کارجویان 
اقدام به پولشویي مبالغ حاصله از فیشینگ کارت هاي بانکي مي کند. فرمانده انتظامی استان قم 
افزود: در ادامه با تلاش های انجام شده ۴ نفر متهم در این رابطه دستگیر و مشخص شد توسط آن ها ۳ 
هزار و ۵۶۵ شماره حساب افراد هک شده که کارشناسان پلیس فتا استان قم مبلغ یک میلیارد و ۸۰۰ 
میلیون ریال موجود در حساب افراد مذکور را مسدود کردند. سردار میرفیضی از دیگر اقدامات پلیس 
فتا استان، شناسایی ۱۸ گروه تلگرامی فعال درحوزه فیشینگ در این رابطه دانست. وی گفت: متهم 
اصلی این پرونده با افراد فعال در زمینه فیشینگ در خارج از ایران آموزش هایي را در رابطه با فیشینگ 
به روش نت بانک دریافت و با مشارکت و پشتیباني از خارج مرزها سعي در پیاده سازي این روش در 
کشور داشته است، همچنین وی تعاملات مالي خود با سایر مجرمان را از طریق ارز دیجیتال انجام و از 
هیچ حسابي با نام خود در فعالیت های مجرمانه اش استفاده نمي کرده است. فرمانده انتظامی استان 
خاطرنشان کرد: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع 
قضائی استان شدند. سردار میرفیضی تصریح کرد: علی رغم این همه اطلاع رساني در جهت عدم ارائه 
اطلاعات کارت بانکي در سایت هاي فیشینگ، متاسفانه مردم به راحتي اطلاعات کارت بانکي خود را 
در این پنل ها وارد مي کنند. فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه استفاده از شبکه هاي اجتماعي 
در سطح جامعه به طور چشمگیري افزایش دارد، سن مجرمان سایبری را غالباً زیر ۲۰ سال عنوان کرد و 

عدم نظارت والدین را یکی از دلایل اصلی گرایش این افراد به اعمال مجرمانه دانست.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

کشفلوازمخانگیقاچاقدرقم
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف محموله یک میلیارد ریالی قاچاق لوازم خانگی در نتیجه 

بازرسی از یک دستگاه وانت بار در این استان خبرداد. 
 سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری قم در عوارضی "قم-تهران" یک دستگاه 
وانت بار حامل بار قاچاق که به مقصد "تهران" بارگیری شده بود را توقیف کردند. جانشین فرمانده 
انتظامی استان قم تصریح کرد: در بازرسی از خودرو ۷ دستگاه کولرگازی فاقد مجوز و قاچاق کشف 
و متهم دستگیر شد که برابر اعلام نظر کارشناسان ارزش محموله بیش از یک میلیارد ریال اعلام شده 
است. جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: پلیس قم با جدیت با هرگونه قاچاق کالا و ارز 

مقابله و شهروندان نیز می توانند اطلاعات خود را به مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ اطلاع دهند.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

انهدامباندقاچاقسلاحدرعملیاتمشترکپلیس
فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به انهدام باند قاچاق سلاح در عملیات مشترک پلیس قم و فارس 
از کشف ۳۸ قبضه سلاح شکاری در این رابطه خبر داد.   سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: در 
پی اقدامات صورت گرفته توسط پلیس امنیت عمومی استان و شناسایی یک باند حرفه ای قاچاق سلاح 
و قصد آنها جهت انتقال سلاح غیرمجاز از استان های غربی به مرکز کشور، بلافاصله در تبادل اطلاعاتی 
با پلیس امنیت عمومی استان فارس دستگیری افراد این باند در دستور کار پلیس قرار گرفت. وی گفت: 
سپس با تلاش های صورت گرفته در یکی از محورهای مواصلاتی استان فارس، خودرو سمند حامل 
سلاح شکاری غیرمجاز شناسایی و توقیف شد. فرمانده انتظامی استان قم افزود: در بازرسی از خودرو 

قاچاق۳۸ قبضه سلاح شکاری غیرمجاز کشف، ۴ نفر در این رابطه دستگیر و تحویل قانون شدند.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم اعلام کرد
نامگذاری7۳درصدمعابرقمبهنامشهدا

درصد   ۷۳ گفت:  قم  شهرداری  بین الملل  امور  و  ارتباطات  مدیرکل 
نام گذاری معابر به نام شهدا افتخار مدیریت شهری در قم است.

مهدی کلانترزاده در مراسم رونمایی از نامگذاری ۲۲ معابر شهری به نام 
شهدا با اشاره به اهمیت فرهنگ سازی و زنده نگه داشتم نام و سیره شهدا، 
اظهار داشت: شهر قم به عنوان پایگاه و خاستگاه انقلاب اسلامی در این 
حوزه رسالتی سنگین تر دارد. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
قم یکی از اتفاقات مهم در مدیریت شهری قم را نام گذاری کوچه ها و معابر به 
نام شهدا دانست و افزود: امسال برای سومین بار از نام گذاری معابر شهری 
به نام شهدا با اولویت شهدای انقلاب اسلامی رونمایی می شود. کلانترزاده 
نحو نام گذاری معابر به نام شهدا را تشریح کرد و گفت: نام شهدا با اولویت 
شهدای انقلاب اسلامی از نخستین شهید دانش آموزی کشور در سال 

۱۳۴۲ تا شهدای پیشکسوت بزرگوار انتخاب شده است.
نام گذاری بلواری به نام شهید فخری زاده 

وی از نام گذاری بلواری به نام شهید فخری زاده در قم خبر داد و تصریح 
کرد: با توجه به دیدار شهرداری قم با خانواده شهید فخری زاده، بلواری نیز 
به نام این شهید بزرگوار و افتخارآفرین نام گذاری می شود. مدیرکل ارتباطات 
و امور بین الملل شهرداری قم با یادآوری تأکید شهردار قم در نام گذاری معابر 
به نام شهدا از سال ۹۴ خاطرنشان کرد: از سال ۹۴ و با هماهنگی شورای 
نام گذاری، بیش از ۴۳۹ نام گذاری به نام شهدا انجام شده است. کلانترزاده 
اختصاص ۷۳ درصد نام گذاری معابر به نام شهدا را افتخار مدیریت شهری 
در قم دانست و بیان کرد: بیشترین فراوانی نام گذاری معابر به نام شهدا در 

منطقه یک با ۹۶ درصد است.
اکران بیش از ۲۲۰۰ مترمربع بنر به مناسبت  دهه فجر 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با اشاره به سالروز تولد 
حضرت زهرا )س( و چهل و دومین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی، اظهار 
داشت: شهرداری قم به مناسبت آغاز ایام الله دهه فجر آذین بندی شهر را با 
نگاهی انقلابی و باهدف تجدید بیعت با آرمان های انقلاب در دستور کار قرار 
داده است. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از چاپ بیش از 
۲۲۰۰ مترمربع بنر خبر داد و افزود: بنرها با موضوع میلاد باسعادت صدیقه 
پیروزی شکوهمند  دومین سالگرد  و  و چهل  زهرا )س(  طاهره حضرت 
انقلاب اسلامی ایران در بیش ۴۷۰ نقطه از سطح شهر در قالب بنرهای آویز، 
پرتابل، استرابورد، لمپوست و عرشه پل اکران شده است. کلانترزاده ادامه 
داد: بنرها در قالب طرح های خلاق با موضوع دستاوردهای ویژگی های 
فرمایشات  از  برگرفته  هشتگ های  و  شعارها  با  و  ایران  اسلامی  انقلاب 
بنیان گذار جمهوری اسلامی ایران حضرت امام خمینی )ره( و مقام معظم 
رهبری طراحی شده است. وی با یادآوری شعار امسال با عنوان ” انقلاب 
اسلامی، بالنده و مقتدر، چون کوه استوار” مطرح کرد: ۱۵ عنوان مختلف 
با شعار محوری ” انقلاب اسلامی، بالنده و مقتدر، چون کوه استوار” در 
این تبلیغات محیطی موردتوجه قرارگرفته است. مدیرکل ارتباطات و امور 
بین الملل شهرداری قم همچنین از فضاسازی و آذین بندی بیت تاریخی 
حضرت امام خمینی )ره( نیز خبر داد و بیان کرد: بیت تاریخی حضرت 
امام خمینی )ره( برای برگزاری مراسم های مختلف در طول ایام دهه فجر 

آماده سازی شده است.
آذین بندی مسیر راهپیمایی خودرویی در ۲۲ بهمن ماه

کلانترزاده یکی از اقدامات شهرداری قم را گلباران بیت امام خمینی )ره( 
در روز ۱۲ بهمن ماه عنوان کرد و گفت: شهرداری قم با همه ارگان های 

برگزارکننده مراسم یوم الله دهه فجر همکاری دارد.
با مجموعه های مردمی برای آذین بندی  وی ادامه داد: شهرداری قم 
شهر و برگزاری مراسم در مساجد همکاری و مشارکت داشته است. مدیرکل 
ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم چاپ ۲۰۰ بنر جهت نصب در 
اتوبوس ها را نیز یادآور شد و خاطرنشان کرد: این ۲۰۰ بنر روی اتوبوس های 
داخل شهری نصب شده و در فضاسازی شهر در دهه فجر تأثیر بسزایی دارد. 
کلانترزاده در پایان با اشاره به برگزاری مراسم راهپیمایی یوم الله ۲۲ بهمن 
به صورت خودرویی، تصریح کرد: مسیر راهپیمایی ۲۲ بهمن و همچنین 
جایگاه ویژه آغاز مراسم راهپیمایی نیز توسط شهرداری آذین بندی می شود.

 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

اعلامآمادگیشهرداریقمبرایاحیاء
باغسالاریه

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم در نامه ای آمادگی 
مجدد شهرداری را برای درختکاری، ساماندهی و احیا درختان باغ سالاریه 

اعلام کرد.
پیام جوادیان در نامه ای خطاب به رئیس دانشگاه امام صادق)ع( پیشنهاد 
مجدد این سازمان برای احیا و ساماندهی و درختکاری باغ سالاریه را اعلام 
کرد. در نامه مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خطاب به 
مالک باغ سالاریه آمده است: با عنایت به اینکه باغ سالاریه به لحاظ پیشینیه 
تاریخی و فرهنگی خود از سنوات گذشته، موردتوجه اذهان عموم شهروندان 
و مردم شریف شهر قم است، پس به این جهت و به سبب تاثیر بسزایی که 
در بهبودمحیط زیست شهری دارد، پروژه احیاء، نگهداری و مراقبت از این 
گنجینه ارزشمند برای شهر مقدس قم حائز اهمیت فوق العاده ای است که 
قطعا این موضوع با سیاست هاو راهبردهای اصولی آن دانشگاه که همانا 
خدمت رسانی به اهالی شهرکریمه اهل بیت)س( و توسعه فرهنگی و دینی و 

مذهبی این شهر بوده، همخوانی و مطابقت دارد.
در این نامه تصریح شده است: به همین منظور مزین به نام مقدس حضرت 
امام صادق)ع( و در راستای عمل به منویات مقام معظم رهبری در خصوص 
توجه به امر محیط زیست و نگهداری و توسعه فضای سبز، این سازمان و 
شهرداری قم آمادگی خود را در راستای اجرای عملیات درختکاری، احیا 
و ساماندهی و مضافا مقابله با آفات و امراض گیاهی درختان آن مجموعه و 
مساعدت به آن مدیریت در امور مربوط به نگهداری باغ مذکور اعلام داشته و 
امید توفیق در این زمینه را از خداوند متعال مسالت داریم. لذا خواهشمندی 

در این خصوص هماهنگی لازم را به عمل آورید.

معاون خدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد:

ضدعفونیروزانهاماکنووسایلبازی
بوستانها

معاون خدمات شهری شهرداری قم از ضدعفونی روزانه اماکن و وسایل 
در  تجمع  هرگونه  از  شهروندان  گفت:  و  داد  خبر  قم  بوستان های  بازی 
بوستان ها خودداری کرده و پروتکل های بهداشتی را به طور کامل رعایت 
کنند. سید امیر سامع از آغاز به کار بوستان های شهری خبر داد و اظهار 
ستاد  جلسه  دومین  و  هفتاد  صورت جلسه  یک  بند  به  توجه  با  داشت: 
پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران که با ریاست 

استاندار قم برگزار شد، بوستان های سطح شهر بازگشایی شده است.
معاون خدمات شهری شهرداری قم ادامه داد: سرویس های بهداشتی، 
نمازخانه ها، تمام مجموعه های بازی و وسایل تندرستی به صورت کامل 
شهروندان  اختیار  در  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  با  و  بازگشایی شده 
قرارگرفته است. سامع زمان بازگشایی نمازخانه های بوستان ها را هر روز 
بعد از اذان ظهر و اذان مغرب به مدت ۲ و نیم ساعت اعلام و بیان کرد: 
نمازخانه ها برای استفاده نمازگزاران با رعایت دستورالعمل های بهداشتی و 

بدون هرگونه تجمع و گردهمایی بازگشایی شده است.

 استاندار قم گفت: قم موقعیت خاصی در کشور دارد و این موقعیت ویژه 
الزاماتی را می طلبد که در سطح مسائل ساختاری است و زیرساخت های 
موجود در قم متناسب با انتظارات و مسئولیت هایی که برای آن تعریف شده 

نیست. 
از  با دبیرکل جمعیت هلال احمر کشور، افزود:  بهرام سرمست در دیدار 
آنجایی که قم معین استان تهران تعیین شده، تناسبی در این زمینه غیر از 

همجواری جغرافیایی ندارد و این مسئولیت را سنگین تر می کند.
سرمست بیان کرد: قم در شرایط عادی ترددها، تصادفات و مسائل امدادی، 

نیرو و امکاناتی را نیازمند است که از لحاظ زیرساختی فراهم نمی باشد.
وی ادامه داد: علی رغم کمبودها و تنگناها در استان و همدلی و همیاری 
خوبی که ستاد بحران با مجموعه مدیریت استان داشته قابل تقدیر بوده و 

تاکنون بسیار خوبی را به نمایش گذاشته است.
وی خاطر نشان کرد:  انتظار ما این است که این جایگاه ویژه و مسئولیت های 
فرااستانی و الزاماتی که برای معین بودن استان قم وجود دارد در تخصیص 

بودجه در نظر گرفته شود و از لحاظ زیرساختی تامین شود.
سرمست تصریح کرد: با توجه به اینکه استان قم شاهراه مواصلاتی ۱۷ استان 
می باشد نیازمند حمایت و پشتیبانی مسولان است و می بایست در تخصیص 
اعتبارات و بودجه به استان یک نگاه ملی داشته و نگاه تک شهرستانی نداشته 

باشند.
استاندار قم بیان کرد: استان قم وظایف خود را فراتر از وظایف سازمانی بلکه 
در حد ملی و بین المللی انجام می دهد و از تمام ظرفیت ها و توانمندی های 
خود در بخش دولتی، مردم نهاد، گروه های مردمی، تشکل های صنفی وغیره 

با همدلی کلی انجام می دهد.
دبیرکل جمعیت هلال احمر ایران نیز در ابتدای این دیدار با اشاره به اینکه 
مسولان هلال احمر به استان  قم نگاه ویژه ای دارند گفت: با شیوع ویروس 

کرونا در کشور، استان قم علمکرد بسیار مناسبی را از خود نشان داده است.
محمدحسن قوسیان مقدم ادامه داد: این زحمات حاصل همت و همدلی 
مسئولین، کادر درمان، مردم و روحانیت است که می بایست این شرایط را به 
خوبی حفظ کردن و قدردان آن باشیم تا دوباره کشور به وضعیت قبل بازنگردد.
وی بیان کرد: هلال احمر در مدیریت بحران نیز وظایفی را برعهده دارد 
و استان قم نیز به عنوان معین استان تهران باید انبارهای امدادی خود را از 
لحاظ امکانات و تجهیزات  تامین نماید که نیازمند همکاری و همیاری مسئولین 

استان و کشور می باشد.

استاندار قم در دیدار دبیرکل جمعیت هلال احمر؛ 

زیرساخت های امدادرسانی قم تناسبی با انتظارات ندارد

 مدیرعامل شرکت گازاستان قم گفت: از ابتدای 
میلیون   ۳۵۰ و  میلیارد   ۲ تاکنون،   سال جاری 
انرژی گاز در این استان مصرف شده  مترمکعب 
است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته،  افزایش 

۱۱ درصدی نشان می دهد. 
علیرضا نصیری روز سه شنبه در جمع خبرنگاران، 
مشترکان  بخش  در  گاز  مصرف  بیشترین  افزود: 
تعدادی  شدن  اضافه  و  گرفته  صورت  خانگی 
مشترک جدید به ویژه در بخش خانگی یکی از دلایل 

افزایش مصرف می باشد.
وی اضافه کرد: از سوی دیگر،  با توجه به این که 
بر اساس یکی از پروتکل های بعد از شروع کرونا باز 
بودن درب و پنجره برای جلوگیری از ابتلا به ویروس 
در برخی مکان ها الزامی است،  بسیاری از خانه ها 
ضمن این که سیستم گرمایشی را زیاد می کنند، 
دریچه ها را نیز باز می گذارند و این مساله یکی دیگر 

از عوامل افزایش مصرف گاز است.
و  میلیارد  گذشته ۲  سال  کرد:  خاطرنشان  وی 
قم  استان  در  گاز  انرژی  مترمکعب  میلیون   ۶۰۰

مصرف شده است.
به  ارتباطی  برق  قطعی  این که  بیان  با  نصیری 
کرد:   بیان  ندارد،  مصرف  افزایش  و  گاز  شرکت 
افزایش مصرف در نیروگاه های گاز نیز هیچ ارتباطی 
این  با  قراردارد  اساس  بر  و  ندارد  برق  قطعی  به 
نیروگاه ها،  در صورت افزایش مصرف گاز،  نیروگاه ها 
باید از سوخت مایع استفاده نمایند؛  زیرا اولویت با 

بخش خانگی است.
وی ادامه داد: همچنین مصرف گاز در صنایع 
عمده مثل نیروگاه ها،  کارخانه های سیمان و فولاد 
تا  انرژی گاز محدود می شود  بار مصرف  در پیک 

انرژی بخش خانگی مدیریت شود.
8۰ درصد انرژی در قم از گاز تامین می شود 

نصیری با بیان این که ۸۰ درصد انرژی در قم از گاز 

تامین می شود، گفت: صد درصد مناطق شهری و 
روستایی که قابلیت گازرسانی دارند، از نعمت گاز 

بهره مند هستند.
وی با بیان این که ۹۹.۵ درصد خانوارهای شهری 
گاز  نعمت  از  روستایی  خانوارهای  درصد   ۹۸ و 
بهره مند هستند،  گفت: نرخ کل خانوارهای شهری 
و روستایی بهره مند از انرژی گاز در استان ۹۸.۵ 

درصد است.
وی افزود: روستاهایی که بر اساس آمار نفوس و 
مسکن سال ۹۵،  حداقل ۲۰ خانوار داشته باشند 
و سرانه اجرای گازرسانی به ازای هر خانوار بیش از 
۱۲۰ میلیون ریال نباشد،  قابلیت گازرسانی دارد که 
بر این اساس در استان قم به ۱۶۱ روستا گازرسانی 
شده است. نصیری ادامه داد: حدود هشت روستا 
در استان این قابلیت را ندارد؛ ولی مکاتبه انجام 
برای  را  لازم  تمهیدات  تا  هستیم  پیگیر  و  شده 

گازرسانی به این روستاها محقق نماییم.
وی گفت: ۶۴ کیلومتر خط انتقال گاز در استان 
انجام شده که معادل ۰.۱ درصد خطوط انتقال گاز 
کشور است. وی با اشاره به این که  تعداد علمک های 
است،  علمک  و ۵۵۰  هزار  شده ۱۷۷  نصب   گاز 
افزود: تعداد مصرف کنندگان گاز ۳۹۳ هزار و ۵۷۱ 
مشترک در بخش خانگی،  ۲۴ هزار و ۴۲۳ مشترک 
در بخش تجاری و عمومی و سه هزار و ۹۲۸ مشترک 
نیروگاه در استان قم  نیز در بخش صنعت و یک 

است.
مدیرعامل شرکت گاز قم اضافه کرد: گازرسانی 
به ۱۴ شهرک صنعتی، سه مجتمع گلخانه ای و ۶ 
محور مواصلاتی انجام شده و ۴۰ جایگاه سی ان 

جی در استان فعال است.
به گفته وی ، بیش از ۹۹ درصد از کالاها، تجهیزات 
و ابزاری که در ایستگاه ها و مسیر گازرسانی شرکت 
گاز استان قم به کار گرفته می شود، ساخت داخل 

کشور است.
افتتاح طرح های دهه فجر با یک هزار و ۲۰۰ 

میلیارد ریال اعتبار
وی با اشاره به طرح های شرکت گاز قم در دهه 
فجر گفت: در این ایام، طرح هایی با اعتبار یک هزار 
و ۲۰۰ میلیارد ریال مورد بهره برداری و یا کلنگ زنی 

قرار خواهد گرفت.
از  بهره برداری  افزود:  قم  گاز  شرکت  مدیرعامل 
سلفچگان،  آزاد  منطقه  به  گازرسانی  توسعه  فاز 
نیزار،  منطقه  در  خرم آباد  روستای  به  گازرسانی 
گازرسانی به شهرک صنعتی الغدیر با ظرفیت ۱۰۰ 
هزار مترمکعب و گازرسانی به ۱۰۰ واحد صنعتی قم 

از جمله این طرح هاست.
شهرک های  توسعه  طرح  در  کرد:  اضافه  وی 
صنعتی قم نیز آغاز طرح گازرسانی به فاز ۴ شهرک 
صنعتی شکوهیه و فاز ۲ شهرک صنعتی محمودآباد 

تا پایان امسال به نتیجه خواهد رسید.
تامین  بابت  ریال  میلیارد   ۵۵۰ داد:  ادامه  وی 

تجهیزات این ۲ شهرک صنعتی هزینه شده است.
پایلوت شدن قم در طرح تجمیع 

صورتحساب های آب،  برق و گاز
تجمیع  طرح  گفت:  همچنین  وی 
صورتحساب های آب،  برق و گاز به صورت پایلوت 
در شهرک فرهنگیان استان قم در حال اجراست 
و متولی کار شرکت توزیع نیروی برق با همکاری 
یک  تا  است  فاضلاب  و  آب  شرکت  و  گاز  شرکت 
صورتحساب واحد به مشترکان ارائه شود. به گفته 
نصیری، نرم افزاری برای پوشش این طرح در حال 
طراحی است. وی خاطرنشان کرد: حذف قبوض 
کاغذی سالانه حدود ۲۰ میلیارد ریال صرفه جویی 
درپی دارد که البته بخشی از مشترکان استان قم 
که اغلب در شهرک پردیسان ساکن هستند،  هنوز 

شماره همراه خود را در سامانه ثبت نکرده اند.

مدیرعامل شرکت گازاستان قم خبرداد

افزایش۱۱درصدیمصرفگازدرقم

موز  قیمت  شدید  افزایش  پی  در 
اتحادیه  رئیس  بازار،  در  خیار  و 
فروشندگان میوه و سبزی گفته: عدم 
همخوانی عرضه و تقاضا، باعث ایجاد 

حباب قیمت موز و خیار شد. 


